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روزنامه صبح ایران

 تلاش شورای وحدت برای ایفای نقش شبه جمنایی

»سازِ وحدت« اصولگراها کوک نمی شود

محمد رضا عارف: 

فارغ از مواضع حزبی برای حل مسائل ملی تلاش کنیم

معاون اول قوه قضاییه :

عدالت با تعارف محقق نمی شود 

رئیس جمهور در دیدار با وزیر و مدیران ارشد وزارت بهداشت:

کاخ سفید دچار 
معلولیت ذهنی شده است
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وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: اقدام پدافند هوایی در 
سرنگونی پهپاد آمریکایی غرور، عزت و شرف ایرانی ها را برانگیخت 
و نشان داد نظام جمهوری اسلامی ایران در حراست از منافع ملی 
خود هرگز مماشات و مسامحه نمی کند.امیر سرتیپ »امیر حاتمی« 
در جمع کارکنان ستاد وزارت دفاع به مناسبت سالروز شهادت دکتر 
مصطفی چمران با گرامیداشت یاد و نام شهدای وزیر به ویژه آن شهید 

والامقام، افزود: دشمنان امروز ایران اسلامی...

وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت : با اقدامات صورت گرفته که 
ازاعلام آن در فضای عمومی معذور هستیم دست ما برای مقابله با 
تحریم های دشمن پر است.فرهاد دژپسند دیروز در جمع نمایندگان 
رسانه های گروهی در حالی که دوران کنونی را دوره گذار می نامید، 
تاکید کرد: در آغازکار بنده در وزارت اقتصاد موج اقدامات رییس جمهور 
امریکا علیه کشورمان آغاز شده است و باید به دنبال راهکارهایی برای 

عبور از این شرایط بودیم...

 وزیر دفاع:

در حراست از منافع ملی 
مماشات نمی کنیم

وزیر امور اقتصادی و دارایی:

 دست ایران برای 
عبور از تحریم ها پر است
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استاندار قم گفت: اولویت اصلی استان حفظ واحدها و اشتغال موجود و بعد ازآن احیای واحدهای 
راکد و نیمه تعطیل است. بهرام سرمست روز سه شنبه در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
در سالن جلسات استانداری قم افزود: دستگاه های دولتی باهدف تسهیل گری، بوروکراسی های 
اداری واحدهای صنعتی و تولیدکنندگان را به حداقل برسانند.وی در ادامه هزینه های سربار 
کارشناسی های مرکز بهداشت بر روند فعالیت واحدهای تولیدی را نیز مورد توجه قرار داد و تصریح 
کرد: برای اجرای این پیشنهاد باید مسئول کنترل آموزش های لازم در رابطه با بهداشت را گذرانده 
باشد.وی با اشاره به الزام همکاری صنایع یک مگاوات و بالاتر به کاهش مصرف در ساعات اوج بار 
گفت: مدیریت مصرف برق در واحدهای صنعتی باید به نحوی اجرا شود که به نهایت بهره برداری از 

منابع موجود منجر گردد.وی اضافه کرد: اصل بر این است که با مدیریت مصرف....

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم، با بیان اینکه این استان قطب تولید محتوای دینی در 
کشور است گفت: فعالیت موسسه های بزرگ قرآنی و همچنین نهادهای مهم حوزوی و دینی در 
این استان موجب شده تا 80 درصد محتوای دینی کشور در قم تولید شود.سید موسی حسینی 
کاشانی با تاکید بر به روز رسانی تولید محتوا متناسب با تحولات جدید فناوری افزود: در سال های 
اخیر سهم قم در تولید محتوای دینی مقداری کاهش یافته است که باید با تکمیل زنجیره های تولید، 
به روز رسانی تولیدات و همچنین تکمیل زیرساخت های پیرامون فضای مجازی، این موضوع جبران 
شود.وی با اشاره به ضرورت نهضت تولید محتوا در فضای مجازی ادامه داد: سرعت دگرگونی فضای 
مجازی بسیار بالاست که با ارتقای فناوری ها، به طور مستمر در حال دگرگونی است به همین دلیل 

با رصد این تحولات باید تولید محتوا نیز متناسب با الزامات و تغییرات این فضا هماهنگ باشد...

استاندار قم :

حفظ اشتغال موجود رویکرد نخست 
مسئولان استان قم است

مدیر فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم:

۸0 درصد محتوای دینی کشور 
در قم تولید می شود
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قهر و تحریم 
انتخابات زیبنده جریان
 اصلاح طلبی نیست

محسن مهرعلیزاده:

نهادهای حاکمیتی فضا را بیشتر باز کنند
 قشر خاکستری جامعه بسته به شرایط تصمیم می گیرند

معاون پیشین بانک مرکزی:حلقه ارتباطات مالی تنگ تر شده است

عدم عضویت در FATF یعنی 
دائمی کردن تحریم ها علیه ایران

زائران اربعین ارز دولتی می گیرند 
2

* با تحریم وزیر خارجه ایران  ثابت کردید دنبال مذاکره نیستید
* دست همه آنهایی که پهپاد را ساقط کردند می بوسم 
* اموال رهبری تنها یک حسینیه و خانه ساده است 

* در زندگی خصوصی مردم دخالت نکنیم
* یک بام و دو هوا در برجام راهگشا نیست

١- خدمات تخصصي اطفال و كودكان با امكانات ويژه 
٢- ارتودنسي ثابت و متحرك با شرايط ويژه پرداخت

٣- درمانهاي زيبايي جهت طراحي خط لبخند شامل لمينيت سراميكي 
ونير كامپوزيت  و بليچينگ)سفيدكردن(مطبي و خانگي

٤- انواع ترميم ها و درمان ريشه )عصب كشي (

كلينيك تخصصي دندانپزشكي آوا

٥- درمانهاي پروتز ثابت و متحرك شامل انواع روكش ها و پلاك ها 
جهت فضاهاي بي دنداني 

٦- درمانهاي دندانپزشكي مخصوص سالمندان محترم
٧- درمان ايمپلنت و جراحي هاي دندانهاي عقل نهفته 

٨- جرم گيري و درمان التهاب و خون ريزي لثه ،جراحي هاي لثه و...

قيطريه- بلوار اندرزگو- نبش كوچه عبدالهی جنوبی - پلاك ٧٢ - ساختمان پارسيان - طبقه اول - واحد6
0٢١٢٢٢٣٥٤06 -0٢١٢٢٣9٨٣6٤

ارائه كليه خدمات دندانپزشكي 

دکتر فلاح سابق

Ava Dental Clinic

طرف قرارداد بابيمه بانكهای 
تجارت،ملت و صادرات

   ava_dentalclinic:اينستاگرام

)نوبت دوم(
زمین  قانون   12 ماده  تشخیص  کمیسیون 
مورخ  شماره90-98ک  نظریه  موجب  به  شهری 
 119 قطعه  فرعی،   2982 98/02/23پلاک 
ازپلاکهای 378و1913الی 199  مفروز  تفکیکی، 
از  فرعی  9و2023الی2035و2573الی2578 
167 اصلی به مساحت 252 مترمربع، به نشانی 
ابتدای جاده ماهدشت، اراضی هوانیروز را موات  
تشخیص و اعلام نموده است. لذا به استناد مصوبه 
نظام  مصلحت  تشخیص  70/11/20مجمع  مورخ 
مراتب در دو نوبت و به فاصله 10 روز  به اطلاع 
مالک و صاحب سایر حقوق قانونی پلاک مطروحه 
می رساند تا در صورت اعتراض احتمالی به نظریه 
صادره مراتب اعتراض خود را ظرف مدت 3 ماه از 
تاریخ انتشار آگهی به مراجع صالحه قضایی تقدیم 
دارند. بدیهی است در صورت اعتراض در مهلت 

مذکور این نظریه قطعی و لازم الاجرا است.

اعلان نظریه کمیسیون 
تشخیص ماده 12 قانون زمین شهری 

اداره کل راه و شهرسازی استان البرز

)نوبت دوم(

زمین  قانون   12 ماده  تشخیص  کمیسیون 

شهری به موجب نظریه شماره 686-97ک مورخ 

97/12/8 پلاک 470 فرعی، قطعه 557 تفکیکی، 

مفروزی از پلاک 209 فرعی از 81 اصلی به مساحت  

1147/70مترمربع، به نشانی سعید آباد ساوجبلاغ 

را موات تشخیص و اعلام نموده است. لذا به استناد 

مصوبه مورخ 70/11/20مجمع تشخیص مصلحت 

نظام مراتب در دو نوبت و به فاصله 10 روز  به اطلاع 

مالک و صاحب سایر حقوق قانونی پلاک مطروحه 

می رساند تا در صورت اعتراض احتمالی به نظریه 

صادره مراتب اعتراض خود را ظرف مدت 3 ماه از 

تاریخ انتشار آگهی به مراجع صالحه قضایی تقدیم 

دارند. بدیهی است در صورت اعتراض در مهلت 

مذکور این نظریه قطعی و لازم الاجرا است.

آگهی اعلان نظریه کمیسیون 
تشخیص ماده 12 قانون زمین شهری 

اداره کل راه و شهرسازی استان البرز
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تحول در دستگاه قضایی
در جریان تغییر و تحولات مدیریتی در کشور اتفاقات 
مثبتی رخ می دهد که نشان از اصلاح گری و بهبود فرایندها 
و رویه هاست، اتفاقاتی که علیرغم ساده و معمولی بودن 
تاثیرات عمیقی در مناسبات اجتماعی فرهنگی و حتی 
سیاسی دارد.نمونه بسیار ساده ای از این دست اقدامات که 

قاعدتاً نباید بر اساس آرمان های نظام و انقلاب چندان هم دور از انتظار باشد، اقدام حجت 
الاسلام و المسلمین حاج علی اکبری امام جمعه موقت تهران که مدتی را توفیق تلمذ در 
محضر ایشان را داشتم، بود که در اولین روز حضور برای نماز از خیابان عادی و در میان 
مردم بدون تشریفات، محافظ و … محل برگزاری نماز وارد شدند و موانع محل نشستن 
مردم و مسئولان را هم برداشتندکه این اقدام با استقبال نمازگزاران تهرانی مواجه شد. 
اقدامی که پیشتر آیت الله آل هاشم امام جمعه تبریز هم انجام داده بود.پس از انتصاب آیت 
الله رئیسی به ریاست قوه قضائیه شاهد اقدامات و تحولات مثبتی در دستگاه قضا بوده ایم؛ 
بی تردید قوه قضائیه نقش غیرقابل انکاری در اجرای عدالت، توجه به قانون، مبارزه با فساد 
در زمینه ها و سطوح مختلف، ایجاد امید و مشارکت مردم، حفظ مشروعیت، وحدت ملی 
و بسیاری از مؤلفه های دیگر را در جامعه بر عهده دارد. به اذعان کارشناسان و متخصصان 
حوزه های اجتماعی، عملکرد مثبت و دقیق این رکن حکومتی، می تواند تأثیرات جدی را 
در رشد، توسعه و پیشرفت کشور داشته باشد همانگونه که می تواند نقش بسیار مخرب 
و غیرقابل جبرانی را دی پی داشته باشد.آیت الله رئیسی سال ها در دستگاه قضا حضور 
داشته است و بیش از هر کس دیگری نیازمندی ها، ظرفیت ها، فرصت ها و البته تهدیدات 
و چالش های آن را می شناسد و همین شناخت از دستگاه قضا عامل مؤثری برای انتخاب 
ایشان از سوی رهبر انقلاب بوده است. در همین دوره کوتاه هم تحولات جدی و مهمی 
در این دستگاه رخ داده و می توان نگاه امیدوارانه جامعه و به ویژه رسانه های کشور نسبت 
به مواضع و اقدامات اخیر رئیس قوه قضائیه را مشاهده کرد. گفت و گو های رسانه ای 
آیت الله رئیسی نشان می دهد که ایشان بر ضرورت پاسخگویی دستگاه قضا و در پی آن 
اقناع افکار عمومی کاملًا واقف هستند.تاکید رئیس جدید قوه قضائیه بر پیشگیری پیش 
از وقوع جرم، ضرورت کاهش زمان رسیدگی ها، ایجاد ساز و کارهای دقیق ارتباطی، توجه 
به ابزارهای نوین، تغییر ساختار بر اساس نیازمندی ها، برگزاری جلسات کارشناسی با 
گروه های مرجع و نخبگان جامعه و … نشانه ای از عزم جدی ایشان بر گسترداندن عدالت 
و رفع کاستی هاست.اما نکته ای که در روزهای اخیر اخبار آن به سرعت در رسانه ها و 
شبکه های اجتماعی بازتاب داشت، دستور اخیر رئیس قوه قضائیه در پی برگزاری نشست 
با جمعی از فعالان حوزه حقوق زنان بوده که فارغ از تأثیرات مختلف و متنوع دیگری که 
مانند هر نشستی با متخصصان و اندیشمندان می تواند به دنبال داشته باشد، یک نکته 
مهم را در خود داشت و آن هم استفاده بی منطق و بی دلیل از چادر برای بانوان زندانی بود 
که بسیاری از آنان در شرایط عادی این نوع پوشش را انتخاب نکرده اند و تنها در جایگاه 
متهم و مجرم می بایست برای حضور در دادگاه از آن استفاده کنند، رویدادی که همواره 
موجب وهن و آزردگی بخش قابل توجهی از جامعه نیز بود.می توان این موضوع را از چند 

منظر مورد توجه قرار داد:
۱- رویکرد رئیس قوه قضائیه به این موضوع و اثرات اجتماعی و فرهنگی اقدامی که به 
نظر می رسد زودتر می توانست اصلاح شود اقدامی مبارک است. این مهم خوشبختانه هر 
چند دیر هنگام از سوی ریاست محترم قوه قضائیه مورد توجه قرار گرفت و استفاده از این 

پوشش برای بانوان در مقام مجرم یا متهم در مراحل رسیدگی منتفی شد.
۲- نکته مهم دیگر سرعت اجرای این دستور بود که بنا به نقل بسیاری از رسانه ها در 
کمتر از ۱۲ ساعت در دادگاه ها اجرایی و عملیاتی شد. این امر نشان می دهد به واقع اگر 
اراده ای برای اصلاح وجود داشته باشد می توان در کمترین سرعت ممکن اقدام کرد و در 
مسیر نیاز و ضرورت مورد مطالبه مردم گام برداشت.اکنون این سوال مطرح است که آیا 
نمی توان در مسیر اصلاح بسیاری از روندهای اشتباه، نادرست، که به عمد یا سهو از سوی 
برخی از تصمیم سازان و تصمیم گیران صورت می گیرد، اقدام کرد؟ روندهایی که بعضاً در 
حوزه های اقتصادی، اجتماعی، روانی و … آسیب های جدی را برای جامعه به دنبال داشته اند 

و با وجود اینکه کوچک و ناچیز به نظر می رسند، اما اثرات مخرب فراوانی به همراه دارند.
۳- دیگر، توجه رسانه ملی و دیگر نهادهای متولی فرهنگ سازی و حفظ هویت دینی، 
اسلامی و ایرانی مردم است که آیا می توانند در مسیری که رئیس قوه قضائیه در یک 
اقدام فرهنگ ساز برداشته ، گام بردارند. هنوز در سریال ها و فیلم های صدا و سیما، وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و یا هر بخش دیگر که در تولید فرهنگ ایفای نقش می کند، 
بانوان خانواده های متمول و بدون دغدغه، به قول معروف کلاس بالا، بالانشین و … با 
پوششی غیر از چادر هستند و خانواده های فقیر، گرفتار با دغدغه های فراوان خانوادگی، 
اجتماعی و… با پوشش چادر حضور دارند.البته بیان این موارد صرفاً تأیید یا رد یک نوع 
پوشش نیست، بلکه تنها توجه به ضرورت تصحیح یک نگاه نادرست است؛ چرا زمانی 
که بخش قابل ملاحظه ای از یک جامعه، چادر را به عنوان پوشش خود انتخاب کرده اند، 
باید در نهادهای فرهنگی و متولی این امور، چادر بر بانوان مجرم، متهم، گرفتار، فقیر 
و … پوشانده شود.رویکرد رئیس قوه قضائیه می تواند تلنگری باشد نه برای تنها اصلاح 
این مسئله، بلکه برای اصلاح بسیاری از روندها و دیدگاه هایی که اتفاقاً بدون تشریفات و 
ملاحظات هم قابل اصلاح هستند و می توانند زمینه ساز آرامش، امنیت، رفاه و پیشرفت 
مردم در تمامی حوزه های اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی و سیاسی باشد. فرهنگ سازی 
و رویکردهایی که نهایتاً می تواند رضایت جامعه و تک تک افراد را تضمین کند به شرط 
آنکه هر فردی در هر جایگاهی به این مهم بیاندیشد و در جهت اصلاح ساختار، روندها و 

رویکردها اقدام نماید و طرحی نو دراندازد.

ما را مسخره نکنید! 
اعلام لیست اموال مسؤولان به مردم کار بسیار خوبی 
است. رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه قضائیه 
گفته است ظرف ۲ ماه آینده سامانه ثبت اموال مسئولان، 
راه اندازی خواهد شد.مردم باید بدانند مسؤولان قبل از تکیه 
زدن به کرسی مدیریت چه داشتند و بعد از آن چه دارند. 

خوشبختانه رییس قوه قضاییه هم اعلام کرده است، اولین کسی خواهد بود که لیست 
اموال خود را به مردم اعلام می کند.کاش به جز اموال، مسؤولان میزان حقوقی را هم 
که دریافت می کنند، به مردم اعلام کنند. نکته ای که در این میان مردم را آزار می دهد 
این است که برخی از مسؤولان، با وجود سال ها حضور در مهم ترین پست های کشور، 
اموال خود را به گونه ای اعلام می کنند که گویی جوانی تازه اشتغال هستند.آدمی بعد از 
دیدن فهرست اموال برخی از مسؤولان دلش می سوزد و دوست دارد ماهیانه کمکی به 
حساب آنها واریز کند.واقعا اگر  اعلام فهرست اموال می خواهد اینگونه باشد، لطفا آن را 
انجام ندهید تا با اعصاب مردم در این روزگار سخت تر از سخت، بازی نشود.اگر فراموش 
نکرده باشید در جریان انتخابات ریاست جمهوری سال 96، یکی از نامزدها، لیست اموال 
خود و فرزندانش را اعلام کرد. بسیاری از مردم حتی آنهایی که می خواستند به او رای 
بدهند هم این لیست را باور نکردند و فهرست منتشر شده تبدیل به سوژه رسانه ها و خنده 
مردم در فضای مجازی شد.در همان زمان طنزی دست به دست می شد با این مضمون 
که:» رفتم و لیست اموالم را آوردم و به پدر عروس نشان دادم و گفتم، اینم لیست اموال 
من! ببین وضع من از برخی مدیران کشور بهتره...«در همه جای دنیا، سطح زندگی 
مدیران از زندگی زیردستان خود بالاتر است. آنها حقوق و امکانات بیشتری از کارمندان 
خود می گیرند و حالا تصور کنید فردی سال هاست در پست مدیریت حضور دارد؛ قطعا 
زندگی او در سطح خوبی است.به لطف فضای مجازی و حضور چشم گیر فرزندان برخی از 
مسؤولان در این فضا، مشخص است که به آنها بد نمی گذرد. هم ماشین شان به راه است 
هم سفرهای خارجی. تازه اگر برای ادامه تحصیل عزم فرنگ نشده باشند.با این اوصاف روا 
نیست پدر در فهرست اموال خود بنویسد که در حسابی بانکی اش تنها 5 میلیون تومان 
دارد و چند ماهی است که به دلیل گرانی، گوشت و مرغ نخورده است. پس بهتر است 
وقتی قرار به اعلام لیست اموال شد آن سطح خوب زندگی را اعلام کنند نه آن لیستی که 
با آن واجب زکات هستند. در دنیای امروز که انسان در اتاق خانه اش هم حریم خصوصی 
ندارد، بهتر است آنهایی که نام مسؤول را یدک می کشند در اعلام اموال خود صداقت 
داشته باشند تا خدای ناکرده بعد از انتشار لیست اموال، در فضای مجازی عکس ویلا و 
خانه هایشان منتشر نشود.مردم، مسؤولان صادق را بیشتر از مسؤولان ریاکار دوست دارند 
و به آنها اعتماد می کنند. سعی کنیم اعتماد مردم را جلب  کرده و زمینه را برای اعلام 

شفاف اطلاعات آماده کنیم.

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس:

آمریکا در دعوت به مذاکره دروغ می گوید
عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس، تهدید به تحریم وزیر خارجه از سوی آمریکا را 
ابلهانه دانست و گفت: کاخ سفید قصد ندارد از این اقدامات ابلهانه دست بکشد؛ آنها در 
دعوت به مذاکره و تنش زدایی دروغ می گویند. مصطفی کواکبیان در جلسه علنیمجلس 
شورای اسلامی در تذکری از وزارت امور خارجه درخواست کرد به کشورهایی مانند 
امارات، بحرین، عربستان و انگلستان که با آمریکا همکاری می کنند با اقدامات دیپلماتیک 
پاسخ دهند.وی گفت: گویا کاخ سفید قصد ندارد از این اقدامات ابلهانه دست بکشد. 
با توجه به اینکه رهبر معظم انقلاب، فرماندهان نظامی و آقای ظریف را تحریم کردند 
می توان متوجه شد که در دعوت به مذاکره و تنش زدایی دروغ می گویند. عضو کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی همچنین در تذکری دیگر به وزیر 
کشور افزود: باید پاسخگوی برخورد نامناسب نیروی انتظامی با یکی از دختران بدحجاب 
یا بی حجاب باشید؛ تمام مشکلات مردم را به تحریم ها نسبت ندهید، دولت باید در 

کنترل قیمتها بیشتر توجه داشته باشد.

 رئیس قوه قضائیه تاکید کرد؛

ضرورت تحولی در خور در گام دوم انقلاب
رئیس قوه قضاییه گفت: با همه تلاشهایی که تا کنون انجام شده در گام دوم انقلاب 

باید تحولی در خور صورت گیرد.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در همایش قوه قضائیه که صبح دیروز برگزار شد، گفت: 
تمام تلاش های صورت گرفته در سالهای اخیر قوه قضائیه را ارج می نهیم. امید است همه 
قضات در این چهل سال تلاش کرده و خدمت با اخلاص کرده باشند.وی افزود: چنانچه 
رهبری فرمودند استوار بودن دادگستری بر فقه اسلامی باید رقم بخورد. تلاش هایی که 
در یک سال اخیر انجام شده است برای ارتقای دستگاه قضا تلاشی دارای اجر و پاداش 
الهی است.رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: با همه تلاش هایی که تا کنون انجام شده 
در گام دوم انقلاب باید تحولی در خور صورت گیرد.رئیسی ادامه داد: کار دستگاه قضا 
نسبت به پرونده های که روی میز قضات است دارای پیچیدگی است. امروز فقه در جامعه 
حکومت می کند و با حکومت فقه سوالاتی مطرح می شود البته حوزه های علمیه در رابطه 
با پاسخگویی به این سوالات ناتوان نیستند.رئیس قوه قضائیه ادامه داد: به قاضی گفته شده 
که حکمتان بر اساس قانون باشد و اگر در قانون نیافتید به سراغ نظریات مشورتی بروید. 

امروز حضرات فقها باید به سوالات فقهی پاسخ دهند.
* دستگاه قضا نباید رابطه خود با نهادهای علمی را قطع کند

وی دستگاه قضا را نهادی پویا دانست و گفت: دستگاه قضا به هیچ وجه نباید رابطه 
خود با نهادهای علمی را قطع کند. ملای مذهب باید تأمین کننده نیروی انسانی قوه 
قضائیه باشد.وی اظهار داشت: سر و کار قوه قضائیه با علم و دانش است و باید ارتباط خود 
را با نهاد علمی حفظ کند.وی افزود: دبیرخانه الگوی اسلامی پیشرفت کاری در این رابطه 
را آغاز کردند اما باید در قوه قضائیه یک نظام حقوقی مبتنی بر یک نظام اسلامی به همراه 
ساز و کار اسلامی تعریف شود که در گام دوم این موضوع ضروری است. به عنوان یک 
سند تحولی انشاالله این موضوع جهت می گیرد.رئیس قوه قضائیه به مبانی تحول قضائی 
اشاره کرد و گفت: در چهل سال گذشته گام هایی برداشتیم اما باید وضع مطلوب را ترسیم 
کنیم و تفاوت بین وضع موجود با مطلوب را ببینیم.وی افزایش ورودی پرونده ها را ابر 

مشکل دستگاه قضا دانست و گفت: باید به دنبال رفع این مشکل باشیم.

کدخدایی:

شورای نگهبان به چیزی 
جز اجرای قانون نمی اندیشد

سخنگوی شورای نگهبان با بیان اینکه شورای نگهبان در حوزه نظارت به چیزی جز 
اجرای نص صریح قانون نمی اندیشد، تصریح کرد: تک تک اعضای شورای نگهبان در 

انجام وظایف، با وجود عقاید و تفکرات شخصی جز در چارچوب قانون اقدام نمی کنند.
عباسعلی کدخدایی طی سخنانی در مراسم تکریم و معارفه رئیس دفتر نظارت و 
بازرسی انتخابات استان مرکزی اظهارداشت : شورای نگهبان نیز همسو با مردم در جهت 
حفظ منافع ملی و پاسداری از حقوق مردم گام برداشته و به وظیفه قانونی خود عمل 
خواهد کرد.قائم مقام دبیر شورای نگهبان با اشاره به هماهنگی بالای وزارت کشور و 
شورای نگهبان در برگزاری انتخابات پیش رو گفت: در حوزه اجرا وزارت کشور وظایف 
مشخصی دارد که درصدد انجام آن هستند و شورای نگهبان نیز در حوزه نظارت به 
چیزی جز اجرای نص صریح قانون نمی اندیشد.کدخدایی با بیان اینکه آماده پاسخگویی 
هستیم، گفت: معمولاً افرادی که ابهاماتی نسبت به پرونده خود داشته باشند با حضور در 
شورای نگهبان در جریان مستندات پرونده خود قرار می گیرند و اگر لازم باشد اصلاحی 
صورت گیرد اقدام می شود تا حقی از کسی تضییع نشود.وی تاکید کرد: همانطور که 
آماده شنیدن حرف حسابی و نقد هستیم تا اشکالات را در صورت وجود برطرف کنیم 
اما نسبت به حرف نامربوط چیزی را نخواهیم شنید.قائم مقام دبیر شورای نگهبان ادامه 
داد: برای شورای نگهبان فرقی نمی کند چه گروه یا جناحی در انتخابات شرکت می کند 
و آنچه ملاک عمل شورای نگهبان در بررسی صلاحیت ها قرار می گیرد قانون است.وی 
انتخابات را یک کنش اجتماعی عظیم دانست و تاکید کرد: طبیعی است که در رخدادی 
به این عظمت اختلاف نظر و یا تخلفی صورت گیرد اما تلاش ما پاسداری از حق مردم و 
امانتداری از حق الناس و ایجاد وحدت، هماهنگی و اطمینان برای مردم است که بدانند ما 
درصدد تأمین منافع مردم هستیم. در این صورت است که می شود مردم را پشتیبان نظام 
قلمداد کنیم و در مقابل دشمنان خارجی با هر میزان قدرتی، محکم بایستیم.سخنگوی 
شورای نگهبان گفت: جمهوری اسلامی ایران به مدد پشتیبانی مردم، ۴۰ سال است 
که از امنیت و استقلال خود پاسداری می کند.کدخدایی به انتخابات پیش رو اشاره و 
خاطرنشان کرد: شورای نگهبان در بستر قانون تمام تلاش خود را به کار می گیرد تا شاهد 

مشارکت گسترده مردم در انتخابات باشیم.

معاون اول قوه قضاییه :

عدالت با تعارف محقق نمی شود 
معاون اول قوه قضاییه با تأکید بر اینکه عدالت با تعارف محقق نمی شود، گفت: ماه 
آینده گزارش عملکرد یک ساله دادگاه های ویژه اقتصادی تقدیم مقام معظم رهبری 
می شود.حجت الاسلام و المسلمین غلامحسین محسنی اژه ای روز سه شنبه در همایش 
سراسری قوه قضائیه اظهار داشت: امیدواریم در گام دوم انقلاب متناسب با آنچه قضای 
اسلامی است، قدم برداریم.وی تصریح کرد که این گام، با توجه به نسل های جدید انقلاب 
و تجارب گذشته و جایگاه امروز جمهوری اسلامی ایران در منطقه و جهان، الزاماتی دارد 
که یکی از آنها که مقام معظم رهبری هم از سال ها قبل اعلام کرده اند، داشتن »روحیه 
انقلابی و جهادی« است که اگر در تک تک افراد یک دستگاه باشد، می تواند شتاب دهنده 
باشد اما اگر در همه نباشد و فقط در مدیران وجود داشته باشد، باز هم می تواند مؤثر باشد 
که خوشبختانه در سطح مدیران و رئیس قوه قضائیه این روحیه دیده می شود.وی افزود: 
ما هر کجا می بینیم اگر مدیرکل استانی با نشاط و روحیه انقلابی وارد میدان شده، چگونه 
کار پیش رفته و اگر با سستی باشد چگونه می شود یعنی یک اقدام با قانون و بودجه 
مساوی، ممکن است بر اساس عملکرد دو مدیر، خروجی متفاوتی داشته باشد.معاون اول 
قوه قضائیه گفت: ما در گام دوم انقلاب نیاز داریم که عدالت گستره بیشتری پیدا کند؛ 
عدالت در همه ابعاد در تراز نظام جمهوری اسلامی محقق شود؛ در چهل سال گذشته 
قدم های بزرگی برداشته شده اما همه اذعان داریم با نقطه مطلوب فاصله داریم؛ اگر 
می خواهیم همه اهداف محقق شود باید الزامات را هم رعایت کنیم؛ قانون خوب، مجری 
عادل و مجاهد می خواهد، به قول فرمایش رهبری، عدالت با تعارف امکان پذیر نیست و 

لازمه آن مردمی و قاطع و ساده زیست و بی تعارف بودن است.

 فرمانده نداجا:

دشمن شیطنت کند جان سالم بدر نمی برد
فرمانده نیروی دریایی ارتش )نداجا( گفت: دشمن می داند اگر شیطنتی کند جان 

سالم بدر نمی برد و شکست آن تنها آسیب تجهیزاتی نیست.
امیر دریادار »حسین خانزادی« در جریان سفر خود به استان فارس، از شرکت 
صنایع دفاع الکترونیکی »صاایران« بازدید و روند ساخت و تولید تجهیزات دریایی را مورد 
بررسی قرار داد.فرمانده نیروی دریای ارتش در این بازدید با تاکید بر اینکه دیروز صنایع 
دفاعی »صاایران« یک جهش علمی بسیار بزرگی داشته است، خاطرنشان کرد: با توجه 
به ظرفیت ها و قابلیت های موجود در این مجموعه و همچنین استفاده از نیروی انسانی 
متخصص و متعهد، به جرأت می توان اذعان کرد که اکثر نمونه های داخلی با کیفیت تر از 
نمونه های خارجی آن است.وی افزود: این توانایی و سربلندی باعث می شود که از یک سو 
ما در ساخت و تجهیزات دفاعی خودکفا باشیم و از طرف دیگر دشمن از توانمندی های ما 
در حوزه های مختلف دفاعی بی اطلاع باشد.فرمانده نیروی دریایی ارتش در بخش دیگری 
از سخنان خود تصریح کرد: عرصه دریا همواره یک صحنه رقابتی است که علاوه بر بهره 
گیری از نیروی انسانی متخصص باید با استفاده از فناوری های به روز دشمن را در دریا 
غافلگیر و نتواند نگاه چپ به مرزها و منافع جمهوری اسلامی ایران داشته باشد.دریادار 
خانزادی به آماج تهدیدات و تحریم های ظالمانه از سوی دشمن اشاره کرد و گفت: دشمن 
می داند اگر شیطنتی در خلیج فارس انجام دهد جان سالم بدر نخواهد بود و دیگر شکست 

آن تنها آسیب تجهیزاتی نیست.

رئیس سازمان جغرافیایی نیروهای مسلح:

پهپاد جاسوسی آمریکا
 ٧ کیلومتر وارد آب های ایران شده بود

رئیس سازمان جغرافیایی نیروهای مسلح کشور گفت: پهپادجاسوسی آمریکا هفت 
کیلومتر به آب های سرزمینی نفوذ کرده بود.

امیر سرتیپ دوم »مجید فخری« روز سه شنبه در حاشیه مراسم روز جهانی 
هیدروگرافی در جمع خبرنگاران در خصوص سقوط پهپاد جاسوسی آمریکا در آب های 
ایران، گفت: در ابتدا موقعیت سقوط پهپاد توسط یگان های دریایی و سازمان های 
مربوطه رویت شد.وی گفت: این موقعیت قطعاً داخل آب های سرزمینی ایران بود و می 
توان گفت هفت کیلومتر به داخل آب های سرزمینی ایران نفوذ کرده بود که برابر با چهار 
مایل دریایی می شود.رئیس سازمان جغرافیایی کشور ادامه داد: بعد از اصابت موشک به 
پهپاد، طبیعی بود که پهپاد مورد هدف دورتر از آب های سرزمینی ایران سقوط کند اما آن 
قدر وارد حریم سرزمینی ایران شده بود که قطعات آن نیز داخل آب های ایران پیدا شد.

فخری با بیان اینکه به جز آمریکا باقی کشورها حریم مرزهای آبی را رعایت می کنند، 
گفت: خوی استکباری آمریکا اجازه نمی دهدکه به مقررات بین المللی احترام بگذارد.

ابزار  وزیر امور خارجه گفت:  بزرگ ترین سرمایه و 
بر  علاوه  جهانی  قدرت های  برابر  در  ما  بازدارندگی 
توانمندی های دفاعی و علاوه بر سلحشوران جان بر کف 
در برابر قدرت های سلطه جو، مردم مقاوم و فرهنگ ایثار و 

شهادت این کشور است.
»محمدجواد ظریف« پیش از ظهر وز سه شنبه در 
همایش نفس های سوخته در تجلیل از قربانیان سلاح های 
شیمیایی ضمن تجلیل از خانواده های شهدا و جانبازان 
گفت: ما در جمهوری اسلامی، حیات، سربلندی و افتخار 
خود را مرهون تلاش و ایثار و رشادت های آنها هستیم. شما 
سند زنده مقاومت ایران اسلامی هستید. شما نشان دادید 
این مردم فشار، رنج، سوزش و سرفه ناشی از بمباران سلاح 
شیمیایی را تحمل می کنند ولی زیر بار زور و ذلت نمی روند.

وی ادامه داد: بزرگترین سرمایه و ابزار بازدارندگی ما 
در برابر قدرت های جهانی علاوه بر توانمندی های دفاعی 
و علاوه بر سلحشوران جان بر کف ما در برابر قدرت های 
سلطه جو، مردم مقاوم و فرهنگ ایثار و شهادت این کشور 
است که توانسته از این مرز و بوم در بدترین شرایط که 

ایستاده اند،  مردم  این  برابر  در  دنیایی  قدرت های  همه 
مقاومت کرده و سربلند بیرون بیایید. کجاست صدام و 
علی شیمیایی؟ کسانی که علیه مردم جنایت کردند، کجا 
هستند؟ شما سربلند ایستاده و ما هم از صدقه سر شما 

سربلند ایستاده ایم.
رئیس دستگاه دیپلماسی ایران خطاب به آمریکایی ها 
افزود: حال می خواهید دنیا بپذیرد شما مخالف استفاده از 
سلاح های شیمیایی هستید؟ اگر شما آن روز در مقابل 
صدام ایستاده بودید و تلاش نکرده بودید که بر جنایت 
رئیس جمهوری وقت عراق سرپوش بگذارید، امروز داعش 
جرأت پیدا نمی کرد از سلاح شیمیایی علیه مردم سوریه و 
عراق استفاده کند. امروز هم تلاش می کنید که با محکوم 
را سرپوش  رفقای خود  بر جنایت های  کردن دیگران، 

بگذارید.
ظریف با بیان اینکه ما سال ها قبل اعلام کردیم که داعش 
به سلاح شیمیایی دسترسی پیدا کرده و مدارک لازم را 
در اختیار کشورهای غربی دادیم، عنوان کرد: آن کشورها 
همانطور که به مدارک متقن ما درباره استفاده صدام از 

سلاح شیمیایی علیه نظامیان و غیرنظامیان ایرانی سرپوش 
گذاشتند و استفاده علیه غیرنظامیان در گزارش های سازمان 
ملل آمد، امروز هم استفاده از سلاح های شیمیایی توسط 

نوکران شان را سرپوش می گذارند.
این دیپلمات ارشد ایرانی با بیان اینکه ایران به عنوان 
بزرگترین قربانی سلاح شیمیایی، با نظر شرعی رهبر 
معظم انقلاب در صف مقدم مبارزه با سلاح های شیمیایی 
قرار دارد، یادآور شد: از اولین کشورهایی بودیم که در 
حوزه کنوانسیون سلاح های شیمیایی شرکت کردیم. از 
کشورهایی بودیم که باوجود همه ملاحظات امنیتی به 
دستور رهبر معظم انقلاب به کنوانسیون مقابله با سلاح های 
شیمیایی پیوستیم و مجلس شورای اسلامی به پیوستن 
ایران به آن کنوانسیون را تصویب کرد. رئیس دستگاه 
دیپلماسی خاطرنشان کرد: باید کابوس سلاح کشتار جمعی 
از صحنه منطقه و صحنه جهانی از بین برود. سلاح کشتار 
جمعی مظهر سبوعیت است. دنیا نباید این مظاهر سبوعیت 
را بپذیرد و خانواده شهدا و جانبازان بهترین شاهدانی هستند 

که این واقعیت را به دنیا اثبات می کنند.

محمدجوادظریف: 

مردم بزرگ ترین ابزار بازدارندگی ما هستند

رییس فراکسیون امید مجلس بر توجه 
به مسائل و چالش های کشور را از نگاه ملی 
تاکید کرد و گفت: در این سال سخت، 
ضمن به رسمیت شناختن رقابت سالم 
دو جریان اصیل انقلاب برای مبارزه فراگیر 
با فقر و فساد و تبعیض، اصلاح ساختار 
بازآفرینی  و  ملی  اقتصادی، همبستگی 
سرمایه اجتماعی، فارغ از مواضع حزبی و 

سیاسی تلاش کنیم.
فراکسیون  رییس  عارف  محمدرضا 
امید در نطق میان دستور جلسه علنی  
روز سه شنبه مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به سیاست راهبردی نظام در پرهیز 
از تنش آفرینی و جنگ و تن ندادن به 
مذاکره افزود: امروز بیش از هر زمان دیگر، 
نیازمند اقتدار، صبر، شکیبایی راهبردی و 
همبستگی ملی است؛ در عرصه خارجی، از 
آنجا که تولید و به کارگیری سلاح هسته ای 

جایگاهی در دکترین دفاعی کشور ندارد،
عارف ادامه داد: نیازمند آن هستیم که 
هدف میان مدت کشورمان مبتنی بر حفظ 
برجام و عدم بازگشت مجدد به شورای 
امنیت را از طریق تقویت مسیر دیپلماتیک 
دنبال کنیم، اما راهبرد سیاست خارجی 
کشور، نیازمند مقاومت، تقویت تاب آوری 
و صبر راهبردی، همبستگی ملی و ارتقاء 

سرمایه اجتماعی است.
* امروزبازآفرینی سرمایه اجتماعی 

مهم و حیاتی است
وی با بیان اینکه با ۴۰ سال سابقه 
دانشگاه  و مجلس، در  حضور در دولت 
و در میان جوانان و مردم، هیچ گاه لزوم 
را همچون  اجتماعی  بازآفرینی سرمایه 
ادامه داد:  ندیده ام،  امروز، مهم و حیاتی 
سرمایه اجتماعی دربردارنده اعتماد عمومی 
است و اعتماد عمومی مردم در درجه اول، 
نیازمند عزم و باور جدی به مبارزه با فقر و 
فساد و تبعیض است؛ با یک رویکرد فراگیر 
و عزم جدی در مبارزه با فساد، می توان 
مدیریت کشور را از بحران ناکارآمدی  و 
اعتماد مردم را از ورطه نا امیدی نجات داد.

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
شورای اسلامی ضمن آرزوی توفیق برای 
ریاست جدید قوه قضاییه گفت: از ایشان 
انتظار می رود، مبارزه با فساد را سرلوحه 
مسیر  در  و  دهند  قرار  خود  برنامه های 

بازگشت اعتماد از دست رفته مردم، ثابت 
باشند؛ لازم است دولت و مجلس  قدم 
هم به پیشبرد سیاست های ضد فساد 
متعهد باشند و در این راه هیچ مصلحتی، 
هیچ مصلحتی را مقدم و بالاتر از مبارزه با 
فساد و رانت قرار ندهند.وی اظهار کرد: در 
برنامه شورای عالی سیاست گذاری اصلاح 
طلبان هم، بحث مبارزه با فساد و بازآفرینی 
اعتماد عمومی را سرلوحه برنامه های آتی و 
به عنوان یک شاخص کلیدی در انتخاب و 

معرفی افراد، مبنا قرار خواهیم داد.
* باید ضعف مدیریتی و سیاست 
را  اقتصادی  های  حوزه  در  گذاری 

بپذیریم 
نماینده مردم تهران در ادامه با تاکید 
بر اینکه در کنار حیاتی بودن بازآفرینی 
اعتماد عمومی و سرمایه اجتماعی، توجه 
به زندگی و معیشت مردم را دیگر سیاست 
مهم و البته چالش جدی کشور دانست و 
افزود: متاسفانه سیاست های نادرست و 
ناهماهنگ و چالش های ناکارآمدی در نظام 
اداری کشور، تاثیری فراتر از تحریم ها بر 
اقتصاد و زندگی مردم داشته است و اساساً، 
اثرات سوء تحریم ها به واسطه چالش های 
سیاست گذاری در کشور، فراگیر شده است.

رشد  و  پایین  اقتصادی  رشد  عارف 
نگرانی  مهمترین  را  جامعه  در  نابرابری 
های راهبردی کشور معرفی و ادامه داد: 
تحمیل شده  های  تحریم  تنها حاصل 
نبوده، بلکه حاصل »سیاست گذاری های 
غلط« و عدم استفاده از ظرفیت نخبگان و 
کارشناسان، در به کارگیری منابع ارزشمند 
کشور است، اگر اصلاح ساختار اقتصادی 

و مدیریتی کشور، کانون توجه مدیران و 
سیاست گذاران قرار نگیرد، حتی با رفع 
تحریم ها، توفیقی در حل بحران اقتصادی 
و رفع تنگناهای معیشتی مردم حاصل 

نخواهد شد.
وی تاکید کرد: باید ضعف مدیریتی و 
سیاست گذاری به خصوص در حوزه های 
اقتصادی را بپذیریم و در جهت اصلاح 
ساختارها و کنار گذاشتن مدیران بی انگیزه، 
محتاط، منفعت طلب و ناکارآمد و البته 
حمایت و پشتیبانی از مدیران سالم، توانمند 

و با انگیزه، رویکردی جدی را آغاز کنیم.
اینکه  بیان  با  مجلس  نماینده  این 
کارگیری  به  منع  قانون  متاسفانه 
بازنشستگان عملًا از کارکرد و روح اصلی 
خود خارج شده و صرفاً به رعایت صورت و 
ظاهر آن اکتفا شده است، از رییس جمهور 
درخواست کرد: استفاده از جوانان با تجربه 
و موفق را به عنوان الزامی برای خروج از 
بحران مدیریت در کشور مورد توجه جدی 
قرار دهند و به وزرای خود تذکر دهند که 
رفع تکلیف با به کارگیری عده قلیلی از 
جوانان آنهم بدون توجه به تجارب مرتبط، 
جفا به مدیریت کشور است و مسئولیت 
نابسامانی ها را بیش از پیش متوجه دولت 

خواهد کرد.
* ایجاد همبستگی و وحدت ملی را 

جدی بگیریم
عارف در ادامه مبارزه فراگیر با فساد و 
تحول در نظام مدیریتی و انتخاب مدیران 
و  ملی  همبستگی  به  توجه  شایسته، 
در  نظام  درون  جریانات  همه  مشارکت 
مدیریت این مسیر سخت و دشوار را دیگر 

رویکرد مهم برای گذر از این شرایط سخت 
تاریخی و مقابله با زیاده خواهی آمریکا و 
متحدانش در منطقه دانست و اظهار کرد: از 
همه جریانات سیاسی، از همه کارگزاران و 
دولتمردان و مدیران ارشد و شما نمایندگان 
و  همبستگی  ایجاد  خواهم،  می  مردم 
وحدت ملی و فراهم کردن زمینه حضور 
و مشارکت همه اقشار و جریانات سیاسی 

درون نظام را جدی بگیریم.
وی ادامه داد: به طور مشخص در شرایط 
امروز، همبستگی و اقتدار ملی می تواند در 
سایه رفع حصر، رفع محدودیت ها، حل 
و فصل وضعیت پرونده هایی نظیر پرونده 
فعالان محیط زیست و اعتماد به فعالان 
اجتماعی و سازمان های مردم نهاد ارتقاء 
یابد و منشور برادری و تفاهم و گفتگوی 

ملی شکل بگیرد.
شورای  مجلس  در  تهران  نماینده 
اسلامی تاکید کرد: نشست های قانونی و 
تامین امنیت آنها، وظیفه مفروض است؛ 
وزارت کشور و نیروهای انتظامی و امنیتی 
باید برای تامین آزادی های قانونی مردم 
و کنشگران سیاسی، اجتماعی، صنفی و 
فرهنگی، همه توانایی های خود را به کار 
گیرند، شک نکنیم که این مهم، به تقویت 
انسجام ملی و بازسازی اعتماد عمومی 

کمک خواهد کرد.
دولت  های  تجربه  به  گذاری  وی 
بین  مشکلات  اوج  در  گفت:  اصلاحات 
المللی و تنگناهای اقتصادی، امید و سرمایه 
و  همبستگی  کنار  در  مردم  اجتماعی 
همراهی مدیران، می تواند شرایط سخت 
را به رونق و اصلاح پیش ببرد، از آن تجربه 
ارزشمندِ  در کنار هم قرار گرفتن جریانات 
و شخصیت های اصیل نظام، استفاده کنیم.

عارف در پایان از نمایندگان و مسئولان 
کشور درخواست کرد: امسال پرتوان تر و 
جدی تر، توجه به مسایل و چالش های 
کشور را از نگاه ملی مورد توجه قرار دهیم 
تا در این سال سخت، ضمن به رسمیت 
اصیل  دو جریان  رقابت سالم  شناختن 
انقلاب در رویکردهای ملی همچون مبارزه 
فراگیر با فقر و فساد و تبعیض، اصلاح 
ساختار اقتصادی، ایجاد همبستگی ملی و 
بازآفرینی سرمایه اجتماعی، فارغ از مواضع 

حزبی و سیاسی تلاش کنیم.

محمد رضا عارف: 

فارغ از مواضع حزبی برای حل مسائل ملی تلاش کنیم
اخبــار سرمقـاله

خبــر

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: اقدام پدافند هوایی در سرنگونی پهپاد 
آمریکایی غرور، عزت و شرف ایرانی ها را برانگیخت و نشان داد نظام جمهوری اسلامی 

ایران در حراست از منافع ملی خود هرگز مماشات و مسامحه نمی کند.
امیر سرتیپ »امیر حاتمی« در جمع کارکنان ستاد وزارت دفاع به مناسبت سالروز 
شهادت دکتر مصطفی چمران با گرامیداشت یاد و نام شهدای وزیر به ویژه آن شهید 
والامقام، افزود: دشمنان امروز ایران اسلامی با اطلاع کامل از قدرت دفاعی نظام مقدس 
جمهوری اسلامی از انجام هرگونه تحرک نظامی عاجزند و این استیصال و درماندگی به 
دلیل پشتوانه دفاعی مستحکم برآمده از مقاومت و ایستادگی جوانان شهید، مدافعان حرم 

و فرماندهانی همچون شهید چمران است.
وی به انهدام پهپاد آمریکایی در آب های خلیج فارس بوسیله سامانه پدافند هوایی 
تمام ایرانی ساخت متخصصان داخلی اشاره کرد و یادآور شد: این اقدام پدافند هوایی 
در سرنگونی پهپاد آمریکایی غرور، عزت و شرف ایرانی ها را برانگیخت و نشان داد نظام 
جمهوری اسلامی ایران در حراست از منافع ملی خود هرگز مماشات و مسامحه نمی کند.

وزیر دفاع در بخش دیگری از سخنان خود با یادآوری شیوه های تفکر و خصایص 
منحصر به فرد شهید چمران اظهار داشت: دکتر مصطفی چمران یکی از معجزات انقلاب 
اسلامی بود که در دوران کوتاه تصدی خود در وزارت دفاع، منشأ خدمات و اثرات بی 
بدیلی شد.امیر سرتیپ حاتمی به حضور شهید دکتر چمران در عرصه های مختلف علمی 

و عملی و پیاده ساز رزم نوین در سنگرهای مختلف اشاره و بیان کرد: شهید چمران از ابتدا 
با پشت پا زدن به همه ظواهر دنیا و تعلقات دنیوی مسیری را انتخاب و ادامه داد که تاریخ 
او را همواره به عنوان یک دانشمند، مچاهد، سیاستمدار، هنرمند و مدیر خواهد شناخت.

وزیر دفاع با بیان تفکر مدیریتی دکتر چمران در دوران تصدی کوتاه مدت خود 
در وزارت دفاع تصریح کرد: وزیر شهید در هنگامی مسئولیت خطیر وزارت دفاع را به 
عهده گرفت که ایران اسلامی هنوز با کشمش های سیاسی و سنگ اندازی گروهک هایی 

همچون منافقین با چالش های جدی مواجه بود.
امیر سرتیپ حاتمی ادامه داد: شهید دکتر چمران در مواجه با فتنه هایی همچون 
انحلال ارتش از سوی منافقین و ضد انقلاب و از طرفی رسیدگی و ساماندهی به 
قراردادهای خارجی که به خاطر جنگ و مسائل سیاسی در صدد تغییر ماهیت آن 
بودند با عقلانیت، تدبیر و دوراندیشی و با نگاه به تهدیدات آینده توانست وزارت دفاع را 

ساماندهی و در مسیر صحیح هدایت نماید.
وی به یکی از نکات برجسته مدیریتی در عملکرد شهید دکتر چمران اشاره و بیان 
کرد: پایه گذاری تفکر راهبردی تکیه بر توان داخلی، قطع وابستگی و بهره گیری از 
ظرفیت های داخلی از زمان شهید چمران در بدنه وزارت دفاع شروع شد و بر این اساس 
پیشرفت های خطیر امروز عرصه دفاعی مرهون اینگونه تفکرات و هدایت های عالمانه 

حضرت امام )ره( و رهبر معظم انقلاب است.

 وزیر دفاع:

در حراست از منافع ملی مماشات نمی کنیم

یک سیاستمدار اصلاح طلب با بیان اینکه تحریم و قهر 
انتخاباتی زیبنده جریان اصلاح طلبی نیست، گفت: نظارت 
استصوابی قابل احترام است اما نهاد های حاکمیتی در مسیر 
انتخابات فضا را بیشتر باز کنند تا مردم با احساس اینکه 
نامزد مورد علاقه شان حضور دارد، علاقه و رغبت بیشتری 

برای مشارکت نشان دهند.
محسن مهرعلیزاده  ، با اشاره به فضایی که در بیرون 
جریان اصلاحات و اصولگرایان وجود دارد، گفت:  مردم 
توقع داشتند که بخش عمده ای از مشکلات معیشتشان با 
وعده هایی که دولت فعلی و دولت قبل به آنها داد بود، حل 

شود اما در حال حاضر آنها را حل نشده می بینند.
وی با اشاره به فشارهای حساب شده آمریکا علیه ایران، 
افزود: سران آمریکا بر خلاف چیزی که می گویند ما به فکر 
مردم ایران هستیم برای ایجاد ناراضیتی و ایجاد انشقاق و 
افتراق میان مردم حاکمیت فشار می آورند. اما خوشبختانه 
با وجود اینکه فشار مضاعفی بر مردم است، اما اگر دشمن 
خارجی مقابل مردم ایران قرار بگیرد و احساس کنند به آنها 

زور گفته می شود به هر قیمتی می ایستند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان اینکه آمریکا دست 
از فشارش برنخواهد داشت، گفت: من فکر می کنم هر چه 
به انتخابات نزدیک میشویم شرایطی که پیش می آید خیلی 
موثر خواهد بود و با تداوم فشارها گرچه مردم به مشکل 
بیشتری برخواهند خورد اما بر این امر واقفند که اگر غفلت 
کنند، این فشارها بیشتر می شود و بیشتر اذیت خواهند شد، 
بنابراین در تعیین مجلس و دولت آتی مشارکت داشته و 

قدم برخواهند داشت.
وی درباره حضور و مشارکت مردم در انتخابات آتی 

گفت: در حال حاضر پیش بینی نمی شود به  میزانی که 
در انتخابات مجلس و دولت فعلی مشارکت وجود داشت، 
مشارکت وجود داشته باشد اما به نظر می آید در حدی که  
مردم خودشان را در انتخابات نشان دهند، مشارکت خواهد 

شد.
مهرعلیزاده  در گفت و گو با ایلنا افزود: نهادهای حاکمتی 
باید در مسیر انتخابات این دقت را داشته باشند که فضا را 
بیشتر باز کنند تا مردم با علاقه و رغبت بیشتری حضور 
داشته باشند به طوریکه احساس کنند کاندیدایی که مورد 

نظرشان است هم اجازه حضور دارد.
این سیاستمدار اصلاح طلب در واکنش به نظر بعضی از 
اصلاح طلبان مبنی بر حضور مشروط در انتخابات و تاکید 
بر طی شدن مراحل قانونی، گفت: حالت های قهر و تحریم 
برای جریان اصیلی مثل جریان اصلاح طلبی نه زیبنده بوده 

و نه شدنی است.
وی افزود: ممکن است افرادی با روحیات تند خاص 
خودشان اظهارنظرهایی را داشته باشند اما در نهایت با توجه 
به مشی اصلاح طلبی که می گوید ما درون و چارچوب 
نظام می خواهیم نقد کنیم، حرف بزنیم و اصلاح کنیم و 
همچنین تاکید بر جاری و ساری شدن تمام اصل های 
قانون اساسی، چیزی به عنوان تحریم انتخابات وجود ندارد.

این فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان اینکه اگر نظارت 
استصوابی در قانون اساسی آمده است باید مورد احترام 
باشد، گفت: ما باید به آنهایی که نظارت می کنند این توصیه 
را کنیم که هر چه این اقداماتشان از آنچه که قانون مشخص 
کرده بیشتر فاصله بگیرد، بیشتر به بی اعتمادی مردم منجر 
می شود آن وقت مشارکت مردم به حداقل می رسد که 

زیبنده نظام نیست.
وی ارزیابی خود از اقبال به اصلاح طلبان در انتخابات 
آینده را اینگونه بیان کرد: یک نسبت دیرینه ای در مردم 
برای اقبال به اصولگرایان و اصلاح طلبان وجود دارد که 
همچنان با درصد کم و زیادی ادامه دارد، از طرفی درصد 
قابل توجهی از جامعه شاملز که حضور جدی یا حضور 

کمتری در انتخابات داشته باشند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب با بر شمردن عوامل موثر 
بر حضور مردم برای مشارکت در انتخابات، گفت: نخست 
از جهت فشار هایی که دشمن  شرایط عمومی کشور 
می آورد مهم است، دوم اگر اقدامات مثبتی که نهادهای 
ذیربط انتخابات انجام می دهند، در جهتی باشد که مردم 
بر سرنوشت خودشان حاکم  احساس کنند خودشان 
هستند و احساس کنند فرد انتخاب شده کسی است 
که خودشان خواسته اند، انتخابات خوب خواهد بود. وقتی 

مشارکت بالا باشد وضعیت اصلاح طلبان بهتر خواهد بود.
مهرعلیزاده در واکنش به موضوع اخیر مطرح شده در 
جامعه یعنی »پرستو«ها گفت: هیچ اظهارنظری نمی شود 
کرد چراکه فضای این موضوع خیلی آشفته است و هنوز 
هیچ مدرکی با پایه و اساسی از هیچ طرفی ارائه نشده است، 

بنابراین اظها نظر در این زمینه مشکل است.
وی درباره برخورد خود با دام های اقتصادی و سیاسی 
گفت: وقتی شما اسم این موضوع را دام می گذارید متوجه 
آن نمی شوید و فکر می کنید که خطای خودتان بوده است. 
باید از خدا بخواهیم که کمکمان کند تا به اشتباه نیفتیم و 
سعی کنیم با دقت عمل بیشتری حرکت کنیم و از خدا 

بخواهیم که عاقبت همه ما را به خیر کند.

محسن مهرعلیزاده:

قهر و تحریم انتخابات زیبنده جریان اصلاح طلبی نیست

حسین دیوسالار

یادداشت

مصطفی داننده
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خانهاستیجاریباپرینتر3بعدیساختهمیشود

قرار است خانه ای با استفاده از پرینتر ۳ بعدی و از مواد طبیعی ساخته شود که ۵۰ 
درصد قدرتمندتر از سیمان است. این خانه به افراد اجاره داده می شود.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از دیلی میل، یک خانه که با پرینتر سه بعدی ساخته 
می شود تجربه اقامت در مریخ را روی زمین برای ساکنان خود فراهم می کند.

این خانه نوآورانه که Tera نام دارد در مناطق جنگی نیویورک و در کنار رودخانه هادسون 
ساخته و اجاره داده می شود. Teraدر حقیقت حاصل فعالیت های یک آژانس طراحی 

نیویورکی به نام AI SpaceFactory است.
این شرکت قبلًا برای ارائه طرح Marsha habitat در چالش اقامتگاه سه بعدی ناسا 
برنده جایزه ۵۰۰ هزار دلاری شده بود. طرح اقامتگاهMarsha در ماه می چالش ناسا 

برای ساخت نخستین اقامتگاه در مریخ برنده شد.
به هر حال هزینه اجاره بهای خانه Tera برای تحقیق و توسعه فناوری های تجدیدپذیر و 
ماندگار آینده به کار می رود. چنین فناوری روی زمین و مریخ کارآمد خواهد بود و در آینده 

مبنایی برای شهرک سازی در مریخ را فراهم می کند.
جالب آنکه می توان خانه مذکور را پس از پایان عمر به کامپوست تبدیل کرد. Teraبه 
 Marsha وسیله مواد اولیه و فناوری های پرینت ۳ بعدی ساخته می شود که برای اقامتگاه

طراحی شده بود.
این خانه از کامپوزیت بیوپلیمر بازالت ساخته می شود که از موادی مانند ذرت و نیشکر 
به دست می آید. ناسا این ماده را آزمایش کرده است. همچنین این سازمان تایید کرده 

بیوپلیمر بازالت حداقل ۴۰ درصد قدرتمندتر از سیمان است.
به هرحال این اقامتگاه سیلندری شکل را می توان از مواد طبیعی و تجدیدپذیری 
ساخت که در مریخ وجود دارد. سازه مذکور می تواند در برابر بادهای شدید و اشعه های 

خورشید از فضانوردان محافظت کند.

جلیقههوشمندضدضربهازراهرسید

یک شرکت ایتالیایی از تولید جلیقه هوشمند ضدضربه ای خبر داده که در مقایسه با  
نمونه های مشابه تا هفت برابر بیشتر در برابر شوک و ضربه شدید مقاوم است.

این جلیقه به طور ویژه مناسب استفاده توسط موتورسواران است تا از آنها در برابر 
تصادف های شدید و ضربات ناگهانی حفاظت کند.

جلیقه یادشده به شکلی منعطف تولید شده و شرکت Dainese مدعی است این 
محصول در ۹۹.۹۹ درصد از موارد در برابر تصادم و ضربات شدید از افراد حفاظت می کند 

و جلوی واردشدن آسیب های شدید را به بدن می گیرد.
جلیقه یادشده از کیسه هوای هوشمندی برخوردار است که در زمان برخورد بلافاصله 
فعال می شود. همچنین ۷ حسگر هم بر روی آن نصب شده تا با حداکثر سرعت وقوع 
حادثه مورد شناسایی قرار گیرد. از جمله این حسگرها می توان به جی پی اس، شتاب 
سنج، ژیروسکوپ و غیره اشاره کرد. این حسگرها حتی اگر فردی بر روی موتور ثابت 
نشسته باشد و ناگهان از پشت وسیله نقلیه ای به او برخورد کند به سرعت عمل کرده و 
کیسه های هوا را فعال می کنند. از جمله دیگر مزایای این کیسه هوا می توان به تهویه 
مناسب بدن برای جلوگیری از عرق کردن، ضد آب بودن و ضرورت شارژ کردن آن بعد از 
هر ۲۶ ساعت استفاده اشاره کرد. برای شارژ این ژاکت باید از پورت یو اس بی آن استفاده 

کرد. قیمت این محصول ۶۹۹ دلار است.

محققان کشور موفق به تولید آزمایشگاهی ماده اولیه داروی ضد ویروس تبخال به نام 
آسیکلوویر شده اند که در درمان تبخال کاربرد دارد.

به  پارک فناوری پردیس  بنیان در  اسماعیل صابرفر، مدیرعامل یک شرکت دانش 
خبرنگار مهر گفت: ما در این شرکت در زمینه تولید کیت و دارو فعالیت می کنیم که موفق 

به تولید آزمایشگاهی ماده اولیه داروی ضد ویروس به نام آسیکلوویر شدیم.
وی با بیان اینکه این محصول در درمان تبخال کاربرد دارد، بیان کرد: این ماده در تولید 

دارویی که برای تبخال لب، تبخال دستگاه تناسلی و… استفاده می شود کاربرد دارد.
به گفته وی، علاوه بر این کودکانی که مبتلا به مننژیت و آسپتیک هستند برای درمان 
بیماری خود نیز به این ماده نیاز دارند؛ همچنین در تولید داروهایی که برای ضعف 
سیستم ایمنی بدن تولید می شوند نیز از این ماده استفاده می شود، از همین رو می توان 

گفت ماده آسیکلوویر در علم پزشکی مهم است.
مدیرعامل این شرکت دانش بنیان افزود: این ماده که به صورت پماد، قرص و آمپول 
مورد استفاده قرار می گیرد، از کشورهای خارجی به کشور وارد می شود، از همین رو اگر ما 

بتوانیم محصولمان را به تولید صنعتی برسانیم، علاوه بر اشتغال زایی می توانیم از خروج 
ارز از کشور جلوگیری کنیم.

صابرفر در خصوص بازار هدف این محصول دانش بنیان عنوان کرد: علاوه بر کودکانی 
که به بیماری مننژیت مبتلا هستند، تمام افرادی که در هر کجای بدنشان تبخال می زند 
نیز بازار هدف محصول ما محسوب می شوند. تمام افرادی که تبخال می زنند می دانند 
که هفته ها طول می کشد تا اثر تبخال از بین برود، اما با استفاده از محصول دانش بنیانی 
که ما تولید می کنیم، هر تبخالی در هر کجای بدن که باشد ظرف دو روز خوب می شود.

وی درباره میزان رقابت پذیری داروی ضد ویروس آسیکلوویر که در این شرکت تولید 
می شود با نمونه خارجی آن، عنوان کرد: اگر محصول ما به مرحله تولید صنعتی برسد 
می تواند ۱۰۰ درصد با نمونه های خارجی مشابه خود رقابت کند، چرا که محصول ما تمام 

استانداردها را دارد و هیچ تفاوتی با نمونه های خارجی مشابه نمی کند.
به گفته وی، از این رو اگر شرکت ما بتواند به تولید صنعتی برسد، نه تنها کل بازار ایران را 
در دست خواهد گرفت، بلکه می تواند صادرات نیز داشته باشد و برای کشور ارزآوری کند.
وی افزود: در فاز آزمایشگاهی محصول، ما توانستیم به کمک صندوق، کارهای اجرایی 
پروژه را پیش ببریم. حال در چشم انداز توسعه این محصول نیاز به سرمایه ای نزدیک به 
یک میلیارد تومان داریم تا بتوانیم محصولمان را صنعتی کنیم، چرا که فاز آزمایشگاهی را 

با موفقیت پشت سر گذاشته ایم.
فاز  ما  محصول  که  زمانی  گفت:  نیز  شرکت  این  اشتغالزایی  میزان  درباره  صابرفر 
آزمایشگاهی اش را طی می کرد، چهار متخصص بر روی آن کار می کردند، اما برای اینکه 
این محصول به تولید صنعتی برسد، ما حداقل اضافه شدن ۱۲ نیروی متخصص را برآورد 

کرده ایم، علاوه بر این افراد، به نیرو در بخش های دیگر نیز نیاز داریم.
وی خاطر نشان کرد: ما برآورد کرده ایم که حداقل ۲۰ نیرو برای تولید صنعتی این 
محصول مورد نیاز باشد، لذا اگر بتوانیم محصول خود را به تولید صنعتی برسانیم، علاوه 
بر اشتغالزایی و جلوگیری از خروج ارز از کشور، با صادرات آن نیز می توانیم ارزآوری برای 

کشور داشته باشیم.
وی گفت: برای تولید این دارو از تسهیلات صندوق نوآوری و شکوفایی بهره بردیم.

تولیدمادهاولیهدارویتبخالتوسطمحققانکشور

علمیوسلامت

خوردنیهاییکهموجبتغذیهپوستازداخلبدنمیشوند

10غذایضدپیری؛ازهندوانهتاچایسبز

خوردن غذای سالم علاوه بر اینکه سبب می شود تا شما احساس بسیار خوبی داشته 
باشید، موجب می شود تا عالی به نظر برسید! در واقع استفاده از انواع مناسب مواد 

غذایی می تواند موجب تغذیه پوست از درون و از طریق سلول های بدن گردد.
 )UV( غذاهای معینی وجود دارند که می توانند از پوست در برابر اشعه ماوراءبنفش 
محافظت کنند، آن را هیدراته )مرطوب( نگه داشته و از آن در برابر آسیب های ناشی از 

رادیکال های آزاد محافظت نمایند. در اینجا به معرفی تعدادی از آن ها می پردازیم:
*آووکادو

این میوه به دلیل برخورداری از آنتی اکسیدان های ویتامین A و ویتامین E از بروز 
آسیب های ناشی از اشعه ماوراءبنفش جلوگیری می کند، علاوه بر این موجب حفظ 
رطوبت پوست نیز می شوند. آووکادو حاوی گلوتاتیون می باشد که نوعی آنتی اکسیدان 
قوی بوده که پوست را سالم نگه می دارد و همچنین حاوی نیکوتین آمید مونو نوکلوئوتید 
)NMN(، ترکیبی است که می تواند اثرات ضد پیری به همراه داشته باشد. آووکادو 
همچنین حاوی چربی های سالم می باشد که به ایجاد و حفظ سلول های سالم در بدن 

کمک نموده و خطر بیماری های قلبی و عروقی و سکته را کاهش می دهد.
*توتهاوبلوبری

این خانواده که از جمله پرطرفدارترین مواد غذایی به شمار می آیند، حاوی مقادیر 
بالایی از آنتی اکسیدان ها می باشند که در امر مبارزه با رادیکال های آزاد کمک فراوانی 
می کنند. این میوه ها که اغلب از طعم های ملایمی برخوردار هستند را می توان هم 
به صورت ترکیب با میان وعده های سبک همانند پنکیک، اسموتی های بعدازظهر 
و سالادهای موقع ناهار و یا به صورت مستقیم مورد استفاده قرار داد. انواع دیگری از 
خانواده ی توت ها همانند توت فرنگی، تمشک و توت نیز از خواص آنتی اکسیدانی 

فراوانی برخوردارند.
*چایسبز

در کنار آب، نوشیدن چای سبز یک راه عالی برای مرطوب ماندن پوست است. 
چای سبز با دارا بودن آنتی اکسیدان ها، ویتامین B۳ و یک ماده ی شیمیایی به نام اپی 

گالوکاتچین-۳-گالات )EGCG(، به حفظ سلامت پوست کمک می کند.
*کلم

کلم یک سبزی برگی است که حاوی مقادیر بالایی از پتاسم می باشد و موجب حفظ 
ساختار و مرطوب ماندن سلول های پوست می شود. همچنین حاوی آنتی اکسیدان 
ویتامین K است که از انعقاد خون جلوگیری می نماید و می تواند به رفع هاله های زیر 

چشم، زخم ها و واریس های عنکبوتی کمک نماید.
*مرکبات

مرکبات به دلیل غنای بالای آب، برای پوست بسیار مفید هستند و می توانند به حفظ 
رطوبت آن کمک فراوانی کنند. این میوه ها همچنین غنی از ویتامین C می باشد و به بدن 
در تولید کلاژن کمک می کند. این پروتئین در حفظ ساختار پوست و مبارزه با علائم قابل 
رؤیت پیری کمک فراوانی می کند. مصرف تنها یک پرتقال متوسط در روز می تواند بیش 

از صد درصد نیاز روزانه ی بدن به این ویتامین را تأمین نماید.
*انار

همانند مرکبات، این میوه نیز غنی از ویتامین C است. علاوه بر این دارای سایر 
آنتی اکسیدان ها نیز می باشد که به مبارزه با رادیکال های آزاد پرداخته و همچنین روند 

حفظ سلامتی پوست را تقویت می کند.
*سیبزمینیشیرین

سیب زمینی شیرین پوست را سالم نگه می دارد، زیرا با ویتامین C و بتاکاروتن غنی 
شده است که توسط بدن به ویتامین A و آنتی اکسیدان تبدیل می شود.

*گوجهفرنگی
گوجه فرنگی نیز غنی از ویتامین C می باشد، علاوه بر این دارای مقادیر بالایی از 
لیکوپن است. این فیتوشیمیایی قدرتمند آنتی اکسیدان مهمی است که از پوست در 
برابر آسیب های ناشی از نور خورشید محافظت نموده و با رادیکال های آزاد ناشی از اشعه 
ماوراءبنفش مبارزه می کند. لیکوپن علاوه بر اثرات محافظتی برای پوست، موجب تقویت 

چرخه سلامت بدن و محافظت از آن در برابر سرطان می گردد.
*هندوانه

میوه ی تابستانی پرطرفدار و آبدار که حاوی حدود ۹۲ درصد آب بوده و می تواند به 
مرطوب ماندن پوست کمک فراوانی نماید. این میوه ی جالیزی همانند گوجه فرنگی 
دارای لیکوپن فراوانی می باشد. هندوانه حدوداً حاوی تا ۴۰ درصد لیکوپن بیشتری از 
گوجه فرنگی خام است. خوردن هندوانه می تواند از پوست در برابر پیری، چین و چروک 

و حتی سرطان محافظت نماید.
*ماهیسالمون

این نوع ماهی منبع بسیار خوبی از اسیدهای چرب امگا-۳ می باشد و می تواند در 
حفظ رطوبت پوست، کاهش التهاب و مبارزه با سرطان مفید باشد.

همچنین توجه داشته باشید که می توان با کاهش و یا حتی عدم استفاده از غذاهای 
فراوری شده و کنسروی، در حفظ سلامت پوست گام های مؤثری برداشت. محدود کردن 
مصرف کالری، کاهش میزان استرس، ترک سیگار، خواب کافی و کارهایی از این دست 

نیز می توانند به حفظ سلامت و طراوت پوست کمک کنند.

۸نشانهخاموشسرطانخون
سرطان خون )لوسمی( به سرطان بافت های خون ساز بدن از جمله مغز استخوان و 

سیستم لنفاوی گفته می شود.
به گزارش ایسنا، انواع مختلفی از سرطان خون وجود دارد که برخی از آن ها در کودکان 

شایع است و برخی از انواع سرطان خون بیشتر در افراد بزرگسال مشاهده می شود.
در بیماری سرطان خون گلبول های سفید نقش دارند. بدن به طور طبیعی گلبول های 
سفید را که نقش دفاعی دارند، تولید می کند اما در مبتلایان به این نوع سرطان، مغز 

استخوان گلبول های سفید غیرطبیعی تولید می کند که عملکرد درستی ندارند.
درمان سرطان خون می تواند فرآیندی پیچیده باشد که به نوع بیماری و فاکتورهای 
دیگر بستگی دارد هرچند راهکارهایی وجود دارد که در موفقیت آمیز بودن روش های 

درمانی آن نقش دارند.
نشریه "تایمز آو ایندیا" در این مطلب به برخی از علائم خاموش این بیماری اشاره کرده  

که شامل موارد زیر است:
- اگر پس از هشت ساعت خواب شبانه همچنان احساس خستگی و بی حالی دارید 
لازم است این موضوع را جدی بگیرید. همچنین احساس خستگی و ضعف می تواند از 

کمبود گلبول های قرمز که به عنوان کم خونی شناخته می شود نیز ناشی شود.
- تنگی نفس یکی دیگر از نشانه های سرطان خون است. احساس خستگی برای 
مدت زمان طولانی بدن را ضعیف کرده و فرد را دچار تنگی نفس می کند. این تنگی 

نفس می تواند حتی بعد از بالا رفتن از تعداد محدودی پله نیز بوجود آید.
- ظاهر شدن کبودی های بی دلیل روی بدن می تواند به دلیل سرطان سلول های 
خونی باشد. این کبودی ها به دلیل پایین بودن تعداد پلاکت ها یا بافت های لخته کننده 
خون است. این لکه های بنفش رنگ در بخش های مختلف بدن بخصوص پاها و آرنج 

قابل رویت هستند.
- متورم شدن لثه ها همیشه ناشی از عدم رعایت بهداشت دهان و دندان نیست. در 

برخی از مبتلایان به این نوع سرطان ورم لثه ها مشاهده می شود.
- بزرگ شدن طحال نشانه نوع مزمن بیماری سرطان خون است. همچنین موجب کم 
اشتهایی می شود. - تب مکرر نشان دهنده وجود عفونت و ضعف سیستم ایمنی است 

که می تواند با سرطان خون مرتبط باشد.
- تعریق در شب موضوع عادی نیست و گاهی از عفونت هایی ناشی می شود که با 

بیماری سرطان خون مرتبط است.
- سردردها همیشه به دلیل استرس یا تنش نیستند. سردردهای مکرر ممکن است از 

سرطان خون یا حتی خونریزی در سر ناشی شوند.

آنچه می خورید نیاز به هماهنگی با شرایط آب و هوایی و شرایطی که در آن زندگی 
می کنید، چه شغلتان و چه سبک زندگی تان و دیگر مسائل مربوطه دارد. فصل 
تابستان واقعاً داغ است و نیاز است که همیشه هیدراته بمانید. آب رسانی به بدن برای 

کاهش وزن بسیار مهم است و تمام عملکردهای بدن را تحت تاثیر قرار می دهد.
اگر از جمله افرادی هستید که تمایل دارید چند کیلویی از وزنتان را کم کنید، بهترین 
وقت، تابستان است. چرا که برخی عادات غذایی در این فصل وجود دارند که به این 
امر کمک می کنند؛ اول این که به علت گرما، بدن به طور طبیعی عرق می کند. علاوه 
بر این، در طول تابستان افراد کمتر احساس گرسنگی می کنند و گرایش به مصرف 
غذاهای چرب و روغنی کم می شود. همه ی این ها به این دلیل است که در تابستان 
تمایل بدن به مصرف غذاها و نوشیدنی های سرد بیشتر می  شود. به غیر از موارد گفته 
شده، نوشیدن بیشتر و بیشتر آب در طول روزهای تابستان باعث می شود که بدنمان 
به طور خودکار احساس پُری کند و همین امر موجب از بین رفتن گرسنگی های مکرر 
و کاذب شود. فصل تابستان که می آید با خودش میوه و سبزیجات فراوانی می آورد که 
بسیار سالم هستند و می توانند به شما در رسیدن به اهداف کاهش وزنتان کمک کنند. 
رژیم غذایی و ورزش هر دو برای کاهش وزن بسیار مهم هستند و از آنجایی که آب 
و هوای تابستان خیلی گرم است که بیرون بروید و ورزش کنید، پس باید به رژیم 
غذایی تان توجه خاصی داشته باشید. حالا که صحبت از رژیم غذایی کاهش وزن در 

فصل تابستان است، باید یک سری توصیه ها و باید و نبایدها را رعایت کنید.
*دررژیمغذاییکاهشوزنتابستانهتانچهچیزهاییبایدقراردهید؟

فصل تابستان بسیار سخاوتمند است و با خودش سبزیجات و میوه های فصلی 
فوق العاده ای را می آورد. شما می توانید از اغلب آن هایی که در دسترستان قرار دارند 
استفاده کنید و به آن ها به چشم یک جعبه گنج تغذیه ای نگاه کنید. هندوانه، ملون، 
طالبی و میوه هایی از این دست سرشار از آب و فیبر هستند و کالری کمی دارند که از 

آن ها خوراکی های فوق العاده ای برای کاهش وزن و تأمین آب بدن می سازند.
برای صبحانه: در فصل تابستان هدف این است که بدنتان را خنک نگه دارید. در 
صبحانه خود می توانید از آب برخی میوه ها مانند آب انبه یا آب پرتقال )در صورت 
نداشتن مشکل گوارشی( استفاده کنید. البته این را هم مدنظر داشته باشید که در 
طب سنتی ما میوه ها و سبزیجات در صبحانه خیلی سفارش نشده اند. جو دو سر 
پخته شده، فرنی و شیربرنج گزینه های خوبی برای صبحانه هستند. اگر هم فرصتی 
برای آماده کردن صبحانه ندارید، مقداری از یک نان تنوری سبک با کمی مربا یا عسل 

نیز ایده خوبی است. 

برایناهار: برای رژیم کاهش وزن، شما باید یک ناهار بدون روغن برای خودتان 
انتخاب کنید. غذای تابستانه ی معروف خودمان یعنی همان آب دوغ خیار که با 
توجه به مزاج هر فرد با مصلحات مختلف غنی شده با کمی نان خشک نازک و تنوری 
یک ایده ی بسیار خوب است. یکی دیگر از گزینه های مهم در ناهار رژیم غذایی برای 
کاهش وزن، عدس یا دال عدس است. انواع عدس غنی از پروتئین هستند و از مواد 

غذایی مورد نیاز برای گیاهخواران در رژیم غذایی کاهش وزن می باشند.
شما می توانید از میوه ها به عنوان میان وعده بعد از وعده ی غذایی ناهار، به عنوان 
عصرانه، استفاده کنید. یکی از گزینه های خوب برای عصرهای تابستان سبزیجات 
خام مانند خیار است که هم دارای اثرات خنک کنندگی روی بدن است و هم بدن را 

هیدراته نگه داشته و برای کنترل وزن مفید است.
نوشیدن یک آب میوه ی طبیعی رقیق شده با آب یا شربت های کم شیرین سنتی در 

میان روز نیز بسیار حائز اهمیت است تا بدنتان را در گرما هیدراته نگه دارد.
برایشام:اگر می خواهید در این تابستان وزنتان را کم کنید به سبزیجات بهای 
بیشتری دهید؛ سبزیجاتی مانند فلفل دلمه، کدو، بادمجان، بامیه، لوبیا سبز و .... 
در مناطق مختلف کشورمان سبزیجات تابستانی فوق العاده ای وجود دارد؛ یکی از در 
دسترس ترین آن ها کدوسبز است که برای هیدراته کردن بدن هم فوق العاده است. آن 
را به صورت آب پز با کمی ادویه و لیموی تازه مزه دار کرده و با کمی از یک نان تنوری 
خوشمزه میل کنید. این غذا که با روغن خیلی کم و یا بدون روغن آماده می شود، 
از بهترین  تابستان یکی  به شما احساس سبکی می دهد و برای وعده های شام 
گزینه هاست. به طور کلی تابستان فصل خوبی برای مصرف سالادهای مختلف است.
*اگرمیخواهیددراینتابستانوزنکمکنید،چهچیزهاییرانبایدبخورید؟
صبحانه: در طول تابستان، در صورتی که تمام روز در زیر نور خورشید قرار دارید، از 
خوردن تخم مرغ ها در وعده ی صبحانه اجتناب کنید. آجیل و دانه ها هم ممکن است 
صبحانه ی خوبی برای شما نباشد اگر تصمیم دارید از خانه بیرون بروید و در معرض 
گرمای تابستان قرار بگیرید چرا که این ها دمای بدنتان را بالا می برند. چای زنجبیلی 
گرم نیز از مواردی است که بهتر است تابستان ها سراغش نروید، زیرا همان طور که در 
زمستان باعث می شود دمای بدنتان افزایش پیدا کند و گرمتان شود، در تابستان هم 

می تواند حرارتتان را بالا ببرد و حتی موجب سوزش سر دلتان شود.
ناهار:شما باید از غذاهای چرب و روغنی مخصوصاً در وعده ی ناهار اجتناب کنید؛ 
زیرا باعث می شوند شما احساس کسلی و خواب آلودگی کنید. اگرچه هیچ قاعده 
و قانون سختی برای چیزهایی که نباید بخورید وجود ندارد، اما باید از هله هوله ها و 

غذاهای فوری یا همان فست فودها اجتناب کنید، زیرا این جور غذاها نه تنها تلاش 
شما برای کاهش وزن را خراب می کنند، بلکه ممکن است دمای بدنتان را در این گرما 

بالاتر هم ببرند.
شام: اگر در رژیم غذایی کاهش وزن هستید، نباید در طول فصل تابستان شب ها 
غذای چرب و روغنی بخورید. همچنین نباید بعد از شام و یا همراه آن چای یا قهوه 
بنوشید؛ زیرا محتوای کافئین آن ها می تواند برنامه خواب شما را مختل کند و این خود 
باعث می شود در کاهش وزنتان خیلی موفق نباشید. سبُک نگه داشتن شام، کلید 

اصلی هضم سالم و کاهش وزن سریع است.
*چندنکتهبرایکاهشوزنراحتتر

کربوهیدراتخودرابادقتانتخابکنید: کربوهیدرات های بسیار تصفیه شده 
یا همان کربوهیدرات سفید فرآوری شده که اساس وعده ها و میان وعده های غذایی 
فراوانی هستند، موجب افزایش ناگهانی قند خون شده و پانکراس را برای تولید 
انسولین تحریک می کنند که هر دوی این اتفاقات باعث تجمع آسان چربی و پس از 

آن، مقاومت در برابر تخلیه و کاهش چربی می شود.
به جای آن ها از کربوهیدرات های پیچیده مثل جو دو سر، برنج قهوه ای باسماتی، 
نان های تهیه شده از دانه های کامل استفاده کنید؛ تغییرات کوچکی که تأثیرات 

بزرگی خواهند داشت.
بهرژیممدیترانهایرویبیاورید:تابستان فصل خوبی برای امتحان رژیم غذایی 
مدیترانه ای است. رژیمی با میوه و سبزیجات فراوان، دانه های کامل غلات، روغن 
زیتون و ماهی. رژیمی که در آن از گوشت قرمز و غذاهای سرخ شده و چرب و شیرین 
خبری نیست. حداقل ۶ هفته به آن پایبند باشید و اثرات مفیدش را بر روی وزن و 

سلامتی تان ببینید.
سوپراپایثابتسفرههایتانکنید: بر اساس تحقیقات دانشگاه ایالتی پن، 
سوپ یک سرکوب کننده ی عالی اشتهاست، زیرا دارای ترکیبی از موادی است که 
گرسنگی را از بین می برند. خوردن آن ها قبل از غذا به شما کمک می کند تا کالری 
مصرفی تان را تا ۲۰٪ در مقایسه با زمانی که غذا بدون سوپ سرو می شود، کاهش 
دهید. پیشنهاد می کنیم یک روزهایی ساندویچ ناهار تان را با یک سوپ سبزیجات 
سبک جایگزین کنید. بدین ترتیب هم کالری دریافتی تان کاهش می یابد و هم 
سبزیجات بیشتری دریافت کرده اید و این یعنی هیدراته شدن بدن و دریافت مواد 

مغذی بیشتر.
درانتخابنوشیدنیهادقتکنید: تابستان بیشتر از دیگر زمان ها احساس 
تشنگی می کنیم و این ممکن است باعث شود انتخاب های ناسالمی داشته باشیم 
که هم وزنمان را بالا ببرد و هم آن طور که باید و شاید بدنمان هیدراته نشود. در مورد 
مضرات نوشیدنی های گازدار و نوشیدنی های انرژی زا و آبمیوه های مصنوعی مطالب 
زیادی خوانده و شنیده ایم اما این را بدانید که حتی آب میوه ی کاملًا طبیعی هم در 
مقایسه با خود میوه، قند بیشتر و مواد مغذی و فیبر کمتری دارد. علاوه بر این، مقدار 
زیادی از خواص تغذیه ای میوه ها در پوستشان متمرکز می شود که در آب میوه ها از بین 
می رود. اگر می خواهید آب سیب بخورید، توصیه ی بهتر این است که خود سیب را 
بخورید و برای رفع تشنگی تان یک لیوان آب بنوشید. یادتان باشد که هیدراته ماندن 
برای کاهش وزن الزامی است. مصرف قهوه و چای را هم در تابستان کمتر کنید و 
به جای آن از شربت های سنتی کم شیرین، دوغ و گیاهان خنک کننده در تابستان 

استفاده کنید.
برای کاهش وزن کسانی است که  قانون همیشگی  این یک  بمانید:  هیدراته
می خواهند خیلی سریع وزنشان را کم کنند. اما بهترین راه تأمین آب چیست؟ آب، 
شیر نارگیل، آب و لیمو، نوشیدنی های سنتی تابستانی مثل تخم شربتی و خاکشیر 
از بهترین نوشیدنی ها برای آب رسانی به بدن هستند. برای تهیه ی نوشیدنی ها از 
حداقل مقدار شکر استفاده کنید. هر روز یک بطری آب همراه خود داشته باشید و 

جرعه جرعه از آن بنوشید تا بدنتان هیدراته بماند.
پروبیوتیکهایبیشتریبخورید: مصرف پروبیوتیک ها در رژیم غذایی به شما 
کمک می کند تا سیستم گوارش شما در طول تابستان سالم باشد. گوارش سالم یک 
عامل مهم برای کاهش وزن سالم است. در نهایت این که توجه داشته باشید نکات و 
پیشنهادات ذکر شده در این گونه مقالات فقط برای اطلاعات عمومی است و نباید به 
عنوان توصیه پزشکی حرفه ای تفسیر شود. قبل از شروع هرگونه برنامه تناسب اندام 
یا تغییرات در رژیم غذایی، همیشه با پزشک یا متخصص تغذیه ی خود مشورت کنید.

این تابستان وزنتان را کم کنید

برنامه ی رژیمی برای کاهش وزن تابستانه

آگهیهیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
جلسه هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی  و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰، رای شماره ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۱۰۲۰۲۶۴ پرونده 

کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۳۹ مربوط به تقاضای خانم زهرا رشیدی صرمی مبنی بر صدور سند مالکیت قسمتی از پلاک ۱۱۱۳۵/۱۰8۳ اصلی واقع در بخش یک قم 
تحت بررسی است.

پس از مطالعه پرونده و ملاحظه سوابق مشخص شد در رای صادره شماره فوق اشتباهاتی به شرح زیر صورت گرفته است:
پلاک در رای صادره اشتباه قید شده است.

رایاصلاحی
با توجه به مفاد گزارش کارشناس به شماره ۱/۳۶۴8 مورخ ۱۳۹8/۲/۲۹ و با عنایت به اینکه طبق گزارش شماره مذکور رای هیات تا کنون اجرا نشده لذا مفاد رای صادر به شرح 

زیر صورت می گردد: پلاک ۱۱۱۳۵/۱۰8۳ اصلی صحیح است.
رای صادره قبلی با رعایت اصلاحات فوق قابل اجرا می باشد.

رئیسثبتاسنادواملاکمنطقهیکقم–محمدرضاادیبان
------------------------------------------------------------------------------------------------------

»رونوشتآگهیحصروراثت«
آقای طاهر قلیکی میلان دارای شناسنامه شماره ۱ بشرح دادخواست به کلاسه ۹8۰۲۱۴ از این دادگاه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان 
موسی قلیکی میلان بشناسنامه ۲8۲۰۳۴8۰۰۹ در تاریخ ۹8/۳/۲۷ اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آن مرحوم منحصر است به: ۱- طاهر قلیکی میلان ش.ش ۱ 

ت.ت ۱۳۴۳ پدر متوفی ۲- زائیده قولکی میلان ش.ش ۳8 ت.ت ۱۳۵۰ همسر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت پی در پی ماهی یک مرتبه آگهی می نماید تا هر کسی اعتراض دارد و یا وصیتنامه متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر 

نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد.
همتبخشعلینژاد-رئیسشعبه14شورایحلاختلافشهرستانماکو

در  که  کرده  طراحی  صوت  مافوق  هواپیمایی  ناسا 
جلوی آن هیچ پنجره ای وجود ندارد در عوض داخل آن 
نمایشگرهایی با کیفیت بالا قرار دارند که تصاویر دوربین 

های خارجی هواپیما را نمایش می دهند.

ناسا مشغول ساخت یک هواپیمای مافوق صوت و 
پنجره ای وجود  شبیه مداد است که جلوی آن هیچ 
به  اولیه عجیب  این طرح  اول  نگاه  ندارد. هرچند در 
نظر می رسد اما طبق اطلاعات موجود یک نمایشگر 
و  اتاق خلبان نصب می شود  در   ۴K بالای با وضوح 
نصب  های  دوربین  که  دهد  می  نمایش  را  تصاویری 
شده جلوی هواپیما آنها را ثبت می کنند. این سیستم 
و  دارد  نام   XVS یا   eXternal Visibility System
ترکیب  بصری  اطلاعات  با  همراه  را  زمینی  اطلاعات 
می کند و تصویری کامل از موقعیت هواپیما می سازد. 
 Quiet Supersonic  ۵۹-X نام  به  مذکور  هواپیمای 

Transport )QueSST( به »پسر کنکورد« مشهور شده و 
تا ۲۰۲۱ برای پرواز آزمایشی آماده می شود. این هواپیما 
در آینده می تواند مسافت بین لندن و نیویورک را در ۳ 
ساعت طی کند. ناسا طی یک بیانیه درباره این طرح 
عجیب می نویسد: مانیتورهای ۴K بخشی از سیستم 
XVS هواپیما است. این نمایشگرها تصاویر دوربین های 
خارج هواپیما را کنار یکدیگر می چسبانند و با اطلاعات 
زمینی از یک سیستم رایانشی پیشرفته ترکیب می کنند. 
نمایشگر زیر سیستم XVS شامل سیستم های مختلف 
هواپیما است و اطلاعات لازم برای سفر هوایی ایمن 

برای خلبان فراهم می کند.

ناساهواپیمایمافوقصوتبدونپنجرهمیسازد
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اجتماعی

گزارش از هنگامه ملکی

نمایش  شبکه  سریال های  و  فیلم ها  برخی  محتوای 
خانگی در یکی دو سال اخیر مورد انتقاد اهالی رسانه 
قرار گرفته است. گذشته از ناتمام ماندن برخی از آنها، 
استفاده از کنایه های جنسی و تکرار موضوعاتی مانند 
عشق های مثلثی و خیانت های زن و شوهری در برخی 

از این آثار زیاد دیده می شود.
درباره  سریال  یک  موضوع  وقتی  طبیعی  »به طور 
به طور  سریال  این  در  و  است  اجتماعی  آسیب های 
خاص، ولنگاری و کژ رفتاری تعدادی جوان مطرح است، 
شخصیت  پی ریزی  برای  است  ناگزیر  نویس  فیلمنامه 
و شالوده فکری آن ها، رفتارهایی را طراحی کند که در 
زمره تخلفات و کنش های غیرمتعارف است و البته آنچه 
مشاهده می شود، مصداق اشاعه ابتذال نیست و جنبه 
توضیحات  این ها  است.«  تأکید  مورد  آن  عبرت آموزی 
ابراهیم داروغه زاده، معاون ارزشیابی و نظارت بر سازمان 
سینمایی است درباره نقدهایی که به سریال »ممنوعه« 
وارد شده است. مجموعه ای که توقیف شد و بعد از مدتی 
دوباره توزیعش از سرگرفته شد. آثار نمایش خانگی به 
وارد  دارد،  تلویزیون  به  نسبت  که  بازتری  فضای  دلیل 
حیطه هایی شده که تا حدودی مورد بحث منتقدان و 
اهالی رسانه ها واقع شده است. به تصویر کشیدن خیانت 
مرد و زن، عشق های مثلثی، روابط خارج از عرف و شرع 
و کنایه های جنسی در ژانر کمدی، مواد ضروری محتوای 
برای  پیداست  ناگفته  آثار شده است که  این  از  برخی 
فروش بیشتر و سود بیشتر طراحی و اجرا شده اند. البته 
سریال های متناسب با فرهنگ کشور هم تولید شده اند 
»هیولا«،  سریال های  در  را  مسائل  این  نمونه های  اما 
»رقص روی شیشه« و »ممنوعه« می شود دید و در این 
میان جای انجمن های صنفی سینمایی و حرفه ای برای 

نظارت و ارزیابی خالی است.
*هر چند کم ولی مؤثرند

این  به  پاسخ  امان الله قرائی مقدم، جامعه شناس، در 
پرسش که آیا ورود کارگردانان و به تصویر کشیدن چنین 
مسائلی باعث ترویج خیانت و روابط این چنینی می شود 
یا موجب جلوگیری و کاهش این مشکلات می شود، به 
خبرنگار ایرناپلاس گفت: اگر این مسائل رواج پیدا کند 
اندازه  از  بیش  رواج  است.  مشکلی  کار  کردنش  جمع 
این مسائل که روز به روز در حال افزایش است، تنها به 
آسیب های اجتماعی، بی بند و باری جنسی، بدحجابی 
یا موضوعاتی از این دست، محدود نخواهد شد. به تصویر 
کشیدن این موضوعات عاملی می شود که مخاطبان در 
مقابل نظام، ارزش ها و هنجارهای فرهنگی، اعتقادی و 
باورهای مردم قرار بگیرند و تأثیر مخرب جدی بر جامعه 

خواهد داشت.
*مشکل اول از تلویزیون است

این جامعه شناس با تأکید بر اینکه این گونه مسائل در 
فیلم ها و سریال ها هر چند کم هم که باشند مضر هستند 
و سازندگانشان باید مورد بازخواست قرار بگیرند، ادامه 
داد: البته این فقط بحث امروز نیست. از مدت ها قبل 
فضای  همچون  امکاناتی  با  امروز  و  شده  زمینه سازی 
متأسفانه  می کند.  پیدا  گسترش  روز  به  روز  مجازی، 
مورد  یعنی  نیست.  نیازها  جوابگوی  ایران  تلویزیون 
و  است  محدود  آن  برنامه های  و  نمی گیرد  قرار  اقبال 
جذابیتی هم ندارد. مثلًا با پخش یک موسیقی، فیلم یا 
برنامه ای، اعتراضات بسیاری از سمت نهادها و اشخاص 
قرار  بسیار  مورد سانسورهای  برنامه ها  یا  روانه می شود 
می گیرند. همه این اتفاقات باعث می شود که تلویزیون 
جذابیت و لطافت خود را از دست بدهد، در نتیجه مردم 
به همین فیلم ها و سریال های نمایش خانگی یا ماهواره 
روی می آورند که امروز هم زیاد شده است. بنابراین اگر 
بخواهیم با این روند مقابله کنیم باید برنامه های تلویزیون 

را جالب و جذاب کنیم. اخیراً مسافرتی به یک روستا 
آن  در  ماهواره  گیرنده های  بسیار  تعداد  از  که  داشتم 
روستا متعجب شدم. همه این اتفاقات باعث گسترش 
نابسامانی های اخلاقی، جنسی، روابط نامشروع و … 
به  را  مقدار خود  باید یک  تلویزیون  بنابراین  می شوند. 
تا  از اخبارش  ببینید؛  را  تلویزیون  برنامه های  روز کند. 
سریال هایش. تلویزیون کلًا منبر و سخنرانی شده است 
می خواهند  جوانان  نمی پسندند.  را  این  جوانان  که 
شاد باشند و هر ساعتی که دور هم جمع می شوند، به 
موسیقی و آواز روی می آورند. اخبار تلویزیون که دائم از 
کشتن، جنگ و… صحبت می کند. تنها راه این است 
که تلویزیون را غنی کنید که میزان بیننده هایش افزایش 

پیدا کند.
*قضاوت بر چه مبنایی؟

اما مصطفی سماوات، سرپرست دفتر نمایش خانگی 
در پاسخ به این پرسش که آیا با انتقادهایی که به محتوای 
از  استفاده  بر  مبنی  خانگی  نمایش  مجموعه های 
کنایه های جنسی و خیانت همسران و عشق های مثلثی 
می شود، موافق هستید، به خبرنگار ایرناپلاس گفت: 
چند نکته قابل تأمل در این باره به نظرم می رسد. اول اینکه 
طی چه فرآیندی به چنین نتیجه ای برای جمعی از آثار 
می رسیم؟ مسلماً اینکه به جای نقد کارشناسی یا بررسی 
دقیق یک اثر، جزئیاتی را از یک کل و بستر داستانی 
بیرون بیاوریم و بخواهیم آن را به کلیه آثار تعمیم بدهیم، 
شیوه درستی نیست. اگر با کلی گویی، پیکره داستانی، 
درون مایه و بسترها و زمینه های اجتماعی و فرهنگی اثر 
را کنار بگذاریم و فقط چند کلام و تصویر را ملاک قضاوت 
مواجهه  در  که  است  بزرگی  آفت  دهیم،  قرار  ارزیابی  و 
نکته  آن شده ایم.  دچار  خانگی  نمایش  با سریال های 
بدتر این است که پخش بخش های بدون مجوز برخی 
مجموعه ها به صورت غیررسمی توسط عوامل سریال یا 
اظهارنظرهای برگرفته از دعواهای عوامل تولید و پخش را 
ملاک ارزیابی قرار دهیم. پس بکوشیم نقد کارشناسی و 

منصفانه را ملاک و معیار گفتگوهایمان قرار دهیم.
*کلیه حدود شرعی و قانونی بررسی می شود

سماوات در ادامه و درباره نحوه نظارت بر فیلمنامه ها و 
اخذ مجوز افزود: نظارت بر ساختار و محتوای آثار طبق 
قانون در سازمان سینمایی و دفتر نمایش خانگی بر عهده 
دو شورای پروانه ساخت و پروانه نمایش با حضور بهترین 
متخصصان در این امر است و از فیلمنامه تا نمایش اثر 
توسط این شوراها رصد و بر طبق ضوابط و رعایت کلیه 
حدود شرعی و قانونی، اثر بررسی می شود. تولید یک 
از  دارد.  زیادی  تولیدی  و  فنی  پیچیدگی های  سریال 
شروع یک پروژه تا پایان آن اشکالاتی اتفاق می افتد و 
این طبیعی و اجتناب ناپذیر است. در پروسه نظارت، تمام 

تلاش ما و همکارانمان در شوراها این است که خوراکی 
غیرفرهنگی در سبد مصرف مخاطبان قرار نگیرد. با این 
حال، ممکن است درصدی خطای انسانی رخ دهد که 

در مقایسه با کل، اندک است.
*آثار شبکه نمایش خانگی مخاطبان را جذب کرده

پخش،  و  تولید  حجم  از  کمی  درصد  در  اینکه  »اما 
اتفاقی بیفتد و آن را این طور وانمود کنیم که شبکه نمایش 
خانگی از مسیر خارج شده و فرهنگی نیست، دور از 
انصاف است. در این چند سال که از عمر نمایش خانگی 
تولید شده است.  از ۲۶ عنوان سریال  می گذرد بیش 
مسلماً این شبکه توانسته بخشی از مخاطبان را به خود 
را  تولید وطنی جدیدی  باید ظرفیت های  کند.  جذب 
حمایت کنیم و به آینده امیدوار باشیم و در حرکت تولیدی 
مثبت،  نقاط  و  کم  را  کاستی ها  و  نواقص  شده،  انجام 

سازنده و فرهنگی آن را بیشتر کنیم.«
*تماشاگر خیانت را می پسندد

دلایل  درباره  تلویزیون،  منتقد  صلح جو،  طهماسب 
به  خانگی  نمایش  مجموعه های  سازندگان  رجوع 
از  خارج  روابط  و  مثلثی  عشق های  خیانت،  مباحث 
ماجراها  این  همه  گفت:  ایرناپلاس  خبرنگار  به  عرف 
فقط یک دلیل دارد. آن هم این است که تماشاگر آن 
و  می خرد  را  سریال  آن  که  تماشاگری  می پسندد.  را 
بابت آن پولی را هزینه می کند، اگر به آن علاقه نداشته 
به  پاسخ  در  نمی کند. وی  را  کار  این  باشد، هیچ وقت 
»ساخت  مانند  قبلی  سریال های  چرا  که  پرسش  این 
ایران« یا »شاهگوش« با وجود اینکه به این موضوعات 
کرد:  بیان  بودند،  پرمخاطب  همواره  اما  نشدند،  وارد 
متفاوتی  موضوعات  مجموعه ها،  آن  که  است  درست 
»شاهگوش«  مانند  نمی توانند  که  همه  اما  داشتند، 
سریال بسازند. بازار را ارزیابی می کنند تا متوجه شوند چه 
مباحثی مورد پسند مخاطبان است که آن را بسازند. من 
فکر می کنم بیش از همه، معیارشان همان شبکه های 
با  همه  که  است  جم  شبکه  سریال های  و  ماهواره ای 
یکدیگر روابط خیانت آمیز دارند. مردم این موضوعات 
را دوست دارند و متأسفانه این موضوعات بیشتر از همه 
مورد پسند زنان خانه دار است. طبیعی است وقتی از آن 
استقبال می کنند، تهیه کنندگان و سازندگان سریال ها 
از مجموعه های ماهواره ای کپی می کنند و می گویند 
چون مردم می پسندند، پس چرا ما نسازیم. به هر حال به 
نظر می رسد در کنار تقویت و ارتقای کیفی آثار در شبکه 
خانگی که فرصتی برای فرهنگ و هنر به حساب می آید، 
با  و تشکل های مرتبط  انجمن های صنفی  لازم است 
سینما حضوری فعال تر داشته باشند و این نظارت از 
درون شکل بگیرد تا اینگونه اشتباهات و کژروی ها به 

حداقل ممکن برسد.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق آذربایجان غربی خبر داد؛

بهره برداری از فاز اول نیروگاه 1400 مگاواتی 
ارومیه تا پایان سال 

مدیرعامل  علیزاده:  هادی   / ارومیه 
آذربایجان  برق  نیروی  توزیع  شرکت 
غربی گفت: فاز نخست از توسعه نیروگاه 
ظرفیت  با  ارومیه  مگاواتی  بزرگ ۱۴۰۰ 
به  امسال  پایان  تا  مگاوات  اسمی ۱۶۰ 

بهره برداری می رسد.
تعداد  به  اشاره  با  بگلو  حسن  اکبر 
روستاهای دارای برق در آذربایجان غربی 
اظهار داشت: تا آخر سال 97 تعداد دو 
هزار 8۱۲  روستا از نعمت برق بهره مند 
هستند و برابر آخرین آمار انجام شده در 
سال 95 تعداد ۲5 روستا از نعمت برق بی بهره اند که از این تعداد 9 روستا دارای ساکن 
بوده و بقیه روستاها دارای ساکنین فصلی هستند و هیچ روستای بالای ۱۰خانوار در 

آذربایجان غربی بدون برق نیستند.
وی افزود: بر اساس آخرین آمار سازمان مدیریت در سال 95 تعداد ۱۱ روستا زیر ۱۰ 
خانوار در آذربایجان غربی وجود دارد که در دست اقدام است و از این تعداد ۶ روستا 
برق رسانی شده و عملیات برق رسانی 5 روستا با پیشرفت فیزیکی بالای 7۰ درصد در حال 

اجرا است که تا آخر تیرماه سال 98 به  پایان می رسد.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق آذربایجان غربی بیان کرد: 3۲۴ هزار و 97۱ اشتراک 
روستایی وجود دارد و تقریباً ۱۴۰ خانوار در آذربایجان غربی بدون برق هستند و البته برای 

این روستاها نیز در سال 98 تدابیری اندیشیده شده است.
حسن بگلو با اشاره به نبود روشنایی کافی در جاده چیچست ارومیه، گفت: در سال 
97 برنامه هایی برای  احداث روشنایی ۶ کیلومتر  این جاده در نظر گرفته شده بود و حتی 
تجهیزات نیز خریداری شده و اعتبار نیز تخصیص یافت ولی به دلیل نبود رفوژ تاکنون 

اقداماتی صورت نگرفته است.
حسن بگلو بابیان اینکه ساعات اوج مصرف در کشورمان از ساعت ۱۲ تا  ۱۶ و ۲۰ تا 
۲۴ است، افزود: پیک  بار مصرف برق در فصل تابستان حدود ۴۰۰ الی 5۰۰ ساعت بوده 
و با توجه به گرمای هوا این عدد متغیر است و سهمیه در نظر گرفته شده برای پیک بار 
مصرف در آذربایجان غربی هزار و 89۰ مگاوات است و اگر بیش از این میزان مصرف در 
سیستم ثبت شود مدیریت اضطراری بار را برای جلوگیری از قطع سرا سری برق  به اجرا 

می گذاریم.
وی گفت: امسال در استان نسبت به سال مشابه شاهد افزایش ۱۶ درصدی پیک  بار 
در روز  و ۱9 درصدی پیک بار در شب هستیم و با این روند اگر در روزهای گرم تابستان 
این میزان مصرف ادامه داشته باشد جهت مدیریت شبکه شاهد قطعی برق در استان 

خواهیم بود.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق آذربایجان غربی با اشاره به احداث نیروگاه هزار و 
۴۰۰ مگاواتی ارومیه، افزود: فاز  اول این نیروگاه  95۴ مگاوات توان اسمی تولید آن بوده 
و ۴8۰مگاوات فاز توسعه آن است و انتظار می رود فاز اول آن تا آخر سال 98 به مدار بیاید 
و بقیه تا سال 99  اجرایی می شود وبا روی کار آمدن این نیروگاه روی مدار  ظرفیت نزدیک 

3۰۰ مگاوات برق تولید می شود  که می تواند پاسخگو ۴ سال آینده نیاز استان باشد.

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی آذربایجان غربی اعلام کرد

مقاوم سازی بیش از 70 هزار مسکن روستایی 
در آذربایجان غربی

مدیرکل بنیاد مسکن آذربایجان غربی با 
اشاره به اینکه ۲58 هزار واحد مسکونی 
روستایی در این استان وجود دارد، گفت: 
از این تعداد 79 هزار واحد مسکونی مقاوم 

شده است.
در  فوق  اعلام مطلب  با  بدلی  محمود 
هزار  حدود ۱۰۴  صاحبان  افزود:  ادامه 
برای  غربی  آذربایجان  مسکونی  واحد 
مراجعه  مسکن  بنیاد  به  سازی  مقاوم 
تعداد  این  از  کرد:  اضافه  کرده اند.  وی 
دریافت  برای  نفر  هزار   9۰ از  بیش 
تسهیلات به بانک های عامل معرفی شده اند. این مقام مسئول اظهار داشت: بر اساس 
برنامه ریزی های انجام شده باید تا سال ۱۴۰۴ حدود 75 درصد واحدهای روستایی مقاوم 
شود. مدیرکل بنیاد مسکن آذربایجان غربی افزود: از نظر این نهاد هر واحد مسکونی که 
در ساخت آن مشخصات کامل فنی آئین نامه ۲8۰۰ مقررات ملی ساختمان رعایت نشود، 

مسکن غیرمقاوم تلقی می شود و نیازمند مقاوم سازی است.
وی ادامه داد: بر اساس قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن، سالانه 
۱۲ هزار واحد مسکونی روستایی در استان مقاوم می شود تا تمام واحدهای موجود زیر 

پوشش قرار گیرد.
بدلی گفت: تسهیلات مقاوم سازی و بهسازی مسکن های روستایی به ۴۰۰ میلیون 

ریال افزایش یافته که با کارمزد پنج درصد و بازپرداخت ۱5 ساله پرداخت می شود.
به گفته وی روستائیانی که قصد ندارند از این تسهیلات استفاده کنند هم می توانند 
جهت استفاده از خدمات رایگان مشاوره تخصصی در خصوص اصول فنی منطقه از این 

اداره کل کمک بگیرند تا در صورت بروز حوادث طبیعی آمار تلفات کاهش یابد.
وی با بیان اینکه ایجاد مقاومت لازم برای مقابله با تلفات در حوادثی نظیر زلزله و حفظ 
زمین های زراعی و طبیعی مهمترین هدف اجرای طرح مقاوم سازی مسکن روستایی 

است، افزود: امیدواریم روستانشینان همراهی بیشتری در این خصوص داشته باشند.

رییس اداره نگهداری ابنیه راه های استان قم  خبرداد

بهره برداری از طرح تعریض و تعمیرات 
پل ابرجس 

رییس اداره نگهداری ابنیه راههای اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان 
قم گفت: درراستای صیانت و توسعه ابنیه فنی راههای استان ، طرح تعریض و تعمیرپل 

ابرجس واقع در یخش کهک  اجرا و به بهره برداری رسید . 
عباس شکوری: اظهارداشت  اعتبار اجرایی این طرح درقالب قراردادی بالغ بر ۱8 

میلیارد ریال جهت بهسازی 9 دستگاه پل جاده ای درسطح استان تامین گردید .
شکوری بازه زمانی اجرای این پروژه مهم را یک ماهه عنوان نمود و توضیح داد : به دلیل 
موقعیت ویژه پل ،  چه در ساختار سازه ای و چه به دلیل وضعیت ایستایی آن که در منتهی 
الیه  دوشیب جاده ای قرار گرفته است ، تسریع درعملیات تعریض و تعمیر آن  بدون اجرای 
انسداد و محدودیت ترافیکی اما مطابق با دستورالعمل های سازمان متبوع دردستور کار 

قرار گرفت . 
وی خاطر نشان ساخت : اقدامات انجام شده جهت اجرای این طرح شامل : اجرای 
حفاظ تکشیب مسلح ، اجرای ملات تعمیری ، بند کشی دیواره های سنگی بنا می 

باشد .
شکوری ضرورت تعریض سطح رویه پل را به دلیل عرض کم مسیر که امکان تردد 
همزمان دوخودرو رامنتفی ساخته بود از اولویتهای اجرای این پروژه دانست و افزود: 
روستای ابرجس ازمناطق ییلاقی استان و مورد توجه گردشگران بوده و همه ساله 
درروزهای تعطیل و ایام پایانی هفته شاهد حضور چشمگیر مراجعات مردمی می 

باشد.
 رییس اداره نگهداری ابنیه راههای استان قم درخاتمه با عنوان این موضوع که طرح 
احداث وبهسازی چند دستگاه پل جاده ای دیگر درسطح راههای استان درحال پی 
گیری میباشد تصریح کرد : انشا...طی سالجاری با تامین وتخصیص اعتبارات لازم ، 
شاهد بهره برداری از چند طرح عمرانی در زمینه احداث و بهسازی ابنیه جاده ای درسطح 

استان باشیم 

توسط مامور ایستگاه راه آهن قم طی تشریفات اداری :

دویست میلیون ریال وجه نقد به صاحب اش 
بازگردانده شد

دویست میلیون ریال وجه نقد و دو عدد گوشی هوشمند جا مانده در قطار به صاحبش 
بازگردانده شد.

رسول خرم مامور ایستگاه  راه آهن قم ،که هنگام انجام وظیفه مبلغ دویست میلیون ریال 
وجه نقد و دو عدد گوشی هوشمند در قطار مسافری  متوقف در ایستگاه راه آهن قم پیدا 

کرده بود آن را پس از طی تشریفات اداری  به صاحبش بازگرداند.
وی در گفتگو با خبرنگار روابط عمومی راه آهن قم گفت: در حین انجام وظایف محوله 
متوجه کیف زنانه در یکی از کوپه های قطار شدم؛ پس از بررسی متوجه شدم که کیف 

مذکور حاوی دویست میلیون ریال وجه نقد و همچنین گوشی هوشمند است.
وی درباره این اقدام خود گفت:کسب روزی حلال بسیار سخت است و اینکه آدم با 
سختی و مشقت زیاد روزی حلال کسب می کند لذت بخش است.وی با اشاره به اینکه 
این یک امتحان الهی بوده ، گفت:من امانتداری را در کلاسی که معلمان آن پدر و مادرم 
بودندآموختم و خوشحالم که توانسته ام به خوبی ازعهده  این امتحان   الهی سربلند 
بیرون بیایم.  انسان با مال  مردم یا مال حرام بجایی نمی رسد همیشه از خدا طلب روزی 
حلال کردم و از این بابت خدا را شاکرم که کم و یا زیاد روزی حلا ل رسید ه و باعث شده 

خانواده ای سالم و فرزندانی صالح داشته باشم  . 

انجمن های صنفی و تشکل های سینمایی دخالت کنند

الگوبرداری از سریال های ماهواره ای برای فروش
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رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم :

جرایم سایبری قم طی 7 سال، 174۸ درصد 
افزایش یافته است

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم گفت: جرایم سایبری ثبت شده در این 
استان در سال 97 نسبت به سال 9۰ بیش از یک هزار و 7۴8 درصد رشد داشته است.

سرهنگ علی موالی عصر دوشنبه در یکصد و یکمین جلسه رسمی و علنی شورای 
اسلامی شهر قم ادامه داد: جرایم سایبری در سه ماه نخست امسال نسبت به مدت مشابه 

سال گذشته، 38۲ درصد افزایش یافته است.
وی با بیان اینکه جرایم مالی و اقتصادی در سه ماه نخست امسال بیش از ۱۰۰ درصد 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش داشته است گفت: در این مدت بیش از 7۰ 

درصد جرایم سایبری توسط پلیس فتای قم کشف شده است.
رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی قم، با اشاره به تلاش گروه های معاند خارجی برای 
بزرگنمایی و سیاه نمایی ناهنجاری های اخلاقی و اجتماعی قم در شبکه های اجتماعی 
افزود: تغییر سبک زندگی، تغییر در رفتار و پوشش، کمرنگ کردن اعتقاد، دوری از خانواده 
و فاصله گرفتن از ارزش ها از جمله موضوع هایی است که گروه های معاند در شبکه های 

اجتماعی به شدت آنها را دنبال می کنند.
وی با بیان اینکه فضای مجازی بستر مناسب برای ترویج ناهنجاری شده است گفت: 
به دلیل سرعت بالا در انتشار مطالب، اثرگذاری این شبکه های اجتماعی بسیار زیاد شده 
است. موالی، ادامه داد: قبح شکنی در فضای مجازی موجب تغییر رفتار در جامعه شده به 

گونه ای که شرایط کنونی اجتماعی متأثر از فضای مجازی بسیار تغییر کرده است.
وی با بیان اینکه فضای مجازی محلی برای کوچ مجرمان به این فضا شده است گفت: 
بسیاری از جرایم در حال سوق پیدا کردن به فضای مجازی و استفاده از بسترهای این فضا 

برای انجام جرایم است.
موالی، با اشاره به پیچیدگی های جرایم سایبری گفت: در یکی از این پرونده ها، نوجوانی 
۱۴ ساله در قم با یک تلفن همراه، موفق به هک 9 هزار و ۴39 حساب بانکی در سراسر 
کشور شده است که با گذشت 9 ماه هنوز تعداد زیادی از صاحبان این حساب ها توسط 

بانک ها شناسایی نشده است.
فوت ۲۴ تن در تصادف های درون شهری قم

سرپرست پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی قم نیز در این جلسه با بیان 
اینکه در سه ماه نخست امسال ۲۴ تن در تصادف های درون شهری قم جان خود را از 
دست داده اند گفت: در این مدت، یک هزار و 9۰3 فقره تصادف جرحی و هفت هزار و 

37۰ تصادف منجر به خسارت به ثبت رسیده است.
سرهنگ علی حسن قیصری، ادامه داد: از مجموع افراد جان باخته در تصادف های 

استان، 9 تن در صحنه حادثه و ۱5 تن در بیمارستان ها جان خود را از دست داده اند.
وی ادامه داد: در سه ماه نخست امسال، 3 هزار و 3۲۲ خودرو توقیف شده است و بیش 
از 7۴ هزار خودروی حادثه ساز در این مدت اعمال قانون شده که ۲5 درصد افزایش نسبت 

به مدت مشابه سال گذشته دارد.
قیصری توجه به اصلاح معابر و نقاط حادثه خیز قم را ضروری دانست و اظهار داشت: سه 
راه بازار، میدان مطهری، میدان جانبازان، خیابان اراک محدوده پل حجتیه و پل آهنچی و 
همچنین محدوده اطراف مسجد جمکران از جمله مناطقی است که نیاز به اصلاح معابر 
دارد. وی با تاکید بر برنامه ریزی برای رفع مشکلات ترافیکی ایام نیمه شعبان در طول 
سال ادامه داد: همواره پس از نیمه شعبان موضوع حل گره های ترافیکی اطراف مسجد 
جمکران تا سال بعد به فراموشی سپرده شده و این مشکلات همه ساله تکرار می شود که 

این موضوع باید در طول سال مورد توجه قرار گیرد.
وی تلاش برای نصب و راه اندازی دوربین های ثبت تخلف را عامل مهم برای کاهش 
تصادف ها در استان دانست و ادامه داد: شهرداری قم راه اندازی ۱۶۰ دستگاه دوربین 
را دستور کار خود دارد که با تسریع در این زمینه به طور قطع کاهش تصادف ها را شاهد 
خواهیم بود. فرمانده انتظامی شهرستان قم نیز در این جلسه با بیان اینکه مأموریت های 
پلیس بیش از توان و امکانات این نیرو است، گفت: آمد و شد چند میلیون مسافر، زائر و 
مجاور در محورهای درون شهری و مواصلاتی استان موجب شده تا حجم فعالیت پلیس 

استان بسیار زیاد باشد.
سرهنگ مرادحسین جعفریان با اشاره به بروز برخی ناامنی ها در اردیبهشت ماه سال 
گذشته به ویژه در منطقه نیروگاه، افزود: با اقدام های صورت گرفت در سه ماهه اول سال 

جاری شاهد کاهش ۱5 درصدی شرارت هستیم.

 فرمانده انتظامی استان قم:

ساخت پنج کلانتری در دستور کار پلیس قم است
 فرمانده انتظامی استان قم گفت: کلنگ زنی ساخت کلانتری ۱۲، ۱3، ۱5، قرارگاه 
پلیس در جمکران و همچنین کلانتری معصومیه در جوار حرم حضرت معصومه )س( از 

جمله طرح های در دستور کار پلیس در سال جاری است.
سردار عبدالرضا آقاخانی عصر دوشنبه در یکصد و یکمین جلسه رسمی و علنی شورای 
اسلامی شهر قم با بیان اینکه برخی کلانتری های قم در شأن این استان نیست گفت: 
ساختمان های فرسوده برخی کلانتری ها نیاز به بازسازی دارد که در این زمینه انتظار 

همکاری شواری اسلامی قم و شهرداری را داریم.
وی در ادامه اظهار کرد: حساسیت قم منجر شده تا نیروی انتظامی نیز تلاش کند با 

ارتقای شاخص های خود، پلیس را به پلیس تراز انقلاب اسلامی ارتقا دهد.
وی با اشاره به اولویت های سال جاری پلیس گفت: مبارزه و پیشگیری از سرقت، مبارزه 
بی امان با مواد مخدر و شبکه های خرده فروش درون شهری و معتادان متجاهر، برخورد با 
جرایم فضای مجازی، کاهش تصادف ها، ارتقای امنیت اخلاقی، مبارزه با قاچاق کالا و ارز 

و همچنین برخورد با اراذل و اوباش از جمله این اولویت ها به شمار می آید.
آقاخانی ادامه داد: معاونت پلیس فتای قم رتبه دوم کشور در پیشگری از جرایم، معاونت 
پلیس امنیت استان رتبه دوم و معاونت اجتماعی نیروی انتظامی قم رتبه اول کشور را دار 
هستند. وی با بیان اینکه کاهش ۴ درصدی سرقت و کاهش ۱3 درصدی شرارت در خرداد 
ماه سال 98 نسبت به سال 97 رقم خورده است گفت: کاهش ۴8 درصدی شرارت در سال 

97 نسبت به سال 9۶ از جمله دستاوردهای مهم پلس استان است.
فرمانده انتظامی استان، با بیان اینکه در پیشگری و کشف مواد مخدر در سال جاری 
شاهد رشد قابل توجهی بوده ایم گفت: توان و امکانات نیروی انتظامی با مأموریت های 
این نیرو همخوانی ندارد ولی همکاری دستگاه های مختلف از جمله شورای اسلامی شهر 

و شهرداری می تواند بخشی از این خلاءها را جبران کند.
آقاخانی با بیان اینکه نیروی انتظامی زنده و بیدار است گفت: پلیس در خط اول تأمین 

امنیت در کشور می باشد و مأموریت هایآن بسیار متفاوت از گذشته است.
وی در پایان با بیان اینکه رصد و اشرافیت نیروی انتظامی استان در فضای مجازی بسیار 
قوی است گفت: اشراف پلیس فتای قم تنها به محدوده جغرافیایی این استان محدود 
نشده است به گونه ای که بتازگی باندی ۱۱ نفره را در خراسان رضوی که بیشتر طعمه های 

آن از قم بود توسط پلیس فتا شناسایی و متلاش شد.

مدیر امور شهرهای شرکت آب و فاضلاب استان قم:

سرانه مصرف آب در دستجرد دو برابر 
استاندارد کشوری است

مدیر امور شهرهای شرکت آب و فاضلاب استان قم سرانه مصرف مشترکین دستجرد را 
بیش از دو برابر سرانه استاندارد کشوری مشترکین شهرنشین دانست و یکی از مهمترین 
دلایل آن را افزایش مصارف غیر شرب تمام مشترکین به ویژه کاربری های غیردائم برشمرد.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان، احمد نکونام در جمع مردم شهر 
دستجرد با اشاره به میزان بارش سال آبی استان به ویژه در شهر دستجرد اظهار داشت: به 
لطف خدا شرایط منابع آبی شهر نسبت به سال قبل دارای شرایط بهتری است اما نباید این 

شرایط ، باعث ایجاد توقع کاذب در بین شهروندان شود.
وی با اشاره به سرانه مصرف در شهر دستجرد گفت: یکی از دلایل افزایش سرانه در این 
شهر مصارف غیر شرب کاربری های غیر دائم )مشترکین فصلی( در این شهر است که 

نزدیک به۴۰ درصد مشترکین شهر دستجرد را به خود اختصاص داده است.
مدیر امور شهرهای شرکت آب و فاضلاب استان قم ابراز داشت: گرچه شاید بخشی از 
سرانه مصرف به دلیل ییلاقی بودن شهر قابل توجیه باشد اما نباید رعایت توصیه های ملی 
و دینی مان در حوزۀ رعایت الگوی مصرف را فراموش کنیم که بی شک تحقق این هدف 

مشروط به رسیدن به یک باور فرهنگی در سایه همدلی و همراهی مردم است.
*مشترکین فصلی بلای جان تامین آب مناطق ییلاقی

وی با بیان اینکه شرایط هوایی مطلوب دستجرد طی سه ماهه گذشته باعث افزایش 
مصارف  راستا  همین  در  کرد:  خاطرنشان  است،  شده  شهر  این  به  ییلاقی  سفرهای 
مشترکین نسبت به دوره مشابه سال قبل دارای افزایش معناداری است که شاید بخشی از 
آن متوجه شرایط هوایی مناسب در این شهر باشد اما با توجه به آموزه های دینی قابل قبول 
نیست. نکونام با تاکید بر اینکه با ورود به فصل گرم سال، حفظ ضرب آهنگ این شرایط 
موجب نگرانی خادمان مردم در حوزۀ تأمین آب شرب می شود، گفت: به منظور رفع این 
نگرانی و تأمین پایدار آب، مشترکین محترم را دعوت به رعایت بیش از پیش در مصرف در 

سه ماه پیش رو می کنیم.
 وی با اشاره به احصا لیست مشترکین دارای مصارف مازاد الگوی مصرف به ویژه مشترکین 
غیر دائم، اظهار داشت: با مراجعه حضوری ، توصیه ها و اخطارهای لازم را به این عده از 
مشترکین داده شده لذا توقع است که به این مهم توجه و همراهی لازم را داشته باشند. 
مدیر امور شهرهای شرکت آب و فاضلاب استان قم تصریح کرد: بی شک در صورت عدم 
توجه به توصیه ها و اخطارها، ناگزیریم در راستای حفظ منابع عموم مشترکین و پایداری 
حقوق آنها، مبادرت به اقدام قانونی کنیم که اصلًا مطلوب خادمین مردم در شرکت آب و 
فاضلاب شهری نیست. وی با بیان اینکه در صورت رعایت سرانه مصرف، منابع تأمین آب 
شهر پاسخگوی نیاز آبی شهروندان است، گفت: رعایت الگوی مصرف از سوی مشترکین 
امکان پذیر بوده و عمل به مصادیق آن نیز دشوار نیست که تحقق آن صرفاً مستلزم توجه به 

آموزه های دینی و اخلاقی در حوزۀ حقوق شهروندی است.

پلیس برای دفاع از عملکرد خود ممکن است دلایل قانع کننده ای داشته باشد اما مساله 
این است که جایگاه و اقتدار آن در جامعه با تصاویری که از آن ایجاد می شود ارتباطی 

مستقیم می یابد.
زیر فیلم نوشته شده هشدار، حاوی تصاویر دلخراش از درگیری پلیس و مخاطب انتظار 
دارد فیلم مربوط به درگیری پلیس با سارقان مسلح یا قاچاقچیان انسان باشد. اما فیلم 

مربوط به بازداشت چند جوان هنجارشکن در منطقه تهران پارس پایتخت است.
انتشار این فیلم واکنش گسترده ای را در شبکه های مجازی به همراه داشته است. برخی 
اعلام کردند فیلم چنان دلخراش بود که نتوانستند تا آخر آن را ببینند، عده ای با توجه به 
زن بودن بازداشتی ها به شرایط دشوار زندگی برای زنان در ایران اشاره کرده اند. گروهی 
با هشتک »جرم آب بازی« اعتراض خود را نشان دادند و شماری دیگر پای اختلاس ها و 
جرایم اقتصادی سنگین را وسط کشیدند و این پرسش را مطرح کردند که چرا نیروی قهریه 
در مواجهه با این جرایم چنان جدیت و ابهتی از خود نشان نمی دهد. برخی نیز اساساً 
جرم انگاری آب بازی در پارک و مداخله نیروی قهریه برای پیش گیری از آن را قبول ندارند. 
تقریباً فصل مشترک تمامی واکنش ها نشان دهنده اعتراض و نقد مخاطبان نسبت به نحوه 
برخورد پلیس است. حساسیت افکار عمومی چنان بالا بود که نیروی انتظامی واکنش نشان 
داد و توضیحاتی را منتشر کرد. در این توضیحات گفته شده که پلیس در ابتدا ضمن امر به 
معروف و نهی از منکر این افراد را به رعایت عفت و هنجارهای اجتماعی دعوت کرده است 
اما جوانان هنجارشکن، به جوسازی و فحاشی پرداخته اند. در نهایت گفته شده است که 
»برخورد با این گونه جرایم که موجب جریحه دار شدن عفت عمومی جامعه می شود علاوه بر 

اینکه از مطالبات جامعه به شمار می آید از وظایف پلیس نیز محسوب می شود.«
متاسفانه توضیحات پلیس نه تنها قانع کننده نیست، بلکه پرسش های جدیدی را پیش 
روی ما قرار می دهد. اول آنکه نسبت بین مطالبات جامعه و وظایف پلیس چیست و از کدام 
جامعه حرف می زنیم؟ جامعه همواره از گروه های متفاوت و متنوعی تشکیل شده که گاهی 
خواسته های آن ها مقابل یکدیگر قرار دارد. به خصوص در موضوعات فرهنگی که شکاف 

بین نیروهای اجتماعی طی چند سال اخیر به حداکثر ممکن رسیده و مدام شاهد درگیری 
و تنش بین دو نوع متفاوت سبک زندگی با تاکید بر حجاب هستیم، هر دو گروه به عنوان 
شهروندان جامعه از پلیس انتظار دارند که مدافع حقوق آن ها باشد و در برابر تعرض سایر 
شهروندان بر حریمشان واکنش درخوری نشان دهد. به صورت ایده آل انتظار می رود پلیس 
در مواجهه با تنش ها و شکاف های اجتماعی ضمن رعایت جانب بی طرفی، مجری و مدافع 
قانون باشد تا همه شهروندان خود را برابر احساس کنند و این تلقی پیش نیاید که قانون 
به صورت جانبدارانه اجرا می شود و افراد در برابر قانون مساوی نیستند، همچنان که در 
مواقع حساس ممکن است جامعه به سان توده ای هیجان زده خواهان برخوردهای رادیکال 
و تند پلیس باشد. در این صورت نیز انتظار می رود پلیس تحت تاثیر جو عمومی قرار نگیرد 
و صرفاً در چارچوب قانون حرکت کند. به گزارش ایرنا، با این اوصاف، آیا محلی از اعراب 
دارد که نیروی انتظامی علت برخورد با چند جوان در تهران پارس را مطالبه عمومی بداند؟ 
اگر با نیروی انتظامی همراه شویم و بپذیریم که نیروی قهریه تا حدی موظف است نسبت به 
حساسیت ها و رویکردهای جامعه توجه نشان دهد و با آن ها همراهی کند، اولین پرسشی که 
پیش می آید آن است که چرا در برخورد با جرایم یقه سفیدان چنین اتفاقی نمی افتد؟ منظور 
از جرایم یقه سفیدان، سواستفاده افراد متنفذ و بلندپایه از موقعیت خود است که معمولًا با 
جرایم مالی همراه است. امروزه بیشترین حساسیت افکار عمومی در کشور روی جرایم مالی 
و مفاسد اقتصادی است. جامعه بیش از همه خواهان برخورد قاطع و سریع با این دسته از 
مجرمان است اما احساس عمومی این نیست که قوه قهریه توجهی به مطالبات آن ها دارد.

نکته سوم اینکه نیروی انتظامی به جریحه دار شدن عفت عمومی اشاره کرده است. اما واقعاً 
عفت عمومی چیست و چه زمانی جریحه دار می شود؟ به لحاظ قانونی مصادیق جرایمی که 
منافی عفت عمومی باشند، تصریح نشده و به تشخیص قاضی واگذار شده است. از منظر 
جامعه شناسان و دین پژوهان نیز می توان مصادیق متنوعی را جزو عفت عمومی به حساب 
آورد. اما نکته قابل توجه این است که همان قدر که هنجار شکنی چند جوان می تواند 
عفت عمومی را جریحه دار کند، برخورد نامتعارف و خشن پلیس با این جوانان نیز می تواند 
روحیات و افکار عمومی را جریحه دار کند و بدتر اینکه به تخریب وجهه پلیس بین مردم 
بیانجامد؛ چیزی که به اقتدار و جایگاه نیروی انتظامی ضربه می زند. حال دامنه تاثیر کدام 
یک بیشتر است؛ چند جوان هنجار شکن در کنج تهرانپارس یا فیلمی که در سطح کشور 
از نیروی انتظامی منتشر شده است؟ بار دیگر به واکنش مردم در فضای مجازی باز گردیم. 
به نظر می رسد آنچه که در واقع آسیب دیده اعتماد مردم به نیروی انتظامی است. تصویری 
که از پلیس ارائه می شود، نیرویی است که در برخورد با جرایم یقه سفیدان ابهت و قاطعیت 
لازم را ندارد، اما برای چند جوان هنجارشکن، خشن ترین وجهه خود را نمایان می سازد. در 
واقع آنچه که برای ما اهمیت دارد واقعی یا غیرواقعی بودن این تصویر نیست. ممکن است 
نیروی انتظامی هزاران سند در رد این ادعا داشته باشد. اما آنچه که مهم است تصویر نیروی 
انتظامی نزد مردم است. اگر اعتماد عمومی به نیروی انتظامی کاهش یابد، اقتدار آن زیر 
سوال می رود و قدرت پیشین خود را نخواهد داشت. لازم است نیروی انتظامی پیامدهای 
کوتاه مدت و بلندمدت چنین برخوردهایی را بسنجد و با اولویت حفظ شان و جایگاه خود 

بین مردم، در سیاست هایش باز اندیشی کند.

نسبت بین مطالبات جامعه و وظایف پلیس چیست ؟

پلیس؛ معادله هنجار و اقتدار

سفر حج و ممنوعیت هایی که باید جدی گرفته شود
معصومه نیکنام

 هر ساله با آغاز سفر معنوی حج تمتع، پلیس و سازمان حج 
و زیارت هشدارهایی می دهند تا با رعایت آن، افراد سفری 
خوش و ایمن را تجربه کنند چرا که در برخی موارد دیده 
شده که حجاج با نادیده گرفتن این تذکرات و هشدارها، 
گرفتار مسائلی شده اند و سفر معنوی خود را با خاطره ای 

تلخ سپری کرده یا حتی از سفر بازمانده اند.
سازمان حج و زیارت اعلام کرد سفر معنوی 85 هزار و ۲۰۰ 
زائر ایرانی از سراسر کشور برای انجام مناسک حج تمتع در 
قالب پروازهای مدینه قبل از ۲7 تیر آغاز و تا ۱9 مرداد ماه 
انجام می شود و پروازهای مدینه بعد نیز به سمت جده از 8 
تا ۲۴ مرداد انجام خواهد شد. این سازمان همه ساله اسامی 
داروهای ممنوعه را اعلام می کند تا از طریق اطلاع رسانی، 

از پیشامدهای احتمالی جلوگیری شود.
براین اساس از حجاج خواسته شده است تا از حمل مواد 

ممنوعه اجتناب کرده و این موارد را به امانت به همسر و 
دیگر افراد در کاروان ندهند و از آوردن آن خودداری کنند 
چرا که این مساله مشکلاتی را برای سفر آنها ایجاد می کند. 
همچنین از حجاج خواسته شده تا از حمل حمل مواد مخدر 
و داروی غیر مجاز از سفر خود بازمانده اند، همراه داشتن 
موادمخدر سبب بازماندن از سفر خواهد شد، اگر در کشور 
عربستان نیز این مواد کشف شود مطابق قوانین آن کشور 
با زائران برخورد خواهد شد. لیست داروهای ممنوعه نیز در 
قالب بروشور و توصیه به زائران اعلام شده است براین اساس 
بار و وسایل همراه مسافران به دقت بررسی می شود و اگر 
موارد ممنوعه ای همراه زائران باشد صورت جلسه می شود. 
پلیس همواره نسبت به بلع مواد مخدر نیز هشدار می دهد و 
از حجاج خواسته است تا از این اقدام اجتناب کنند چرا که 
این امر می تواند خطرات زیادی برای آنها داشته باشد. اگر 
در کشور عربستان اگر چیزی بر زمین بیافتد و فردی آن را 
بردارد آن فرد مسئول سرقت آن شناخته می شود، بنابراین 

توصیه می شود که زائران به هیچ عنوان چیزی از روی زمین 
برنداشته و به دنبال صاحب آن نروند. همچنین از به همراه 
داشتن کارد، چاقو و لوازم برنده نیز اجتناب کنند. فهرست 
داروهای غیرمجاز و ممنوعه ای که زائران حج تمتع نباید به 
همراه داشته باشند نیز شامل آمپول پتیدین 5۰ و ۱۰۰ میلی 
گرم، آمپول مرفین ۱۰ میلی گرم، قرص متادون 5 و ۲۰ میلی 
گرم، شربت متادون، قرص هیدرومرفین ۲ میلی گرم، قرص 
متیل فنیدات هیدروکلراید، قرص ترامادول 5۰ و ۱۰۰ میلی 
گرم، آمپول ترامادول 5۰ میلی گرم، شربت اکسپکتورانت 
کدئین، قرص استامینوفن کدئین، آمپول دیازپام ۱۰ میلی 
گرم، قرص دیازپام ۲ ،5 و ۱۰ میلی گرم، آمپول بوپرنورفین 
و قرص بوپرنورفین است. همچنین زائران باید سایر داروهای 
حج  ایام  در  مصرف  برای  نیاز  مورد  )تخصصی(  خاص 
)حداقل ۴۰ روز( را با داشتن نسخه پزشک همراه داشته 
باشند همچنین تعداد داروهای غیرمجاز ۱۴ قلم است که 

حمل و نگهداری آن توسط زائران حج تمتع ممنوع است.
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اقتصادی

معاون وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد

زمینهایدولتیدراختیاربازآفرینی
قرارمیگیرد

معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان این که 
طبق قانون، دستگاه های دولتی مکلف به 
در اختیار گذاشتن زمین های مازاد خود 
برای پروژه های بازآفرینی هستند گفت: از 
هفته گذشته در بانک مسکن امکان ثبت 
درخواست متقاضیان نوسازی و بهسازی 
شده  فراهم  تسهیلات  از  استفاده  برای 

است.
سید محمد پژمان اظهار کرد: از ۴۰۰ 
در  دولت  نظر  مورد  مسکونی  واحد  هزار 
و عرضه مسکن،  تولید  ملی  اقدام  قالب 
۱۰۰ هزار واحد به شرکت بازآفرینی شهری 
محول شده است. در بافت های ناکارآمد 

مردم عمدتاً مالک هستند و می توانند از تسهیلات و مشوق های دولتی همچون ودیعه 
دوره تخلیه، وام ساخت، تخفیف یا رایگان بودن پروانه ساختمانی و تخفیف انشعابات و 

زیرساخت های مورد نیاز استفاده کنند.
وی افزود: در حال حاضر از طریق بانک عامل بخش مسکن، سامانه ای برای درخواست 
نوسازی تدارک دیده شده و از هفته گذشته امکانبارگزاری درخواست های مردم فراهم شده 
است. متقاضیان هم استقبال جدی کرده اند و مراحل ثبت درخواست و تکمیل مدارک در 

حال انجام است تا بتوانند از تسهیلات بهسازی و نوسازی استفاده کنند.
معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان این که هدف اصلی این است که تولید و عرضه ۱۰۰ 
هزار واحد مسکونی در مناطق ناکارآمد واحد را به خود مردم واگذار کنیم گفت: ۸۰ هزار 
واحد توسط متقاضیان انجام می شود اما مواردی هست که باید دولت مستقیماً وارد 
شود. لذا ۲۰ هزار واحد را ما بر عهده گرفته ایم تا بتوانیم کارهای الگویی انجام دهیم. به 
عنوان مثال در چابهار و زاهدان بجز این که مداخله مستقیم کنیم راه دیگری نداشتیم. 
تفاهم نامه ای با بنیاد مسکن منعقد کردیم که در این دو شهر ۱۰ هزار واحد مسکونی 
احداث کنند. در اهواز نیز تعدادی از خانه ها در خطر جدی است و باید جابه جا شود که 
امکان بازسازی مجدد وجود ندارد. زمینی را آماده کردیم که نزدیک به ۱۰۰۰ واحد آغاز 
می شود. پروژه های عمده دیگری هم در برخی دیگر از شهرها وجود دارد که با کمک برخی 
دستگاه ها در حال اجرای آنها هستیم. مثلًا منطقه ای تحت عنوان زیرکوه در ماکو، پرخطر 

است که بنا داریم حدود ۵۰۰ واحد را جابه جا کنیم.
پژمان در پاسخ به این سوال که با توجه به عدم استقبال دستگاه های دولتی از در اختیار 
گذاشتن زمین های خود که سابقا دیده می شد چه راهکاری برای این منظور اندیشیده اید 
گفت: بحمدالله روند همکاری ها رو به رشد است و موارد متعددی در حال نقل و انتقال 
سند است. به این میزان هم بسنده نکردیم و خودمان در حال شناسایی زمین های دولتی 

هستیم.
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری با اشاره به ابزارهای قانونی برای الزام دستگاه های 
دولتی به منظور در اختیار گذاشتن زمین گفت: ماده ۶ قانون ساماندهی این اختیار را به 
ما داده که اگر دستگاه های دولتی، اراضی مازاد نیاز بر فعالیت هایشان دارند مکلف اند سند 
را به نام شرکت بازآفرینی شهری بزنند. ما در حال شناسایی این زمین ها هستیم و دراین باره 

خود دستگاه های دولتی، سازمان ثبت و شهرداری ها با ما همکاری می کنند.

رئیس مرکز اندازه شناسی سازمان ملی استاندارد ایران  اعلام کرد

خداحافظیباکیلوگرمملی!
 رئیس مرکز اندازه شناسی سازمان ملی استاندارد ایران با اشاره به پیگیری شاخص های 
جدید اندازه گیری و اندازه شناسی در سطح بین المللی از برنامه ریزی ایران برای پیوستن به 

این مسیر جدید و تلاش برای عقب نیفتادن از این تحول خبر داد.
خسرو معدنی پور اظهار کرد: سازمان بین المللی استاندارد که به عنوان نخستین مؤسسه 
جهانی یک فرآیند استانداردسازی در محاسبه کمیت ها و کیفیت های استانداردی را 
بنا گذاشت، از چندی قبل به سمت یکسان سازی یکاهای SI حرکت کرده و بسیاری از 

کشورهای جهان نیز از این موضوع پیروی کرده اند.
وی درباره چگونگی اجرای این فرآیند توضیح داد: در گذشته کشورها یک شاخص 
استاندارد را بر اساس برخی عوامل ساخت بشر یعنی مسائل قراردادی تعیین می کردند و از 
همان به عنوان شاخص اظهار کرد: استفاده می شد، اما در برنامه ریزی جدید، هفت اصل 
ثابت و بنیادی فیزیک مبنا قرار می گیرد و از این پس همین موضوع در تعیین استانداردها 

در سطح جهانی مطرح خواهد شد.
رئیس مرکز اندازه شناسی سازمان ملی استاندارد ایران ادامه داد: برای مثال ما در ایران 
یک شاخص کیلوگرم ملی داشتیم که بر اساس محاسبات موجود به این عدد دست یافته 
و پس از آن استانداردها را طبق این شاخص تعیین می کردیم. در ساختار پیشین برای 
آنکه کیلوگرم ملی ایران با استاندارد جهانی یکسان شود، این شاخص به فرانسه فرستاده 
می شد و در جریان مقایسه با کیلوگرم جهانی میزان صحت آن مشخص شده و به کشور باز 

می گشت، اما در چارچوب جدید تمام مبناها یکسان خواهند بود.
معدنی پور با بیان این که این فناوری به تازگی در جهان کلید خورده تاکید کرد: دلیل 
پیگیری جدی سازمان ملی استاندارد این است که در ورودی این برنامه ایران از سایر 
کشورها عقب نماند و بتوانیم همزمان با دیگر بخش های جهان نام خود را در این شاخص 

وارد کنیم.
وی با اشاره به لزوم دستیابی به فناوری های نوین و پیچیده برای رسیدن به این مقیاس ها 
تصریح کرد: به این منظور سازمان استاندارد مذاکراتی را با دانشگاه ها و پژوهشکده های 
علمی کشور آغاز کرده تا ما بتوانیم با فعال کردن ظرفیت های علمی این مقیاس را همزمان 

با سایر نقاط جهان در ایران فعال کنیم.
رئیس مرکز اندازه شناسی سازمان ملی استاندارد ایران خاطر نشان کرد: در این زمینه 
مذاکرات خوبی با بخش های علمی کشور انجام شده و این امید وجود دارد که در آینده 
نزدیک با امضای تفاهم نامه کار بر روی این موضوع آغاز شود، زیرا در غیر این صورت یا از 
این مقیاس دور خواهیم ماند یا برای دستیابی به آن نیاز به اتکا به کشورهای خارجی داریم. 
البته این امید وجود دارد که با توجه به ظرفیت های موجود در داخل کشور این مقیاس 

جهانی در ایران نیز آغاز به کار کند.

رئیس کل بانک مرکزی:

باوسواسبازارمتشکلارزیراعملیاتیمیکنیم
رئیس بانک مرکزی تاکید کرد که این بانک با اجماع نظرات، وسواس و دقت نظری خاص 
و با اطمینان حاصل کردن از آمادگی های مورد نیاز نسبت به عملیاتی کردن بازار متشکل 

ارزی و نیز عملیات بازار باز اقدام می کند.
عبدالناصر همتی ضمن اشاره به کارکرد و ویژگی های بازار متشکل ارزی به عملیات بازار 
باز اشاره و تاکید کرد بازار باز مهم ترین ابزار برای کنترل نرخ بهره کوتاه مدت است و در 

بسیاری از بانک های مرکزی به کار می رود.  
بنا به گفته رئیس کل بانک مرکزی این بانک در نظر دارد از تجارب کشورهای دیگر در 

زمینه عملیات بازار باز به واسطه برگزاری کارگاه های آموزشی بهره مند شود.
رئیس بانک مرکزی تاکید کرد که این بانک با اجماع نظرات، وسواس و دقت نظری خاص 
و با اطمینان حاصل کردن از آمادگی های مورد نیاز نسبت به عملیاتی کردن بازار متشکل 

ارزی و نیز عملیات بازار باز اقدام می کند.
به گفته همتی، اجرایی کردن عملیات بازار و شکل گیری بازار متشکل ارزی نهادسازی 
مناسبی است که ابزارهای مورد نیاز بانک مرکزی را برای سیاست گذاری پولی و ارزی در 

اختیار این بانک می گذارد.
اقتصاددانان حاضر در نشست نیز ضمن تقدیر از اقدامات بانک مرکزی برای حفظ تعادل 
در بازار ارز، راه اندازی بازار متشکل ارزی و اقدام به عملیات بازار باز، این دو را از مهم ترین 
ابزارهای سیاست گذاری بانک مرکزی در حوزه پولی و ارزی دانستند و خواستار دقت نظر 
در به کارگیری آنها شدند. اصلاح ساختار نظام بانکی، کنترل نقدینگی، مهار نرخ تورم، 
رفع موانع تولید، بهبود وضعیت مشعیتی مردم و جلوگیری از عدم تعادل درآمدی از طریق 
سیاست های پولی و مالی، توجه به ترکیب و مقاصد و مبادی تجاری ایران و ضرورت اصلاح 
آن در جهت کاهش تأثیرپذیری از تحریم ها و انتظام بخشی به عملیات بانک ها از دیگر 

مباحث مطرح شده در این جلسه بود.

رئیس سازمان توسعه تجارت ایران:

بهجایروزمرگیبهبرنامههایکلانتوجهشود
رئیس سازمان توسعه تجارت ایران گفت: آمارها نشان می دهد در ایران هنوز زیر ساخت ها 

برای اینکه یک کشور صادراتی باشیم فراهم نشده است.
محمدرضا مودودی در شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی سیستان و بلوچستان 

افزود: ما به تکمیل زنجیره تولید در کشور توجه نکردیم.
وی بیان کرد: کمتر از ۳۵۰ شرکت در ایران و تنها ۳۱۵ قلم کالا بیش از ۱۰ میلیون دلار 
صادرات دارند. مودودی گفت: کشور از سال ۳۸ تا ۹۸ خورشیدی از محل فروش نفت، 

پتروشیمی و خدمات کالا تنها ۲ هزار و ۱۰۰ میلیارد دلار درآمد ارزی داشته است.
وی در این رابطه افزود: ۸۵ درصد این درآمد پس از انقلاب اسلامی و ۶۵ درصد آن نیز در 

۱۵ سال اخیر حاصل شده است.
رئیس سازمان توسعه تجارت ایران گفت: اگر ۱۰ درصد از درآمد حجم بزرگ واردات کشور 
صرف سرمایه گذاری محصولات صادراتی می شد امروز باید بیش از ۱۵۰ هزار دلار صادرات 

غیر نفتی می داشتیم.
سری  یک  روزمرگی  جای  به  باید  صادرات  توسعه  برای  کرد:  خاطرنشان  مودودی 

برنامه های کلان را مورد توجه قرار دارد.

یکی از دلایل مهم بروز شوک های قیمتی آن هم در خصوص 
کالاهای اساسی که از یارانه های دولتی مانند ارز ارزان برخوردار 
هستند، نبود نظارتی جامع بر سیستم عرضه و تقاضاست. به 
گونه ای که حتی فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی نیز 
بدون وجود این نظارت جامع، تخصیص ارز دولتی به کالاهای 
دولت  که  است  شرایطی  در  این  می داند.  بیهوده  را  اساسی 

می تواند از کانال بورس کالا به این سیستم نظارتی دست یابد.
که  است  اتفاقی  کالا  بورس  در  اساسی  کالاهای  عرضه 
»ابوالقاسم عربیون«، استاد دانشگاه تهران و پژوهشگر در حوزه 
اقتصاد کشاورزی، مزیت اصلی آن را »شفافیت در قیمت ها« 
می داند. همچنین تاکید می کند عرضه کالاها در بورس باعث 
از بین رفتن بازار سیاه نیز خواهد شد، در ادامه گفتکوی ایرنا با 

او را می خوانید:
* عرضه کالاهای اساسی همچون برنج، گندم و شکر در 

بورس کالا چه مزیت هایی دارد؟
عرضه  اصلی  مزیت  کنم؛  اشاره  اساسی  نکته  یک  به  ابتدا 
کالاهای اساسی در بورس کالا، شفافیت در قیمت ها و در عرضه 
و تقاضا است و همین شفافیت برای هر تجارتی مزیتی بزرگ به 

شمار می رود.
نکته بعدی این است که عرضه کالاهای اساسی در بورس 
باعث رقابت پذیری نیز خواهد شد. فضای بورس این اجازه را 
خواهد داد هر فردی که تلاش کند، می تواند بازار و یا مشتریان 
بیشتری به دست آورد و یا کالاهای بیشتری را مبادله کند. بورس 
به تنظیم قیمت ها نیز کمک می کنند که این نیز هم به نفع تولید 
کننده است و هم به نفع عرضه کننده که در نهایت به نفع مصرف 
کننده خواهد بود. همچنین از مزایای دیگر استفاده از سازوکار 
بورس این است که حلقه های واسطه را کم می کند و امنیت را در 

مبادلات بالا می برد.
*تأثیر عرضه محصولات اساسی در بورس کالا در تنظیم 

قیمت ها را چقدر می دانید؟
همین چند اصلی که اشاره کردم، تضمین کننده این است 
که سازوکار عرضه و تقاضا در قیمت ها اثرگذار باشد. این اصول 
به صورت خودکار به مخاطبان و کسانی که در این بازار سهیم 
هستند، کمک می کند و در »بازار شناسی« و »محیط شناسی 
بازار« نیز مفید است. نکته بسیار مهم دیگر این است که عرضه 
کالاها در بورس باعث از بین رفتن بازار سیاه نیز خواهد شد. در 
این صورت است که میزان تقاضا و عرضه واقعی تشخیص داده 
می شود و قیمت واقعی اجناس در بورس کالا کشف می شود. 

باید متوجه این موضوع باشید که قطعاً بورس کالا با بازار سیاه 
و دلالی خیلی تفاوت دارد. وقتی کالایی در عرض ۱۰ دقیقه در 
بورس کشف قیمت می شود، نشان از شفافیت و قابل اعتماد 

بودن آن بورس است.
شد  روبرو  آن  با  دولت  گذشته  سال  که  معضلاتی  از  یکی 
تخصیص بیش از ۴۰ هزار میلیارد تومان ارز دولتی برای واردات 
کالاها بود که در مقابل هیچ ارزانی را برای مصرف کنندگان به 
ارمغان نیاورد. هنوز هم دولت با این مشکل روبروست و به گفته 
وزیر اقتصاد، اگر سیستم جامع نظارت وجود نداشته باشد؛ 
تخصیص ارز دولتی به کالاهای اساسی نیز بیهوده است. در این 
شرایط ابزاری که می تواند به داشتن نظارت جامع دولت بر عرضه 

کالا کمک کند؛ بورس کالاست.
*آیا در دولت عزم کافی برای واگذاری تعیین قیمت کالاها 

با مکانیزم بازار وجود دارد؟
اگر تغییرات ساختاری در بدنه تصمیم گیری، تصمیم سازی و 
مدیریت در همه حوزه های تولید و فن آوری محصولات داشته 
باشیم و به یک بازنگری کلی دست بزنیم می توانیم موفق باشیم 
و به اقتصاد کشور کمک کنیم. اولین بازنگری نیز همین نکته 
در  سازمان ها  در  دیگر  که  کردید،  اشاره  آن  به  شما  که  است 
مورد محصولات و کالاها تصمیم گیری نشود و این روال عرضه 

این  به  باز هم  تقاضا محول شود.  و  به عرضه  و قیمت گذاری 
نکته اشاره می کنم که حداقل ترین نکته مثبت ورود محصولات 
کلان  جهت گیری های  شفافیت،  به  که  است  این  بورس  به 

اقتصادی و توسعه بازار نیز کمک بزرگی می کند.
*چرا حداقل؟

برای اینکه اگر بیماری های اقتصادی که در کشور ما وجود 
دارد، بهبود یابد و بتوانیم از مدیران خلاق در هر بخشی استفاده 
کنیم یقیناً و مطمئناً آن بخش ها در بازار نیز کارایی بیشتر و 
بهتری خواهند داشت. در این بین ما به بازار سرمایه نیاز داریم 
چون »تغییر در رفتار« به وجود می آورد و اگر آرام آرام بازار کالاهای 
اساسی، بورسی شود از رفتارهای »سنتی بازاری« به رفتارهای 
نوین »بازاریابی« می رسیم که حرکت های مثبتی هستند. البته 

اگر درست عمل کنیم و وارد بحث های حاشیه ای نشویم.
*ابزارهای موجود در بورس برای عرضه کالاهای اساسی 

چقدر کارآمد است؟
هرچند در حال حاضر ابزارهای مؤثری در بازار داریم ولی در 
بحث های اقتصادی کلان کشور باید به سمت تغییر در اصول 
و مکانیسم ها هم برویم، به عبارتی دیگر در »مدیریت راهبری« 

تغییرات ایجاد کنیم و به دانش سنتی بسنده نکنیم.
سمت  به  قرمز  فضای  سمت  به  رفتن  جای  به  باید 

»استراتژی های آبی« حرکت و فضاهای جدید را تجربه کنیم. 
حتماً و باید در بحث عرضه و تقاضا به سمت تکنولوژی های برتر 
مانند بورس کالا برویم. تغییر فضا، امکانات و سرعت ما را چند 
برابر می کند و موقعیت های ما را نیز تغییر می دهد. ما نباید بحث 
بازار سرمایه را یک نهاد مجزا فرض کنیم بلکه باید به آنها نگاه »نت 
ورک« داشته باشیم و بر اساس آن طراحی صورت دهیم و از آن در 

جهت بهبود اقتصاد استفاده کنیم.
*پیشنهاد مشخص شما در خصوص استفاده بهتر از بازار 

بورس چیست؟
اولین چیزی که به آن ایمان دارم بحث »ساختارهای مدیریتی« 
است که باید تغییر کند. اقتصاد ایران باید از فضای سنتی کنونی 
خارج شده و فضاهای نوین را رصد کند. مثال خوب این بحث 
همین بورس کالا است، اگر آمریکا را نگاه کنید خواهید دید 
که تمام کشاورزان هر صبح از طریق اینترنت، بورس را پیگیری 
می کنند که قیمت ذرت یا گندم چقدر مثبت یا منفی شده است. 
اتحادیه صنفی نیز به عنوان وکیل کشاورزان هر وقت شرایط را 
صنفی«  »نظام  آنجا  در  می کنند.  عرضه  را  کالا  دید  مناسب 
نه  و  داریم  نگاه صنفی  نه  ما  متأسفانه  اما  شکل گرفته است 
مدرن کار می کنیم. ما نیازمند یک نظام صنفی پیوسته که موکل 
کشاورزان باشد؛ هستیم. اگر بتوانیم این گام را برداریم و سپس 
سیاست های درستی اتخاذ کنیم و اصول و مکانیسم های خوبی 
طراحی کنیم، همه چیز بر اساس اصول پیش خواهد رفت که 

متأسفانه این تفکر جامع را نداریم.
*آیا معتقدید بازار سنتی کالاهای اساسی باید کامل جمع و 

عرضه فقط از طریق بورس صورت گیرد؟
امکان  این  گذار«.  »مرحله  معنی  به  داریم  اصطلاحی  ما 
به هیچ وجه وجود ندارد که به صورت یک دفعه از سنت به مدرنیته 
برسیم. هر بار نیز که در تلاش بودیم تا این اتفاق به صورت یک باره 
بیفتد، جواب معکوس گرفته ایم. باید جامعه و دست اندرکاران 
تولید، عرضه و تقاضا را به بلوغی برسانیم تا مبانی لازم فکری را 
کسب کنند، در این صورت است که جامعه شیوه جدید و مدرن را 
انتخاب خواهد کرد اما متأسفانه هنوز به آن بلوغ فکری موردنظر 
نرسیده ایم. واقعاً چند درصد جامعه دانش بازاریابی مدرن دارند؟ 
آیا در این شرایط می شود به یک باره انقلاب اقتصادی ایجاد کرد 
و سنت را کنار گذاشت؟ هرچقدر کارایی ابزارهایی چون بورس 
کالا بیشتر شود، مدنیت آن جامعه و اقتصاد نیز بیشتر خواهد 
شد و به استانداردهای جهانی نزدیک تر می شود و این ما را به 

سمت پایداری اقتصادی سوق می دهد.

»ابوالقاسم عربیون«، استاد دانشگاه تهران  مطرح کرد

 عرضه بورسی، پادزهر »بازار سیاه«

وزیر امور اقتصادی و دارایی در جمع نمایندگان رسانه های گروهی از تحریم ها، تورم، بحران اجاره و برنامه های ایران برای عبور از شرایط کنونی 
گفت.  به گزارش خبرانلاین ، فرهاد دژپسند، در حالی که دوران کنونی را دوره گذار می نامید، تاکید کرد: در آغازکار بنده در وزارت اقتصاد موج 
اقدامات رییس جمهور امریکا علیه کشورمان آغاز شده است و باید به دنبال راهکارهایی برای عبور از این شرایط بودیم.  وی هر چند به جزییات 
اقدامات اشاره صریحی نکرد و از بیان اقدامات صورت گرفته در فضای عمومی اعلام معذوریت کرد اما  تاکید داشت که دست ما برای مقابله با 
اقدامات دشمن پر است. وی اضافه کرد: چه به  لحاظ بودجه و چه به  لحاظ درآمدی راهکارهایی را اتخاذ کرده ایم تا حداقل تنش به کشور وارد 
شود، راهکارهایی اتخاذ شده تا در دوره کاهش درآمدهای نفتی به سایر درآمدهای پاک و درست متوسل شویم تا آرزوی دیرینه بودجه بدون نفت 
محقق شود. وی از پیگیری مجدانه وزارت امور اقتصادی و دارایی برای انعقاد تفاهم نامه های دو یا چند جانبه پولی و بانکی با دیگر کشورها بر 

اساس برنامه ششم توسعه خبر داد. 
*درآمدهای مالیاتی بالا رفت

وزیر اقتصاد گفت: در حالی که برخی دوستان نگران کاهش درآمدهای مالیاتی در سال ۹۷ بودند اما با تلاش همکاران در سازمان مالیاتی 
به رغم پیش بینی های مبنی بر درآمد زیر ۱۰۰هزار میلیارد تومان حدود ۱۰۹هزار میلیارد تومان تحقق درآمد مالیاتی ثبت شد و به این ترتیب 
میزان تحقق درآمدهای مالیاتی در سال گذشته ۹۷ درصد بود. او تاکید کرد: در عرصه جایگزینی درآمدهای ارزی نیز به گمرک اعلام کردیم هیچ 

مانعی برای صادرات غیرنفتی ایجاد نکنند و بر این اساس تاکید کردیم که برای صادرات غیرنفتی فرش قرمز پهن شود.
*سرمایه گذاری خارجی به ۴ میلیارد دلار رسید

وزیر اقتصاد گفت: درحالی که در اوایل سال ۹۷ رقم مصوب سرمایه گذاری خارجی رقم نگران کننده ۱.۷ میلیارد دلار بود اما با تأکیدات 
انجام شده به همکاران سازمان سرمایه گذاری خارجی این رقم به ۳.۵ تا ۴ میلیارد دلار رسید. وی افزود: با تسهیلات در نظر گرفته شده برای 
سرمایه گذاران بالای ۲۵۰ میلیون دلار امیدواریم رقم سرمایه گذاری در سال ۹۸ نیز مطلوب باشد. وزیر اقتصاد با اشاره به رتبه کشور در شاخص 
فضای کسب وکار گفت: از همه فعالان فضای کسب وکار درخواست داریم تا هرگونه بخشنامه و قانون را که مخلّ فضای کسب وکار است به وزارت 

اقتصاد منعکس کنند، در همین راستا در نظر داریم تعداد جلسات هیئت مقررات زدایی را دوبرابر کنیم.
*بسته رونق تولید برای رئیس جمهور ارسال شد

دژپسند گفت: یک بسته جامع برای رونق تولید طراحی شده و به رییس جمهور نیز ارسال شده است. رونق تولید در این بسته از جوانب 
مختلف از جمله بهبود فضای کسب وکار دیده شده است. وی افزود، اگر سرمایه در گردش تولیدکنندگان تأمین شود نرخ بهره برداری افزایش 

می یابد و در این بسته به این موضوع اشاره شده است.
به مستاجران وام می دهیم

او همچنین به پیشنهادات خود برای حمایت از اقشار آسیب پذیر هم اشاره کرد و گفت که برای حمایت از مستأجران قصد داریم صندوقی را 
راه اندازی کنیم که با وام دادن به مستأجران به تأمین رهن آنها کمک کنیم.

نایب رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران با اعلام مخالفت شدید از واگذاری موضوع پرداخت مقرری 
بیمه بیکاری به کاریابی ها گفت: بر خلاف رویه کشورهای دیگر هیچگونه بسته حمایتی از نیروی بیکار شده در 
کشور پیش بینی نشده و هر روز شرایط دریافت مقرری بیمه بیکاری که حق قانونی کارگران است،سخت تر می شود.
ناصر چمنی با انتقاد از واگذاری موضوع بیمه بیکاری به کاریابی ها، اظهار کرد: متأسفانه اخیراً زمزمه هایی مبنی 
بر واگذاری پرداخت مقرری بیمه بیکاری به کاریابی ها را می شنویم در حالی که وزارت کار به جای این کار باید به 

وظایف قانونی خود عمل کند و فکر دیگری برای رونق کاریابی ها بکند.
وی افزود: تشکل های کارگری با این مساله که معاونت روابط کار قصد دارد مقرری بیمه بیکاری را به بخش 
خصوصی واگذار کند به شدت مخالفند و در صورتی که عملی شود به دیوان عدالت اداری گزارش و شکایت 

خواهند کرد.
*درصدی از حق بیمه کارگران مختص بیمه بیکاری است

نایب رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران با بیان اینکه پرداخت مقرری بیمه بیکاری منت گذاشتن بر 
سر کارگر نیست، گفت: برخی تصور می کنند مقرری بیمه بیکاری منتی است که وزارت کار و دولت سر کارگران 
می گذارند درحالی که این طور نیست کارگران درصدی از حق بیمه ای که ماهانه به تأمین اجتماعی پرداخت 
می کنند به عنوان مقرری بیمه بیکاری در شرایط خاص ذخیره می کنند و چنانچه بدون میل و اراده بیکار یا از کار 

اخراج شدند از آن محل به عنوان مقرری بیمه بیکاری استفاده می کنند.
وی با بیان اینکه وزارت کار باید به وظایف عمومی و قانونی خود عمل کند، ادامه داد: برخلاف کشورهای دیگر، 
متأسفانه هیچ بسته حمایتی برای جامعه بیکار کشورمان پیش بینی نشده و کارگرانی که بدون اختیار از کار بیکار 

می شوند باید سختی زیادی بکشند تا بتوانند از بیمه بیکاری بهره مند شوند.
*سخت کردن پروسه دریافت بیمه بیکاری افتخار نیست!

به گفته چمنی در شرایطی که آمار بیکاران کشور افزایش می یابد و کارگران زیادی به دلیل شرایط اقتصادی تعدیل 
یا اخراج می شوند، سخت کردن روند دریافت بیمه بیکاری و اعلام بهره مندی ۲۰۰ هزار نفر از مقرری بیمه بیکاری 

در کل کشور به هیچ وجه خوب نیست.
نایب رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران تاکید کرد: روز به روز پروسه پرداخت بیمه بیکاری را سخت تر 
می کنیم و تعداد کارگرانی که باید تحت پوشش قرار بگیرند کاهش می دهیم بی آنکه بدانیم کارگری که از کار بیکار 
شده نان آور یک خانواده است و اگر مستأجر هم باشد شرایط زندگی او سخت و دشوارتر خواهد بود و در این جریان 

باید مبلغی هم به کاریابی بدهد تا برای گرفتن مقرری بیمه بیکاری او اقدام کند.

فرش قرمز برای صادرات غیر نفتی پهن می کنیم

دژپسند:دستایرانبرایعبورازتحریمهاپراست
مقام مسئول کارگری اعلام کرد

دادنبیمهبیکاریمنتسرکارگرنیست!

معاون اسبق ارزی بانک مرکزی گفت: چشم انداز ایران برای 
عضویت در اف ای تی اف نباید تنها امروز و شرایط تحریمی کنونی 
باشد چرا که با برون رفت از این وضعیت ایران نیاز دارد موقعیتی 

عادی در ارتباط با دیگر کشورها داشته باشد.
سیدکمال سید علی، معاون اسبق ارزی بانک مرکزی با اعلام 
این مطلب در گفتگویی افزود: استناد برخی برای توضیح بی اثری 
عضویت در اف ای تی اف، شرایط تحریمی کنونی است در حالی 
که قرار نیست ایران تا ابد در شرایط تحریم باقی بماند و لازم سات 
چشم انداز وسیع تری در دستور کار سیاستگذار و تصمیم گیر در 

این حوزه قرار گیرد.  
نوعی  حقیقت  در  را  اف  تی  ای  اف  در  عضویت  عدم  وی   
خودتحریمی و محروم کردن کشور از داشتن روابط عادی بانکی و 

مالی با جهان دانست و گفت:هر چند این نهاد تعلیق ایران را به 
مدت چهار ماه تمدید کرده است اما حلقه ارتباطات مالی و بانکی 

ایران، حالا تنگ تر از قبل شده است.  
مدیرعامل پیشین صندوق ضمانت صادرات تاکید کرد: برای 
درک بهتر وضعیت کافی است تصور کنیم شرایط ایران عادی بود، 
اگر ما در موقعیت عادی قرار داشتیم، نمی توانستیم بدون عضویت 
در این نهاد بین المللی، ارتباطی با جهان داشته باشیم. در حقیقت 
در این شرایط تاثیرگذاری این عضویت بسیار بالا بود حال انکه 
برخی به استناد شرایط کنونی تاکید دارند که عضویت در این نهاد 

گشایشی ایجاد نمی کند.   
وی با انتقاد از این نگاه، گفت: ایا این افراد تصور دارند ایارن 
همیشه تحت تحریم است، بالاخره کشوری که تلاش دارد، حق 
خود را در مناسبات جهانی بگیرد، می تواند از این موقعیت خروج 
کند و با دنیا در شرایط عادی وارد رابطه شود، در این صورت عدم 
عضویت در چنین نهادی خود عاملی برای تحریم مجدد ایران 
محسوب می شود، آن هم نه فقط از سوی آمریکا بلکه از سوی 

تمامی کشورهای جهان.   
وی در توضیح این مطلب ادامه داد: عضویت در این نهاد سبب 
می شود تا روابط عادی بانکی نیز برقرار شود ولی عدم عضویت 

حتی شانسی برای تامین فاینانس یا گرفتن حواله نیز دچار مشکل 
می شدیم. به همین دلیل باور دارم در شرایط عادی مسئولان امر تا 

این اندازه سخت گیری نمی کردند.
فشارهای  اینکه  بر  تاکید  با  مرکزی  بانک  ارزی  اسبق  معاون 
اقتصادی ایالات متحده امریکا علیه ایران نوعی جنگ اقتصادی 
تمام عایر تلقی می شود، گفت: هر چند حلقه ارتباطات بانکی 
ایران تنگ شده است اما به دلیل ماهیت وضعیت جنگ اقتصادی، 
نقل و انتقال پول به کشور به شکل عادی و از طریق راه های مرسوم 
در  تروریستی  لیست  به  سپاه  کردن  اضافه  گیرد.  نمی  صورت 
ایالات متحده عملا فشار بیشتری را هم به سیستم بانکی کشور 
آورد. درنتیجه شرایط کشور خاص است و این مساله سبب شده 
 FATF تا مسئولان نیز احتمالا وسواس بیشتری در پذیرش شروط

داشته باشند.
وی در ادامه با اشاره به تمدید چهار ماهه تعلیق ایران، تصریح 
کرد:بهتر است با چشم باز به وضعیت نگاه کنیم، هنوز فرصت باقی 
است،  به نظر من این اتفاق یعنی تمدید تعلیق ها با همه محدودیت 
های اعمالی بیشتر نسبت به گذشته باز هم نشان از تمایل و تا 
حدی انعطاف FATF نسبت به ایران دارد چرا که طبق قوانین می 

توانستند عضویت ایران را رد کنند.

 سید علی ادامه داد: اکنون چهار ماه زمان خوبی است که هم 
تا اندازه ای وضعیت تنش های بین المللی ما با ایالات متحده و 
متحدینش مشخص در خاور میانه مشخص شود و هم مجمع 
لایحه  حداکثری  دقت  و  بال  فراغ  با  نظام،  مصلحت  تشخیص 
مربوطه را بررسی کند. به هر روی تصویب این لایحه تا حدودی 
حسن نیت ایران و تلاش برای کاهش تنش ها و اتخاذ تصمیمات 

معقول را به نمایش خواهد گذاشت.
با اشاره به مباحث FATF، اجرای مفاد  این کارشناس بانکی 
پیش بینی شده در این حوزه را به سود کشور ارزیابی کرد و افزود: 
گرچه امروز شاید تصویب این مقررات به گشایش چشمگیری منجر 
نشود، ولی با کاهش تنش های بین المللی که گریزناپذیر است، 
آرام آرام تاثیرات این طرح خود را نشان می دهد. FATF  سالهاست 
که در این زمینه فعالیت می کند و راه حل هایش به بسیاری از 
اروز  اینکه شاید  با وجود  مثبتی داشته درنتیجه  نتایج  کشورها 
دستاورد بزرگی نداشته باشد، اما در آینده به سود کشور خواهد بود 

و هر روز هم می توانیم با مدرسه برویم.
او در پایان تاکید کرد: ما منتظر رفع تحریم و گشایش از طریق 
عضویت در اف ای تی اف نیستیم اما برخی با طرح وارونه مباحث 

قصد دارند نتیجه مطلوب خود را از بحث بگیرند.  

معاون پیشین بانک مرکزی:حلقه ارتباطات مالی تنگ تر شده است

عدمعضویتدرFATFیعنیدائمیکردنتحریمهاعلیهایران

رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات ایران گفت: یکی از مهمترین 
محصولات این صندوق، بیمه کردن قراردادهای صادراتی است. بیمه نامه های صندوق 
می تواند عملًا برای اطمینان بخشی از برگشت پول به فروشنده و صادرکننده ایرانی جایگزین 

ال سی باشد.
»افروز بهرامی« با حضور در برنامه کنکاش در رابطه با موضوع »رونق اقتصادی و فرصت های 
سرمایه گذاری ایرانیان خارج از کشور« گفت: کسانی که به قصد سرمایه گذاری صادراتی به 

کشور می آیند علاوه بر بیمه قراردادهای صادراتی آنها، بیمه نامه هایی با فاینانس نیز داریم.
وی ادامه داد: صندوق ضمانت صادرات می تواند تأمین مالی یا خرید دین اسناد صادراتی 
انجام دهد، یعنی اگر صادرکننده بخواهد مدت دار محصولات و کالاهای خود را به کشورهای 
خارجی بفروشد و نگران این باشد که در سررسید پولشان بازنگردد، صندوق با بیمه نامه ها این 

موضوع را تضمین می کند.
نگران  محور  صادرات  صنایع  اگر  داشت:  اظهار  صادرات  ضمانت  صندوق  مدیرعامل 
نقدینگی خود باشند به آنان پیشنهاد می دهیم که فروش اعتباری انجام دهند تا بازار بین 

المللی را در دست داشته باشند.
بهرامی گفت: برای این موضوع در کنار نظام بانکی خرید دین اسناد صادراتی را داریم و 
تضامین آن را نیز برعهده داریم و در عین حال در بخش نقدینگی نیز به آنها کمک می کنیم. 
یعنی صندوق ضمانت صادرات تأمین منابع مالی را در کنار نظام بانکی برعهده دارد و از طرفی 
در مورد ضمانت نامه بانکی نرخ بهره ما بر اساس مصوبه شورای پول و اعتبار پایین تر از نرخ 

نظام بانکی است.
مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات ایران در رابطه با تضامین موجود برای حضور سرمایه 
گذاران در کشور یادآور شد: ظرفیت های زیادی از جمله بازار قابل توجه نیرو و انرژی ارزان در 
کشور ما وجود دارد. ۱۵ کشور همسایه ما سالیانه هزار میلیارد دلار واردات دارند و ایران فقط 

۲.۵ درصد از سهم واردات آنها را پوشش می دهد.
بهرامی افزود: بسیاری از سرمایه گذاران برای سرمایه گذاری نگران ریسک های سیاسی 

هستند، اگر چه منطقه به دلیل حضور نیروهای بیگانه نا امن است ولی کشور ما از جمله 
کشورهای امن در منطقه است.

وی خاطر نشان کرد: سازمان سرمایه گذاری خارجی و کمک های فنی و اقتصادی وزارت 
امور اقتصادی و دارایی بر اساس مجوزی که صادر می کند ریسک های سیاسی سرمایه 
گذاران خارجی را ضمانت کرده و پوشش می دهد و هر زمان سرمایه گذار خارجی احساس 
کند که می خواهد سرمایه خود را از کشور خارج کند، دولت این تضمین را به وی خواهد داد.

مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات ایران درباره نقش و ساز و کار این صندوق در رونق 
تولید و بخش صادرات گفت: در همه جای دنیا مهمترین نگرانی صادرکنندگان ریسک های 
سیاسی و تجاری است که اگر در روند صادرات اتفاقی بیفتد، می تواند بازپرداخت وجوه 

حاصل از صادرات خدمات یا کالاهای صادرکنندگان را با خطر مواجه کند.
بهرامی افزود: یکی از مهمترین محصولات صندوق ضمانت صادرات بیمه کردن قراردادهای 
صادراتی است. بیمه نامه های صندوق می تواند عملًا برای اطمینان بخشی از برگشت پول به 

فروشنده و صادرکننده ایرانی جایگزین ال سی باشد.
وی ادامه داد: صندوق ضمانت صادرات ایران بر اساس بانک های اطلاعاتی که در اختیار 
دارد قرارداد بین فروشنده و خریدار را در فرآیند مدیریت ریسک و اعتبارسنجی انجام می دهد 

و به دلیل نقش و جایگاه حمایتی خود کارمزدهای ناچیزی دریافت می کند.
مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات ایران خاطر نشان کرد: صندوق طی ۲۰ سال اخیر 
۱۷ میلیارد دلار پوشش صادراتی داشته است و اخیراً برخی صادرکنندگان به دلیل شرایط 

تحریمی با توجه به این ریسک ها به صندوق مراجعه کرده اند.
بهرامی در رابطه با توانایی این صندوق برای حمایت بیشتر از صادرات گفت: متأسفانه 
سرمایه صندوق دودهم درصد کل صادرات غیر نفتی کشور است البته اینکه ما می توانیم نفت 

را هم حمایت کنیم.
وی افزود: در حال حاضر سرمایه ثبتی صندوق ضمانت صادرات ایران هزار و ۳۰۰ میلیارد 
تومان است و که قطعاً باید افزایش سرمایه داشته باشد، همتایان ما در منطقه از جمله 
عربستان دارای سرمایه ۴ میلیارد یورویی و اگزیم بانک ترکیه دو میلیارد دلار و ساچه ایتالیا 

۱۲ میلیارد یورویی هستند.
مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات ایران اضافه کرد: البته افزایش ۲۰۰ میلیون دلار 
سرمایه صندوق در دستور کار دولت و مجلس قرار دارد. اگر این اتفاق بیفتد سقف پوشش 
ما افزایش یافته و می توانیم ریسک بیشتری را برعهده بگیریم؛ بنابراین حمایت خود را از 

صادرکنندگان بیشتر می کنیم.

مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات ایران:

قراردادهایصادراتیبیمهمیشوند
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چهکسیبهفکرستارههاست؟

پدیدهایکهاستقلالراآزارمیدهد
درپایانهفتهچهارملیگملتهایوالیبال

غفوربهترینمهاجمومعروفبهترینپاسور

مسیرپیچیدهانتخاباتفدراسیونکشتی

فدراسیون کشتی ۸ ماهی است که رییس ندارد و طی این مدت حاشیه ها و حرف 
و حدیث های مطرح شده، انتقاد بسیاری از بزرگان این رشته را در آستانه بازی های 

المپیک برانگیخته، انتخاباتی که مانند کلاف سردرگم، همه را گیج کرده است.
بعد از استعفا »رسول خادم« با حکم وزیر ورزش ابتدا »حمید بنی تمیم« به مدت ۶ ماه 
سرپرست فدراسیون کشتی شد و بعد از آن و در اردیبهشت ماه امسال »بهروز نعمتی« 
عضو هیات رییسه فدراسیون و نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی به عنوان 

سرپرست منصوب شد تا مقدمات برگزاری انتخابات را مهیا سازد.
آنطور که مسوولان وزارت ورزش و جوانان اعلام کرده اند، انتخابات فدراسیون اواسط 

تیر ماه برگزار خواهد شد.
اما شنیده ها حاکیست که ۲ کاندیدای برجسته کشتی ایران رد صلاحیت شده اند 
و این موضوع می تواند بر نتیجه انتخابات تاثیر بگذارد، انتخاباتی که ۸ ماه کشمکش، 

حاشیه و جدال را به این رشته المپیکی و در آستانه بازی های المپیک تحمیل کرد.
در حالی که همه کشورهای دنیا از هم اکنون خود را برای حضور پرقدرت و کسب 
سهمیه های المپیک ۲۰۲۰ توکیو آماده می کنند، کشتی ایران که در کنار وزنه برداری از 
امیدهای اصلی کسب مدال در بازی های المپیک است، شرایط نامتعارفی را روزگار می 
گذراند و تیم های ملی کشتی که باید از همه ظرفیت ها و پشتیبانی ها در شرایط حاضر 
برای حضوری قدرتمند در پیکارهای جهانی سال ۲۰۱۹ قزاقستان برخوردار باشند 

مانند ۲ بچه سرراهی در گوشه ای و بدون سروصدا تمرین می کنند.
این در حالی است که آیا کشتی را باید فدای تلاش برای احراز صلاحیت ۲ کاندیدای 
مورد نظر کرد؟ و زمانهایی طلایی که می تواند برای این رشته پر افتخار ایران سرنوشت 
ساز است را به راحتی از دست دهیم؟ هر چند همه کاندیداها و آن ۲ کاندیدایی که 
خبرهای تایید نشده از رد صلاحیت آنان مطرح شده دارای احترام هستند و پیش از 
این مردم ایران را با مدال های خوشرنگ خودشان شاد کرده اند، اما پاسخ نتایج ضعیف 
احتمالی و شکست دوباره کشتی ایران را در رقابت های قهرمانی جهان در نورسلطان 

قزاقستان چه کسی خواهد داد؟
سرمربیان تیم های ملی کشتی و بسیاری از ملی پوشان از شرایط اردویی و همچنین 
پرداخت نشدن حقوق ها گله و شکایت دارند. هر چند سرپرست جدید فدراسیون 
کشتی با کمک حامیان مالی، کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش توانسته برنامه های 
کشتی را پیش ببرد اما تعیین تکلیف رییس فدراسیون بسیاری از ابهاماتی را که ممکن 
است ذهن بسیاری را از جمله کادر فنی تیم های ملی و ملی پوشان را که به خود معطوف 
کرده از بین خواهد برد و پشتیبانی و حمایت از آنها به طور حتم تخصصی تر و با برنامه 

ریزی بهتر و بلند مدت انجام می شود.
به طور حتم دیگر تاخیر در برگزار انتخابات به صلاح کشتی نیست و مهمتر از آن 
اداره این فدراسیون با سرپرست نمی تواند نتایج خوشایندی را داشته باشد، موضوعی 
که بهروز نعمتی به عنوان یک فرد با تجربه در دنیای سیاست خود بارها به آن اذعان 
کرده است. مسوولان ورزش کشور باید هر چه زودتر تکلیف ریاست فدراسیون کشتی 
را با برگزاری به موقع انتخابات برگزار کنند. چرا که تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی 
در رده های سنی نوجوانان، جوانان و به خصوص بزرگسالان پیکارهای جهانی خود را 
در ماههای آینده پیش رو دارند و ملی پوشان باید ضمن جبران نتایج ضعیف ۲ سال 
گذشته و دفاع از حیثیت کشتی ایران و کسب سهمیه خود را برای حضور در آوردگاه 

توکیو آماده کنند.
ثبت نام از کاندیداهای ریاست فدراسیون کشتی از ۱۵ اسفندماه آغاز و ۲۸ اسفند به 

پایان رسید که در نهایت ۲۱ نفر در آن ثبت نام کردند.
حمید بنی تمیم، امیررضا خادم، علیرضا دبیر، علیرضا حیدری، عباس جدیدی، 
مهدی نصیرزاده، سید هادی حسینی، محمدرضا صالحی استاندار سابق خراسان 
شمالی، مجید خدایی و سردار اصغر آزوره جانشین تربیت بدنی ستاد کل نیروهای 
مسلح از چهره های شاخصی هستند که برای حضور در انتخابات ثبت نام کرده اند که 

البته حیدری از حضور در انتخابات انصراف داد.

امیرحسینصادقی:

بایداحتراممهدیرحمتیحفظمیشد
پیشکسوت استقلال گفت: از رفتن مهدی رحمتی به پدیده اصلًا خوشحال نشدم. 
شاید در گذشته مشکلات بین ما وجود داشت اما باید احترام کاپیتان استقلال حفظ 

می شد.
»امیر حسین صادقی« اظهار داشت: از آندره آ استراماچونی شناخت ندارم و نمی 

توانم درباره کارنامه او حرفی بر زبان آورم.
وی افزود: حضور آندره آ استراماچونی در استقلال از دو حالت خارج نیست. این 
سرمربی ایتالیایی یا یک حرفه ای تمام عیار است یا یک مربی آماتور که از روی اجبار و 

بیکاری هدایت استقلال را بر عهده گرفته است.
بازیکن پیشین استقلال خاطرنشان کرد: اینکه استراماچونی از استقلال شناخت دارد 
یا خیر مشخص نیست اما اینکه او چطور با توجه به مشکلات عدیده ای که در باشگاه 

استقلال وجود دارد هدایت این تیم را بر عهده گرفته است جای پرسش دارد.
صادقی تصریح کرد: نمی دانم وقتی استقلال در ۶ سال گذشته در لیگ برتر ناکام 
بوده، ۴ کاپیتان این تیم جدا شده اند و با مشکلات مالی روبرو است، چطور و بر اساس 

چه تفکراتی استراماچونی سرمربیگری استقلال را قبول کرده است.
کاپیتان اسبق استقلال ادامه داد: رفتاری که در قبال پیروز قربانی در استقلال صورت 
گرفت قشنگ نبود، او یکی از بازیکنانی است که سال ها برای این تیم زحمت کشیده 
و بازوبند کاپیتانی را بر دستان خود بسته است. به طور حتم قربانی در آینده ای نزدیک 
به یکی از بهترین و با شخصیت ترین مربیانی تبدیل خواهد شد که بروی نیمکت آبی 

پوشان تهرانی خواهد نشست.
وی تاکید کرد: استراماچونی یا خیلی زود از استقلال اخراج خواهد شد یا با نتایجی 
که به دست می آورد سال های سال بر روی نیمکت این تیم نشسته و حتی با استقلال 

قهرمان آسیا خواهد شد.
صادقی در پایان گفت: از رفتن مهدی رحمتی به پدیده اصلًا خوشحال نشدم، کاری 
به مشکلاتی که پیش از این بین ما وجود داشت ندارم اما اینکه بازیکنان با تجربه ای 

که کاپیتان این تیم بوده اند به این شکل از استقلال جدا می شوند پسندیده نیست.

آخرینشرایطعلیعلیپور

باشگاهراضیبهجدایینیست
 باشگاه پرسپولیس به هیچ وجه قصد ندارد که بهترین گلزن خود را از دست بدهد.

علی علیپور یکی از بازیکنانی بود که پس از پایان فصل بحث جدایی اش از جمع 
سرخپوشان مطرح شد. این بازیکن با پیشنهاداتی از یونان، اسپانیا و بلژیک مواجه شده 

است و قصد دارد فوتبال خود را در خارج از ایران دنبال کند.
این در حالی است که باشگاه پرسپولیس به هیچ وجه قصد ندارد شماره ۷۰ خود را از 
دست بدهد. پرسپولیس ابتدا قیمت ۹۰۰ هزار دلار را برای رضایتنامه وی در نظر گرفت 
اما هیچکدام از پیشنهاداتی که برای جذب علیپور به این باشگاه رسیده این مبلغ را 

تأمین نمی کند.
بیشترین پیشنهاد رسیده به علیپور از کشور بلژیک بود که حدود ۷۰۰ هزار دلار به 
باشگاه پرسپولیس سود خواهند رساند اما مدیران باشگاه از موضع ۹۰۰ هزار دلاری 
خود به هیچ وجه پایین نخواهد آمد. در این شرایط علی علیپور هم در مصاحبه ای اعلام 

کرد که دوست دارد به تیم بلژیکی برود تا هم خود و هم باشگاه سود کنند.
مدیران پرسپولیس که به خاطر رفتن برانکو ایوانکوویچ و کادر فنی و همچنین ماریو 
بودیمیر تحت فشار هستند، قصد ندارند با رفتن علیپور هجمه ای جدید به آنها وارد شود 

و به همین خاطر به صورت جدی با جدایی بهترین گلزن خود مخالفت کردند.
البته علیپور هم هیچ بندی مبنی بر جدایی در قراردادش ندارد و تنها در صورت 

موافقت باشگاه می تواند پرسپولیس را ترک کند.

تاییدمذاکرهبادهبیاسی

پرسپولیسدردوراهیایتالیا-کرواسی
سایت ایتالیایی از مذاکره بین جیانی ده بیاسی و باشگاه پرسپولیس در استانبول خبر 

داد.
به گزارش ایسنا و به نقل از torinogranata، جیانی ده بیاسی سرمربی ایتالیایی که 
در یورو ۲۰۱۶ روی نیمکت تیم ملی آلبانی نشست، در استانبول مذاکره ای با نماینده 
این  نبودن  یا  بودن  موفق  از  ایتالیایی  سایت  این  البته  داشت.  پرسپولیس  باشگاه 
مذاکرات اطلاعی نداده است ولی در عین حال عنوان کرده که باشگاه پرسپولیس 
قرار است مذاکراتی را با دیگر مربیان ایتالیایی نیز انجام دهد و در نهایت تصمیم خود 
را برای اعلام سرمربی جدید بگیرد. همچنین یک سایت کروات با اعلام اینکه مربیان 

کروات زیادی از جمله تومیسلاو ایویچ، 
استانکو، وینگو بگوویچ، زلاتکو کرانچار، 
کوویچ  مت  ایویکا  ایوانکوویچ،  برانکو 
آنته  از  کردند  مربیگری  پرسپولیس  در 
چاچیچ به عنوان گزینه جدی تیم فوتبال 
پرسپولیس خبر دادند. روز دوشنبه نیز 
خبر از پیشنهاد پرسپولیس به ده بیاسی 
به گوش رسیده بود. مسئولان باشگاه 
پرسپولیس نیز اعلام کردند تا آخر هفته 
سرمربی جدید این تیم انتخاب خواهد 

شد.

ورزشی

برانکو:

 اهمیتی به شکایت پرسپولیس نمی دهم
 سرمربی پیشین پرسپولیس با بیان اینکه هدفش قهرمانی در 
آسیا است، گفت:  اهمیتی به شکایت پرسپولیس نمی دهم و 

قراردادم با الاهلی کاملا قانونی است.
سرمربی پیشین پرسپولیس امیدوار است بتواند در تیم جدید 
هم چالش ها را با موفقیت پشت سر بگذارد و موفق عمل کند. 
برانکو ایوانکوویچ که به تازگی به عنوان سرمربی الاهلی عربستان 
عربستان  رسانه های  از  یکی  با  گو  و  در گفت  انتخاب شده 

صحبت های جالبی را مطرح کرده است.
این تارنما در رابطه با برانکو نوشت: فردی که در آسیا در امارات، 
چین، عربستان و همچنین ایران و دینامو زاگرب فعالیت کرده 
است. برانکو که دکترای خود را از دانشگاه علوم ریاضی زاگرب 
دریافت کرده، در فوتبال به عنوان یک متخصص نامیده می 

شود.
این مربی کروات در مورد خیلی از مسائل صحبت هایی انجام 

داد که در زیر می خوانید:
*ازکسبتجربهجدیدخوشحالم

من از این تجربه جدید و حضور در باشگاه خوشحال هستم. 
من از لیگ سعودی و بازیکنانم اطلاعات دارم و برای آنها احتران 

قائلم و امیدوارم بتوانم موفق ظاهر شوم.
*الاهلییکیازبزرگترینباشگاههایعربستاناست

الاهلی یکی از بزرگترین باسشگاه های عربستان است که 
از تاریخ فوق العاده ای برخوردار است. این تیم بارها قهرمان 
شده و حتی به فینال لیگ قهرمانان آسیا هم رسیده است. کار 
در چنین تیمی برای من در مقابل چنین هواداران فوق العاده 

است.
*ازدوسالپیشالاهلیبهحضورمنعلاقهمندبود

از دو سال پیش الاهلی به حضور من علاقه مند بود. من چون 
در پرسپولیس بودم، می دانستم به کجا خواهم رفت چرا که در 
این دو سال هم در پرسپولیس مقابل الاهلی بازی کرده بودم و از 

این تیم شناخت داشتم.
*منافعمشترکباالاهلیداشتیم

مذاکره ما و الاهلی بسیار شفاف بود چرا که ما منافع مشترک 
و  دستاوردها  تمام  به  خواهیم  می  ما  داشتیم.  هم  با  زیادی 
قهرمانی ها دست پیدا کنیم. همچنین شادی هوادارانمان از 

همه چیز مهم تر است و می خواهیم آنهااز فوتبال لذت ببرند.
*باپرسپولیسبهتریننتایجتاریخایرانراگرفتم

چهارسال در پرسپولیس بودم و بهترین نتایج تاریخ فوتبال 

ایران را با این تیم گرفتم. جدایی از این تیم یک تصمیم سخت 
برای من و همچنین طرفداران بود اما من یک مربی حرفه ای 
هستم و نیاز به یک چالش جدید داشتم. بهترین انتخاب هم 
برای من الاهلی بود که بتوانم با این تیم در لیگ قهرمانان آسیا 

به قهرمانی برسم.
*الاهلیازبهترینتیمهایعربستاناست

من از الاهلی شناخت کامل دارم و چند بار هم با پرسپولیس 
مقابل این تیم بازی کرده ام. من دانش و اطلاعات زیادی در 

مورد الاهلی و لیگ عربستان دارم.
*میخواهیمالاهلیرادرسطحبالاییببینیم

من همیشه با مدیر باشگاه الاهلی در ارتباط هستم و در مورد 
نیاز های تیم با او صحبت می کنم. می خواهیم در سطحی بالا 
الاهلی را ببینیم که هوادارانمان راضی کند. در حال حاضر در 
مورد جذب بازیکن به صورت شخصی صحبت نمی کنم اما 

طبق نیاز های تیم برای جذب بازیکن اقدام خواهیم کرد.
*قلبدفاعالاهلینیازبهبازسازیدارد

الاهلی بازیکنان خارجی خوبی دارد که در سطح بالایی قرار 

دارند اما در قلب خط دفاع نیاز به بازسازی داریم. باید وضعیت 
بازیکنان داخلی را برای این پست بسنجیم و بعد به سراغ گزینه 
های خارجی برویم. جزئیات جذب بازیکن بین من و باشگاه 
است و نمی توانم جزئیات را بگویم و فقط همانطور که گفتم به 

دنبال بازسازی قلب خط دفاعی هستیم.
*سعیمیکنمباالاهلیهمجامکسبکنم

چین،  در  سال  چندین  که  هستم  تجربه  با  مربی  یک  من 
کرواسی و در ایران در مسابقات مهمی حضور پیدا کردم. من 
تجربه بالایی دارم و یازده جام را کسب کردم و سعی می کنم با 

الاهلی هم به این افتخارات ادامه دهم.
*درالاهلیهمبادومهاجمبازیخواهمکرد

الاهلی دارای دو بازیکن بسیار خوب در بخش هجومی به نام 
عمر السوما و دیانی است و من خوشحالم هستم که در تیمم آنها 
را دارم. دیدگاه من کنترل هجومی بازی است و منتظر دیدن 

الاهلی با دو مهاجم باشید.
*سطحبازیکنانالاهلیبالااست

من معتقدم الاهلی و الهلال بهترین بازیکنان بومی عربستان 

را دارند و آنها از کیفیت بالایی برخوردارند. البته من دوست ندارم 
در مورد بازیکنان به صورت شخصی چه داخلی و چه خارجی 

صحبت کنم.
*بازیکنانزیادجوانیمانندمودریچرامعرفیکردم

فلسفه من این است که اگر بازیکنان جوان با کیفیت، مهارت 
و توانایی در اختیار داشته باشم، به آنها هم فرصت می دهم. در 
طول کار خود به عنوان مربی، بازیکنان جوان زیادی من در این 
سال ها استفاده کردم. نفراتی مانند لوکا مودریچ رئال مادرید، که 

من را به جهان کشف و معرفی کردم، ارائه دادم.
*میخواهیمدرتمامبازیهاپیروزباشیم

هدف من و باشگاه الاهلی این است که می خواهیم در تمام 
مسابقاتی که پیش رو داریم پیروز باشیم.

*باقدرتدرلیگقهرمانانآسیاحاضرخواهیمشد
برگزاری  برای  را  و منطقه  اتریش هستم  در  در حال حاضر 
اردوی آماده سازی شناسایی کردم و می خواهم از زمان خود 
برای استفاده از برنامه های آموزشی مناسب برای باشگاه الاهلی 
و امادگی برای حضور قدرتمند در لیگ قهرمانان آسیا استفاده 

کنم.
*بهاعتراضپرسپولیساهمیتنمیدهم

من نمی دانم که پرسپولیس چه کار می کند و من به اعتراض 
آنها اهمیت نمی دهم. آنها می گویند که شکایت خود را برای 
فیفا ارسال کرده اند اما هیچ چیز در این مورد اتفاق نیفتاده است 
و هیچ اتفاقی رخ نداده است. قرارداد من با الاهلی کاملًا رسمی 

است.
*علمریاضیدرزندگیمنمفیداست

درست است که من از دانشگاه فارغ التحصیل شدم و در علوم 
ریاضی دکتری گرفتم. این در من در تمرینات و زندگی من کاربرد 

دارد و دنبال آن هستم که از این علم به درستی استفاده کنم.
*ازهفتبازیکنخارجیاستفادهمیکنیم

بازیکنان خارجی ما در این فصل هفت نفر خواهند بود. باید 
دید که در نهایت چه اتفاقی خواهد رخ داد اما تلاش می کنیم 

این موضوع در کیفیت لیگ هم تاثیرگذار باشد.
*چهاربازیکنمیگیریمکهبهقهرمانیمادرآسیاکمک

کنند
ما به دنبال چهار بازیکنی هستیم که به ما در قهرمانی در لیگ 
قهرمانان آسیا کمک کنند. سه بازیکن خارجی و یک بازیکن 

خارجی آسیایی.

بارسلونا  فوتبال  تیم  برزیلی  بال   
می گوید بازیکنی که شایعه بازگشتش به 
نوکمپ شنیده می شود، هنوز عضو گروه 

بازیکنان این تیم نیست.
بر  مبنی  اخباری  انتشار  وجود  با   
بازگشت قریب الوقوع نیمار به بارسلونا، 
و  او  که  کرد  اعلام  کوتینیو  فیلیپه 
هم تیمی هایش هنوز نیمار به فهرست 
اعضای گروهی که بازیکنان تیم فوتبال 
بارسلونا در واتساپ دعوت نکرده اند.کوتینیو که در حال حاضر اردوی تیم ملی برزیل 
خودش را برای مصاف با پاراگوئه در مرحله یک چهارم نهایی کوپا آمه ریکا آماده می کند، 
گفت: ما )بازیکنان بارسلونا( در واتساپ یک گروه داریم که در آن به مناسبت های 
مختلف برای یکدیگر پیام می فرستیم و روز گذشته هم به مسی بابت سالروز تولدش 
تبریک گفتیم. برای من بازی در کنار بازیکنی بزرگ مانند مسی لذتبخش است. نیمار؟ 
نه نیمار عضو این گروه نیست. الان گروه کمی تنبل شده و فقط زمانی که تولدی 
و مناسبتی باشد، پیام هایی گذاشته می شود مثل الان که تولد لئو بود. اما نه ما در 
گروه درباره نیمار با هم حرف نزده ایم.کوتینیو در ادامه راجع به عملکرد خوبش در 
کوپا آمه ریکا برخلاف آنچه در فصل گذشته در بارسلونا سپری کرد، اظهار داشت: من 
همیشه با هدف ارائه بهترین بازی هایم بازی کرده ام و امیدوارم اتفاقی که برای من رخ 

داد، درس خوبی برای آینده باشد.

رسمی  طور  به  چلسی  باشگاه 
انگلیسی  سرمربی  با  مذاکره  وارد 

دربی کانتی شد.
 با جدایی مائوریتزیو ساری از سمت 
سرمربیگری تیم فوتبال چلسی شایعات 
زیادی در خصوص جانشین احتمالی 
وی مطرح شد و از فرانک لمپارد، ژوزه 
مورینیو و حتی رافائل بنیتس به عنوان 
آبی پوشان  سرمربیگری  گزینه های 

لندنی یاد شد. در این بین اما از لمپارد، سرمربی کنونی دربی کانتی که ۱3 سال 
سابقه بازی در چلسی را دارد، به عنوان اصلی ترین گزینه احراز پست سرمربیگری 

این تیم انگلیسی یاد شد.
باشگاه دربی کانتی دقایقی پیش به طور رسمی اعلام کرد به باشگاه چلسی 
این اجازه را داده که با فرانک لمپارد در خصوص پیشنهاد سرمربیگری آبی پوشان 
لندنی مذاکره کند. فرانک لمپارد که فصل اخیر دربی کانتی را تا آستانه صعود به 
لیگ برتر انگلیس پیش برد، در آخرین گام تیم تحت هدایتش مغلوب استون ویلا 

شد و از ثبت این کار بزرگ بازماند.
لمپارد در حالی شانس بالایی برای حضور روی نیمکت سرمربیگری چلسی دارد 
که این تیم فصل گذشته با مائوریتزیو ساری به عنوان سومی لیگ برتر و عنوان 

قهرمانی در لیگ اروپا دست یافت.

تابستان  پاری سن ژرمن  فرانسوی  ستاره 
مادریدی  سفیدپوشان  جمع  به   ۲۰۲۰
ملحق خواهد شد. نشریه اسپانیایی »مارکا« 
مدعی شد کیلیان امباپه در تابستان آینده به 
بازیکنی که  مادرید ملحق خواهد شد،  رئال 
مدتی است شایعه پیوستنش به سفیدپوشان 
باشگاه  مدیران  است.  مطرح  مادریدی 
پاری سن ژرمن اما نمی خواهند ستاره فرانسوی 
خود را در این تابستان از دست بدهند، از این رو 

رئالی ها به دنبال این هستند تا مقدمات حضور این بازیکن در سانتیاگو برنابئو در پایان فصل 
۲۰-۲۰۱۹ را فراهم کنند. در مراسم رونمایی از ادن اِزار بلژیکی بود که هواداران رئال مادرید 
در ورزشگاه سانتیاگو برنابئو نام امباپه را فریاد زدند و از فلورنتینو پرس خواستند تا نسبت 
به خرید کیلیان امباپه هم اقدام کند. این روزها اما شایعه جدایی نیمار از PSG هم مطرح 
است و حتی گفته می شود این ستاره برزیلی برای عقد قراردادی پنج ساله با بارسلونا به 
توافق رسیده است، با این شرایط به نظر نمی رسد مدیران باشگاه پاری سن ژرمن و در رأس 
آنها ناصر الخلیفی با جدایی امباپه موافقت کنند. کیلیان امباپه که لقب »3۷« بابت ثبت 
سرعت 3۷ کیلومتر در ساعت در بازی فرانسه مقابل آرژانتین در مرحله یک هشتم نهایی 
جام جهانی ۲۰۱۸ را به او داده اند، تا پایان ماه ژوئن ۲۰۲3 با پاری سن ژرمن قرارداد دارد. 
پدیده ۲۰ ساله فوتبال فرانسه فصل اخیر نمایشی درخشان در پاری سن ژرمن داشت و در 

۲۹ بازی لوشامپیونه 33 گل به ثمر رساند و ۹ پاس گل هم برای هم تیمی هایش ساخت.

کوتینیو:
نیمارعضوگروهمابارساییهانیست!

دربیکانتیرسماًبهلمپارداجازهمذاکرهبا
چلسیراداد

امباپهتابستانآیندهبهرئالمادرید
ملحقمیشود

پیش  فصل  سه  از  که  است  پدیده ای  ها«  ستاره  »فرار 
استقلالی ها درگیر آن شده و به نظر می رسد آنها در این فصل 

هم با این مشکل مواجه هستند.
اتفاق بدی که از سه فصل پیش برای استقلال در نقل و 
انتقالات می افتاد و همچنان تکرار می شود، فرار ستاره ها 

است.
از سه فصل پیش تاکنون کم نبودند ستاره هایی که علیرغم 
نیاز باشگاه به آنها و اقداماتی که برای حفظ شان صورت گرفته، 

از این تیم جدا شده که این باعث تضعیف آبی ها شده است.
مجید حسینی، مامه تیام، سرور جباروف، کاوه رضایی و 
امید ابراهیمی شاخص ترین ستاره های استقلال بودند که 
در فصل های گذشته و در ایام نقل و انتقالات تابستانی غزل 

خداحافظی از این تیم را خواندند.
عجیب ترین جدایی را کاوه رضایی از استقلال داشت. ستاره 
آبی ها در لیگ شانزدهم به طرزی عجیب و تنها با انتشار یک 
پیام در شبکه اجتماعی اینستاگرام جدایی اش از آبی پوشان را 

اعلام کرد و این اصلًا خوشایند استقلالی ها نبود.
جدایی سید مجید حسینی، مامه تیام و امید نورافکن تا 
حدودی به هم شبیه بود. این سه بازیکن در حالی از این تیم 

جدا شدند که تحت قرارداد باشگاه بودند.
نورافکن به صورتی کاملًا مسالمت آمیز و تنها با مذاکره از 
تیمش جدا شد اما سید مجید حسینی و مامه تیام در حالی 

با تیم های خارجی قرارداد بستند که تحت قرارداد باشگاه 
استقلال بودند و مسئولان این باشگاه پس از یک جنگ تمام 
عیار حقوقی تنها توانستند مبلغی را از باشگاه های مقصد 

بگیرند.
ستاره  جباروف  سرور  رضایت  نتوانستند  استقلالی ها 
ازبکستانی خط میانی شان را جلب کنند تا این ستاره هم 
عطای ماندن در استقلال را به لقای آن ببخشد و بیشتر از یک 

فصل برای آبیها توپ نزند.
امید ابراهیمی اما حکایتی دیگر داشت. ابراهیمی که به 
زعم بسیاری از کارشناسان بهترین بازیکن یک دهه اخیر این 
تیم بود و هواداران هم دلبستگی عجیبی به او داشتند، بعد از 
اتمام قراردادش راهی تیم الاهلی قطر شد تا یکی از مهم ترین 
ستاره هایی باشد که در نقل و انتقالات تابستانی از دست آبی 
ها پریده است. به نظر می رسد اپیدمی فرار ستاره ها که از سه 
سال پیش گریبان استقلال را گرفته، همچنان یک خطر بالقوه 
برای این تیم است و چند استقلالی پای خود را جای پای 

ستاره های سابق این تیم می گذارند.
پژمان منتظری، علی کریمی و آیاندا پاتوسی سه ستاره فصل 
گذشته استقلال هستند که علیرغم میل آبی ها در آستانه 
جدایی از این تیم قرار دارند که در این صورت روند جدایی 
)فرار( ستاره ها در نقل و انتقالات تابستانی همچنان برای این 

تیم ادامه دارد.

 در پایان هفته چهارم لیگ ملت های والیبال، ۲ بازیکن تیم ملی 
ایران در صدر بهترین مهاجمین و پاسورهای مسابقات قرار دارند.
تیم ملی والیبال ایران تا پایان هفته چهارم مسابقات، ۱۰ برد 
و 3۰ امتیاز از ۱۲ بازی کسب کرده است و در رده دوم جدول 
رده بندی قرار دارد. ملی پوشان ایران برای قطعی کردن صعود 
خود به مرحله نهایی رقابت ها به یک برد دیگر در هفته چهارم 

نیاز دارند.
از روز نخست مسابقات،  ایران که  »سعید معروف« کاپیتان 
رتبه نخست رده بندی بهترین پاسورها را در اختیار گرفته بود، 
همچنان این رتبه را حفظ کرده است. معروف در طول مسابقات 
در هر ست به طور میانگین ۹.۰۷ پاس منجر به امتیاز داده است.

»امیر غفور« دیگر ستاره والیبال ایران در این دوره از مسابقات 
با وجود اینکه در دیدار با فرانسه اصلًا به میدان نرفت، با ۱۸۲ 
امتیاز، رتبه نخست امتیازآورترین بازیکنان مسابقات و با ۵۷.3۰ 
درصد موفقیت در زدن اسپک، بهترین مهاجم برتر رقابت ها به 

حساب می آید.
»سید محمد موسوی« هم که در مسابقه با پرتغال به دلیل 
مصدومیت غایب بود و مقابل فرانسه هم ۲ ست بازی کرد، رتبه 
نخست بهترین مدافعین روی تور را از دست داد و در رده دوم قرار 
گرفت. موسوی در هر ست به طور میانگین ۰.۵۱ امتیاز با دفاع 

روی تور کسب کرده است.
»محمدرضا  مسابقات،  دریافت کنندگان  بهترین  بخش  در 

حضرت پور« با ۲۵.3۵، »میلاد عبادی پور« با ۲۵.۱۱ و »پوریا 
فیاضی« با ۲۰.۹ درصد موفقیت، به ترتیب رتبه های دوم، سوم 

و هشتم را در اختیار دارند.
حضرت پور با ۱.۷۰، عبادی پور با ۱.۴۲، غفور با ۱.۴۲ و معروف 
با ۱.3۷ توپ گیری در هر ست، رتبه های ششم، دهم، یازدهم و 
دوازدهم بهترین توپ گیران مسابقات را به خود اختصاص دادند.
»پوریا فیاضی« با میانگین ۰.۲۸ امتیاز سرویس در هر ست، 

رتبه هشتم بهترین زننده سرویس مسابقات را در اختیار دارد.

رئیسهیاتورزشیاسکیتاستانقم:

قممیزبانمسابقاتآزاداسکیت
رولبالبزرگسالانبانوانکشورشد

 رئیس هیات ورزشی اسکیت استان قم گفت: این استان برای نخستین بار به عنوان 
بانوان  بزرگسالان کشور در بخش  رولبال  آزاد اسکیت  میزبان مسابقات دستجات 

انتخاب شد.
حمیدرضا جلیلی با بیان اینکه این مسابقات در تاریخ ۱۷ و ۱۸ مردادماه برگزار 
می شود، اظهار داشت: تا کنون ۶ تیم برای شرکت در این رقابت ها اعلام آمادگی 

کردند.
وی با اشاره به شرایط برگزاری این مسابقات ادامه داد: هر تیم حداقل ۶ تن متشکل 
از یک دروازه بان و پنج بازیکن و حداکثر ۱۲ تن می باشد ضمن اینکه مربی تیم نیز باید 

دارای حداقل مدرک مربیگری درجه 3 اسکیت رول بال داشته باشد.
رئیس هیأت ورزشی اسکیت قم افزود: بر اساس جدول زمان بندی اعلام شده 
فدراسیون، تیم های حاضر در این رقابت ها در روز چهارشنبه ۱۶ مردادماه وارد قم شده 
و مسابقات در روزهای پنجشنبه و جمعه ۱۷ و ۱۸ مردادماه برگزار و پس از دو روز رقابت 

و معرفی تیم های برتر، تیم ها عصر جمعه ۱۸ مردادماه این استان را ترک می کنند.
جلیلی با اشاره به آغاز تحول در اسکیت استان در سال های اخیر گفت: این هیأت 
ورزشی سابقه ۱۴ سال فعالیت ورزشی را دارد که تا ۲ سال گذشته هیچگونه میزبانی از 

مسابقات کشوری را در پرونده نداشته است.
وی ادامه داد: با توجه به ظرفیت های اسکیت قم، این استان سال گذشته موفق به 
اخذ میزبانی مسابقات اینلاین هاکی بخش پسران کشور و درسال جاری نیز میزبانی 
رولبال بزرگسالان بانوان کشور شده است که این موضوع در تاریخ ورزش اسکیت قم 

بی سابقه است.
وی وضعیت تیم اسکیت رولبال بانوان استان برای حضور در این رقابت ها را خوب 
دانست و گفت: با توجه به اینکه این مسابقات علاوه بر قهرمانی کشور، انتخابی تیم 
ملی است به همین دلیل امیدواریم با درخشش ورزشکاران استان که در سطح خوبی از 

آمادگی هستند شاهد انتخاب تعدادی از این بازیکنان به اردوی تیم ملی باشیم.
از ۴3۰ ورزشکار بیمه شده هیأت اسکی قم بیش از نیمی از آنها را بانوان تشکیل 

می دهند.

رضا رمضانی *
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 تلاش شورای وحدت برای ایفای نقش شبه جمنایی

»سازِوحدت«اصولگراهاکوکنمیشود

اصولگرایان بهترین مدل همگرایی را در انتخابات ریاست جمهوری سال ۹۶ 
تجربه کردند. جمنا را تشکیل دادند، به کاندیدای واحد رسیدند و ۱۶ میلیون رای 
را به اسم خود ثبت کردند. از آن پس با وجود همه تعاریفی که از مدل به وحدت 
رسیدن این جریان و کاربرد آن برای انتخابات آینده می شد، گروه های مختلف 
اصولگرا، رفته رفته به گذشته خود بازگشتند. همان گذشته ای که آنان هریک ساز 
خود را کوک می کردند و هر حزبی گزینه و یا گزینه های مورد نظر خود را به گود 
می فرستاد.  به نظر می رسد با وجود آنکه در بیان اصولگرایان این روزها از ضرورت 
وحدت می گویند اما رصد رفتارها و تحرکات انتخاباتی آنها می گویند چندان در 
عمل قائل به وحدت با دیگر برادران اصولگرای خود نیستند و بعید نیست که با 

چند لیست وارد گود رقابت شوند.

* جمنا؛ به کما رفت
تشکیل جمنا )جبهه مردمی نیروهای انقلاب( در فاصله چند ماه تا برگزاری 
انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم، دو حسن داشت. نخست اینکه اصولگرایان را 
پس از چندین بار شکست در انتخابات مختلف که به دلیل ارائه چند لیست یا 
چهره انتخاباتی مستقل رخ داده بود، به وحدت رساند، دوم اینکه رای تقریبی این 
جریان را مشخص ساخت. اما با همه این اوصاف پس از اردیبهشت ۹۶ و البته با 
شکل گیری چند قطب مخالف اصولگرا در انتخابات آن سال، جمنا نیز به فراموشی 
سپرده شد. گرچه جمنا این روزها ته مانده نفسی برایش باقیمانده اما به نظر 

تصمیم اصولگرایان دیگر بر ادامه دادن آن مسیر قرار نگیرد.

* پایداری ها؛ در جستجوی کاندیدای اصلح
جبهه پایداری همچون دوره های قبل به دنبال کاندیدای اصلح می گردد و برای 
رسیدن به این هدف حاضراست به راحتی از هر فرد و تشکیلاتی هم عبور کند. از 
موضعگیری های اعضای این جبهه معلوم است که رسیدن به وحدت را اینبار هم بر 
خود حرام کرده اند. آقا تهرانی در اظهاراتی که پیش از نوروز امسال داشت صراحتا 
اعلام کرد که اعضای این جبهه بدون در نظر گرفتن جریان اصولگرا، در حال 
بررسی و یافتن گزینه های اصلح هستند. او که دبیرکلی این جبهه را برعهده دارد 
گفته است: »ما کی میخواهیم به خودمان بیاییم؟ ... اگر در انتخابات من کاندیدا 
شدم و شما هم کاندیدا شدی، و من دیدم که شما اصلح هستید، خودم باید کنار 
بروم. ما به دنبال اصلح هستیم. نباید از اصلح کوتاه بیاییم و باید پای آن بایستیم.« 
البته آیت الله مصباح هم چند روز پیش فرمان انتخاباتی اش را خطاب به فرزندان 
سیاسی اش صادر کرد و بازهم از انتخاب اصلح گفت و پرهیز از سهم خواهی.او 

البته تلویحا برای ائتلاف پایداری ها با دیگر اصولگرایان با اما و اگر سخن گفت.

* شورای وحدت و تلاش برای ایفای نقش شبه جمنایی
شورای وحدت هم عملا جایگزین جمنا شده است. اگرچه این شورا با محوریت 
ریاست  انتخابات  قبلی  اصولگرایان در دور  ابراهیم رییسی کاندیدای  قراردادن 
جمهوری، در این دوره به سمتی می رفت که می شد برایش شانس پیروزی قائل 
بود اما با ریاست او بر قوه قضاییه راه برای افرادی باز شد که به نظر نمی رسد بتوانند 
عاملی برای وحدت شوند. غلامعلی حداد عادل از جمله گزینه هایی است که این 
روزها اداره جلسات این شورا را عهده دار است، گفته می شود قرار است جایگزین 
رییسی برای حضور در انتخابات شود. اما این گزینه هم در حد حرف است و تنها 
چیزی که هنوز معلوم نیست، دستیابی به وحدت انتخاباتی است. آنهم از سوی 
شورایی که انگار قرار بود نقشی همچون جمنا را برای اصولگرایان ایفا کند. برخی 
چهره ها چون محسن رضایی، سعید جلیلی و حتی قالیباف هم به این جلسات 
رفت و آمد دارند اما چندان پالس وحدت گرایی از سوی دیگر تشکل های اصولگرا 
به سمت این شورا فرستاده نمی شود. برخی چهره ها چون فدایی و زاکانی هم بنا 

بر اخبار منتشر شده پای ثابت این جلسات هستند.

* جامعه روحانیت مبارز همچنان محور تصمیمات اصولگرایان سنتی
انتخاباتی  تصمیمات  محورهای  از  یکی  مدرسین  جامعه  که  روزهایی  در 
اصولگرایان تصمیم به سکوت سیاسی گرفته، جامعه روحانیت مبارز میدان دار 
شیخوخیت این جریان شده است. اگرچه این گروه پس از فوت آیت الله مهدوی 
کنی و تک روی های طیف جدید اصولگرایان نتوانسته مانند گذشته نقش محوری 
در وحدت بین اصولگرایان ایفا کند  اما به دنبال این است که بتواند در استانهای 
کشور حضور جدی تری پیدا کند. این تشکل که از سوی نواصولگراها چندان جدی 
گرفته نمی شود اما همچنان از نگاه اصولگرایان سنتی محور اصلی تصمیمات 

جریان اصولگرا باید باشند.

* موتلفه ساز خودش را می زند
پیران سیاست اصولگرایانه هم دست بسته ننشسته اند و از مدت ها قبل از دیگر 
تشکل های این جریان عزم خود برای حضور پررنگ در انتخابات پیش رو جزم 
کرده اند. رصد احوالات انتخاباتی این حزب می گوید موتلفه بازهم در تلاش است 
که با دیگر اصولگرایان دور میز وحدت بنشیند اما اگر فضا را مناسب وحدت نبیند 

بعید نیست لیستی متفاوت را روانه انتخابات کند.

* آقای اصولگرا خودش نامزد نمی شود ولی...
محمدرضا باهنر از معدود سیاسیون باهوشی است که اگر حس کند پیروزی اش 
در انتخابات با اما و اگر همراه خواهد بود، محال است که خود را به عنوان گزینه 
مطرح کند. این اتفاق گویا قرار است برای دومین بار پیاپی در انتخابات مجلس 
برای او رخ  دهد. باهنر قرار است بار دیگر بیرون گود بنشیند و مهره چینی کند. او 
درباره فرایند انتخابات سال ۹۸ اینگونه گفته است: »من مجلسی هستم اما خودم 
نامزد نمی شوم. ولی چون یک فعال سیاسی هستم، فکر می کنم مهمترین مسائل 
سیاسی در سال ۹۸ باید مسئله انتخابات مجلس باشد. با دوستانمان رایزنی های 
زیادی کرده ایم، امسال شاید عمده وقت من برای انتخابات مجلس گرفته شود، 
باز هم تکرار می کنم خودم نامزد نیستم«. باهنر گرچه رفت و آمدهایی به شورای 
وحدت دارد اما زمزمه هایی هم شنیده می شود که خود درحال انجام اقداماتی 

برای فراهم آوردن زمینه های وحدت حداکثری در این جریان است.

* قالیباف؛ سودای ریاست بر یکی از قوا
در فاصله پس از انتخابات ریاست جمهوری سال ۹۶ تا به امروز، محمدباقر 
قالیباف با دو بیانیه نام خود را همچنان به عنوان یکی از رقبای انتخاباتی از لیست 
اصولگرایان مطرح نگه داشت. او پس از پایان انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم 
که خود کاندیدا بود و به نفع ابراهیم رییسی از ادامه رقابت ها انصراف داده بود در 
نامه ای با بیان اینکه »به این باور رسیدم که »تغییرِ اساسی در نحوه کنشِ جریانِ 
اصول گرایی« یکی از مطالباتِ اصلیِ امروزِ شما جوانانِ مؤمن و دلسوزِ انقلاب و 
کشور است«، تأکید کرد که اصول گرایی باید با حفظ مبانی و ارزش هایِ انقلابیِ 
جمهوریِ اسلامی، حرکت در راستایِ »نواصول گرایی« را هرچه زودتر آغاز کند.

مخاطبان او در این نامه که جوانان بودند، پس از دو سال با نامه ای دیگر روبه رو 
شدند که محمدباقر قالیباف در آن دوباره از نواصولگرایی گفته و در فراخوانی از 
جوانان جهادی و انقلابی خواسته است تا برای ساخت مجلسی نو با هم متحد 
شوند. هدف از این نامه قالیباف مشخص نیست که او را برای کدامیک از انتخابات 
پیش رو آماده می کند. اما اینکه در همین انتخابات پیش رو شرکت کند دور از 
ذهن به نظر نمیرسد. چه شانسی بهتر از اینکه بتواند با لیستی از اصولگرایان راهی 
بهارستان شود و ریاست مجلس را در غیاب علی لاریجانی که تلویحا از احتمال 

عدم کاندیداتوری اش سخن گفته برعهده بگیرد. 

* اصولگرایان با چند لیست می آیند؟
اما در کنار این محورهایی که نام برده شد بازهم تحرکاتی در گوشه و کنار 
جریان اصولگرا درحال انجام است. آنچنان که در یک نمونه شهاب الدین صدر علم 
تشکلات جبهه پیشرفت و عدالت را بالا برده و برخی اصولگرایان را ذیل این جبهه 
کنار هم جمع کرده است. باید دید در نهایت تصمیم اصولگرایان بر کدام سازوکار 

وحدت و ارائه چند لیست قرار می گیرد.

نکتـه

رئیس جمهور با بیان اینکه رفتار آمریکایی ها ناشی از سردرگمی 
و ناامیدی آنهاست، اظهار داشت: کاخ سفید دچار معلولیت ذهنی 
شده و نمی داند چه کاری باید انجام دهد. آنها هر روز با یک مشکل 
روبرو هستند و فکر نمی کردند که پهپاد آنها مورد اصابت قرار گیرد.

حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی صبح روز-سه شنبه- 
در دیدار مدیران ارشد نظام سلامت کشور در وزارت بهداشت درمان 
و آموزش پزشکی گفت: بسیار خوشحالم که امروز شاهد یک 
حرکت بسیار ارزشمند در نظام سلامت هستیم با استقرار پرونده 
الکترونیک سلامت زمان و فرصتی که مردم نیاز دارند ثبت کنند 

کوتاه تر و دقت کار ما بیشتر شود.
احیاناً  الکترونیک سلامت  پرونده  استقرار  با  افزود:  روحانی 
اگر مفاسدی وجود دارد، جلوی آن مفاسد نیز گرفته می شود و 
هزینه های غیرضروری نیز برداشته شده و سلامت مردم هم بهتر 

تامین می شود.
وی گفت: همه این بخش هایی که در پزشکی برای آگاهی از 
وضعیت بیمار به کار می بریم یک آثار سویی هم کم و بیش دارد 
یا خواهد داشت و فرق می کند با آن زمانی که بوعلی سینا با نبض 

تشخیص می داد.
رئیس جمهوری در ادامه گفت: سیستم های تشخیصی ما یک 
اثر ناگواری در سلامت فرد هم می گذارد که شاید کاملًا مرتفع شود 
یا ممکن است بخشی از آن باقی بماند. وقتی ما یک موردی را در 
سیستم تشخیص بدون ضرورت تکرار می کنیم، سلامت طرف را در 

معرض خطر قرار می دهیم.
روحانی افزود: ممکن است به هر حال آزمایشگاهی بیشتر دقت 
داشته باشد و پزشکی به یک دستگاه تشخیصی که در یک جا 
هست بیشتر اطمینان داشته باشد. اما گاهی اینها ضرورت ندارد و 
همان تشخیص معمولی که وجود دارد بتواند بیمار را مداوا کند اما 
اینکه یک پزشک مدارک بیشتری بخواهد یا یک بیماری بخواهد 
روزی چند دفعه سی تی اسکن کند اشکالی هم ندارد اما اینکه 

دولت و بیمه تا چه اندازه موظف است، این مهم است.
وی ادامه داد: آنجا که ضروری است دولت باید پرداخت کند، 
بیمه باید پرداخت کند آن جایی که بر مبنای سلیقه خود بیمار و یا 
پزشک است و ما از لحاظ علمی ضروری نمی دانیم پول آن را باید 

خود بیمار باید پرداخت کند و دولت نباید در اینجا مکلف باشد.
* بهداشت و درمان مساله حاکمیتی است

رئیس جمهوری گفت: اصل مساله بهداشت و درمان یک 
موضوع حاکمیتی است. اگر کسی مریض شد بگوییم دولت وظیفه 
و رسالتی ندارد و زندگی شخصی مردم است. وظیفه حاکمیت این 
نیست.وی اضافه کرد: سلامت در شکل جدید یکی از نعمت هایی 
است که در قرن قبل و قرن جدید برخوردار شدند. البته مقصودم 
این نیست که طب سنتی و دارویی را کنار بگذاریم. البته باید حساب 
شده باشد. ترکیب درستی بین طب جدید و طب سنتی می تواند 

مفید باشد به شرط اینکه کاملًا در چارچوب باشد.
روحانی ادامه داد: بهداشت و درمان جزو مسائل مهم حاکمیتی 
است در جامعه امنیت، سلامت، آموزش و خدمات مهم دیگر مثل 

خدمت قضاوت، خدمات بسیار مهمی در جامعه است.
وی با بیان اینکه در زمینه بهداشت و درمان بخش بزرگ مربوط 
به بحث امنیت روانی مردم است، گفت: همه بحث بهداشت و 
درمان جسم نیست. بخشی از آن مربوط به جسم است و بخشی 
مربوط به روان است که هردو در هم اثر می گذارند.روحانی ادامه داد: 
وقتی بیمار به پزشکی اعتماد می کند آن خودش بخشی از درمان 
است. نحوه تماس پزشک با بیمار خیلی مهم است چرا که همه آن 
جسم نیست و بخشی مربوط به روح انسان است. شما سلامت و 

غیرسلامت بخشی در چهره بیمار می بینید.
رئیس جمهوری ادامه داد: بخشی در چهره بیمار دیده می شود، 
چشم و قلب از مراکز برزگ تشخیص است و اگر از اینها بگذریم؛ 
چهره خود نشان دهنده موضوعات است. در قرآن هم اشاره شده 
است که از روی چهره ها بهشتی ها و جهنمی ها مشخص می شوند. 
وقتی چهره ها شاداب و سرحال هستند یعنی فرد به بهشت خواهد 
رفت و وقتی چهره سیاه است فرد جهنمی خواهد بود. در ارتباطات 
اجتماعی هم وقتی با چهره گرفته دوست خود روبرو می شوید 
حال او را می فهمید. چهره فرد به ما می گوید که آیا درد می کشد و 

مشکل دارد یا سرحال است.
حجت الاسلام روحانی با تاکید بر اینکه شاد نگهداشتن مردم 
در جامعه بسیار مهم است، تصریح کرد: اگر می خواهیم بهداشت 
را اصلاح کنیم باید مردم با نشاط و امیدوار به آینده باشند. چهره 
با نشاط مردم ما را سرحال کند. دستگاه های تبلیغاتی، صداوسیما، 

روزنامه ها و فضای حقیقی و مجازی ما باید به مردم امید دهند.
* در زندگی خصوصی مردم دخالت نکنیم

رییس جمهوری خاطرنشان کرد: زیاد هم در زندگی خصوصی 
مردم دخالت نکنیم. در حد ضرورت قانون در زندگی مردم دخالت 
کنیم. زمانی که ما در مجلس اول بودیم گفته می شد که خوردن 
چای بعد از غذا ضرر دارد، ما هم بعد از غذا نمی خوردیم. بعدها 
پزشک متخصصی اعلام کرد که چای خوردن بعد از غذا اصلًا ضرر 

ندارد و این نظر قدیمی بوده است.
رئیس دستگاه اجرایی افزود: دخالت در زندگی مردم در هرجایی 
غیر بهداشتی است. تذکر زیاد انسان را کلافه می کند و هر کس در 
تذکر حد و ظرفیتی دارد، حتی اگر از سوی پدر و مادر مطرح شود 

و بیش از اندازه باشد ناراحت کننده خواهد بود.
حجت الاسلام روحانی تاکید کرد: مسئله نشاط و سرزندگی 
مردم بسیار مهم است؛ نه اینکه اگر مشکل و خطری است به مردم 
نگوییم؛ اما نباید مردم را مأیوس کرد.وی افزود: نباید در امانت خیانت 
و دخل و تصرف کرد. رسانه و قلم امانت است و نویسنده امانت دار. 
واقعیات را به مردم بگویید. آیا در دولت های یازدهم و دوازدهم کاری 
برای مردم نشده است؟ از برخی ها وقتی پرسیده می شود که به 
طور مثال آیا ۵ تخت بیمارستانی در این دولت اضافه شده است، 

می گویند نه زیاد نشده بلکه کم هم شده است!
رئیس جمهوری با اشاره به حساسیت ها درباره دولت های یازدهم 
و دوازدهم گفت: بیشتر حساسیت ها به دولت تدبیر و امید است و 
پیش از آن حساسیتی نبود و بعد هم انشاالله نخواهد بود. تا پایان 

این ۸ سال همه باید حوصله کنیم و واقعیات را به مردم بگوییم.
روحانی گفت: باید تلاش کنیم واقعیت ها را به مردم بگوییم که 
موجب نشاط آنها شود. ما از سال ۹۳ شاهد تحول بزرگی در زمینه 

نظام سلامت بودیم. کسی نمی تواند منکر این تحول باشد.
رئیس جمهوری یادآورشد: این کار بزرگ با کمک پزشکان، 
پرستاران و مراکز درمانی و همه مردم انجام گرفت اینکه متخصصی 
در شهری کم برخوردار یا روستا می ماند. ممکن است شرایط زندگی 
اش ایده آل نباشد و این وضعیت را تحمل می کند ولی این سختی 

را به دلیل پول تحمل نمی کند چون همه چیز پول نیست.

وی افزود: مساله پزشکی، انسانی است حتی از دین بالاتر است. 
معیارهایی است که از دایره دین هم بالاتر است؛ چون انسانی است. 
پیامبر )ص( می فرمایند؛ اگر فردی مسلمان و غیر مسلمان کمک 
خواست به او یاری کنید. کمک به نیازمند ربطی به دین ندارد. اگر 
شخصی وارد بیمارستان می شود از دین وی سوال می کنید؟ بیمار 
است و فرد بیمار خودی و غیرخودی ندارد بلکه باید او را درمان 

کنید. برای انجام این وظیفه انسانی همه باید به هم یاری کنیم.
روحانی خاطرنشان کرد: مساله بهداشت فقط مربوط به وزارت 
بهداشت نیست بلکه همه کشور باید دست به دست هم دهند. 
آب، غذا، هوا تنفس می کنیم دست وزارت بهداشت نیست خیلی از 

وزارتخانه ها و دستگاه های دیگر باید به هم یاری کنند.
* کاری که دولت در دریاچه ارومیه انجام داد به معنای 

نجات ۱۴ میلیون انسان بود
وی اظهارداشت: دولت یازدهم و دوازدهم در زمینه محیط 
زیست کار بزرگی انجام داد. شاهد بودید که بنزین پتروشیمی با 
مردم چه کار می کرد و گازوئیل با آن کیفیت چه آلودگی ایجاد 
می کرد. فرآورده های چون یورو ۴ و ۵ بزرگترین مساله برای سلامت 
مردم است. بارها گفته ام کاری که دولت در دریاچه ارومیه کرد به 
معنای نجات ۱۴ میلیون انسان بود یعنی اگر این دریاچه احیا 
نمی شد گرد و غبار نمکی زندگی، سلامت و کشاورزی مردم را 
از بین می برد و این تعداد جمعیت مجبور به مهاجرت بودند و چه 

وضعی برای جامعه رخ می داد.
رئیس جمهوری تاکید کرد: کار عظیمی در زمینه بهداشت، 
درمان و محیط زیست انجام گرفته است و به ملت و دولت تعلق 
دارد. از روز اول به آقای هاشمی وزیر سابق بهداشت و درمان گفتم 
در طرح تحول سلامت قبل از هر چیزی عزت مردم اهمیت دارد 
مثلًا در بیمارستان به مردم می گفتیم دمپایی و ملحفه و… بخرید 
تا قبل از این طرح به مردم توهین می کردیم و عزت، کرامت و 
شخصیت مردم را خرد می کردیم. اینکه آیا کسی که مراجعه می کند 
پول دارد یا ندارد. یا پول می دهد یا نمی دهد، این مساله مافوق اینها 

است. یک کار بسیار بزرگی در طرح تحول سلامت به وجود آمد.
وی با اشاره به شرایط تحریمی در دولت یازدهم و دوازدهم 
گفت: می دانید که ما در دولت یازدهم چند سال تحریم بودیم سال 
از سال ۹۲ و ۹۳ تا دی ماه ۹۴ در تحریم بودیم و چند سال در 
فشار قیمت نفت بودیم. یک وقتی قیمت نفت خام از ۱۱۲ دلار یا 
۱۱۰ دلار یا ۱۰۴ دلار تا ۱۴۰ دلار هم بود. در مقطعی قیمت نفت 

از ۱۲۰ دلار به ۳۰ دلار، یعنی به یک چهارم رسید.
رئیس جمهوری بیان کرد: خیلی ها این مساله را نمی دانند و 
وقتی به آنها گفته می شود تعجب می کنند و می گویند که چرا 
ما متوجه نشدیم که قیمت نفت در اواخر ۹۳ و ۹۴ به این میزان 
رسیده. یعنی آنقدر دولت تلاش کرد که برای مردم به آن صورت 
خیلی محسوس و آشکار نبود که درآمد کشور به یک چهارم رسیده 
است.روحانی تصریح کرد: در عین حال دولت ما اول با تحریم و بعد 
با قیمت نفت جلو آمد و بعد موضوع برجام و یک گشایشی ایجاد 
شد. نگذاشتند مردم در همان یکی دو سال برجام هم لذت ببرند. 
اول آمدند گفتند که فلانی برای شما چه کاری انجام داد و فلان 

موضوع چه شد.
* می گفتند بروید اتوبوس بخرید چرا هواپیما می خرید

روحانی اضافه کرد: وقتی شرکت های خارجی می آمدند، آنها 
می گفتند چرا آمده اند. وقتی می رفتند نیز می گفتند چرا می روند. 
قرارداد می بستیم می گفتند خیانت به عالم بشریت شد و وقتی 
قرارداد برهم می خورد دوباره می گفتند خیانت به عالم بشریت 
صورت گرفته است.وی عنوان کرد: واقعاً نگذاشتند که مردم حس 
کنند و لذت ببرند. هواپیما می خریدیم می گفتند خیانت شد پس 
ما چه کار کنیم. در روزنامه ها می نوشتند بروید اتوبوس بخرید چرا 
هواپیما می خرید و نمی فهمیدند که با اتوبوس نمی شود به مکه 
رفت. مکه و عبادت را که قبول دارید؟ با اتوبوس نمی توان همیشه به 

مقصد مورد نظر رفت حالا این مقصد علمی باشد یا زیارتی.
رئیس جمهوری با بیان اینکه برخی بیماران با اتوبوس که به 
مقصد نمی رسند باید با هواپیما بروند، گفت: ما وقتی ۱۵ تا ۱۶ 
هواپیمای جدید وارد کردیم هر هواپیمایی که وارد کشور می شد 
یک عده ای انتقاد می کردند و غر می زدند؛ ناچار شدیم به مردم 
بگوییم برای خرید این هواپیماها از پول خزانه برداشت نمی کنیم؛ از 
بودجه عمومی برای خرید هواپیما نمی دهیم، بلکه این این هواپیماها 
هزینه خریدشان را خودشان تأمین می کنند.روحانی افزود: شرکت 
ایرباس برای فروش هوایپیما برای اولین بار خود اعتبار گذاشت؛ 
رئیس ایرباس به من گفت »در تاریخ این شرکت برای اولین بار است 
که ما با اعتبار خودمان به ایران هواپیما می دهیم و در تاریخ سابقه 

نداشته است که چنین کاری کرده باشیم.«
وی افزود: البته برخی نگذاشتند مردم در روز خوشحالی، لذت 
ببرند، مانند کسی که با عروس خانواده دشمنی دارد آنقدر غر می زند 
نمی گذارد همان شب عروسی که همه خانواده شاد هستند، از آن 
جشن لذت ببرند؛ برخی خیلی اذیت کردند البته مردم را اذیت 

کردند ما که به این مسائل عادت داریم و برای ما مشکلی نیست.
* ۴۲ هزار بخش و مرکز درمانی به هم متصل می شوند

رئیس جمهوری گفت: یکی از خدمات غیرقابل انکار ملت ایران 
و دولت ایران در دولت یازدهم و دوازدهم، طرح تحول نظام سلامت 
است، بیش از سی چهل نفر از رهبران دنیا، حتی رهبران اروپایی در 
ملاقات ها در این چند سال اخیر از من سوال می کردند »شما چگونه 

موفق شدید این طرح را پیاده کنید؟« و دچار حیرت شده بودند.
روحانی گفت: طرح تحول سلامت یک طرح خوب و بزرگ بود 
که انجام شد و امروز نیز با استقرار برنامه پرونده الکترونیک سلامت 
در کشور گام دوم برداشته شد؛ این گام مکمل گام اول )طرح تحول 
سلامت( است.رئیس جمهوری بیان کرد: الکترونیک شدن امور 
برای دولت و برای سهولت کارهای درمان مردم بسیار مهم است؛ 
نوبت گیری برای بیماران بسیار ارزشمند است و کارهای آنها را 

تسهیل می کند و خطاهای درمانی را نیز کاهش می دهد.
روحانی افزود: در این سامانه همه بخش های سلامت کشور اعم 
از بیمارستان ها و داروخانه ها و مراکز بهداشتی و درمانی با هم متصل 
می شوند. در ابتدای استقرار پرونده الکترونیک ۱۱ هزار داروخانه در 
کشور بهم متصل می شود و هزار داروخانه باقی مانده نیز به زودی 
به این سیستم وصل می شود و با اتصال ۲۵ هزار مراکز خدمات 
بهداشتی و در مجموع ارتباط بیش از ۴۲ هزار بخش و مرکز درمانی 
برقرار شده و کار پزشکان و بیماران را آسان می کند.وی در ادامه 
با بیان اینکه پزشکان جامعه ما بعنوان فرهیختگان و تأثیرگذار در 
جامعه هستند گفت: پزشک، معلم و استاد دانشگاه جزو گروه های 

مرجع هستند اگر جمله ای بگویند، خیلی مهم و تأثیرگذار است.
رئیس جمهوری افزود: ضمن اینکه ما طرف را درمان می کنیم 
از لحاظ سیاسی و اجتماعی روحیه خوبی به بیمار بدهیم. زمان 
انتخابات هم پزشکان همیشه در زمان انتخابات حضور پیدا می کنند، 
لیست می دهند و فعالیت می کنند که البته کار درست و ارزشمندی 
است که مردم را برای انتخابات تشویق می کنند.روحانی ادامه داد: 
نکته ای که می خواهم بگویم این است که در شرایط تحریمی که 
قرار گرفته ایم و اقدامات سیاسی که شما پزشکان می توانید انجام 
دهید. به قول خود دشمنان شدیدترین و بدترین تحریم ها علیه ما 
وضع کردند و بخش درمان و همه بخش های کشور را تحت تأثیر 
قرار دادند، چقدر پزشکان و بخش پزشکی ما به دنیا گفتند و فریاد 

زدند چه فاجعه ای آمریکایی ها دارند به وجود می آورند.
* کار امروز آمریکا ضد بشری است

رئیس جمهوری گفت: کار امروز آمریکا کار تحریم نیست، کار 
ضد بشری است. فعالیت آمریکا علیه حقوق بشر است. تمام ملت 
ایران را تحت فشار قرار داده است که خواهش می کنم در این زمینه 
بخش پزشکی، گروه های مختلف، جراحان و بخش های دیگر جامعه 
پزشکی و متخصصین ما که در دنیا و افکارعمومی و سازمان های 
بین المللی نفوذ دارند، نامه ها و اعتراضات خود را انجام دهند چرا که 

این اقدامات به عنوان یک وظیفه ملی در این شرایط است.
روحانی افزود: کاری که این روزها آمریکا دارد انجام می دهد به 
معنای عدم موفقیت حتمی آمریکا و شکست قطعی آنها است و من 

از لحاظ سیاسی هیچ تردیدی ندارم.
رئیس جمهوری ادامه داد: در هیات حاکمه آمریکا در کاخ سفید 
یک سرخوردگی عجیب و یک سردرگمی بزرگ بوجود آمده است. 
سرخورده شدند چرا که هر جایی هر کار و اقدامی می کنند به نتیجه 
نمی رسند، آنها توقع داشتند که کشور را ظرف چند ماه به هم 
بریزند اما می بینند که مردم روز به روز محکم تر و مقاوم تر و خلاقانه 
تر حرکت می کنند.وی یادآور شد: علیرغم این تحریم در دورانی که 
سیلاب آمد و ۲۵ استان کشور را فرا گرفت و چه مشکلاتی ایجاد 
کرد و آمریکایی ها مانع شدند که ایرانی به هموطنان خود کمک 

کنند، چطور همه مردم به صحنه آمدند و همدیگر را یاری کردند.
روحانی گفت: اینکه ما در این سیل شاهد یک اپیدمی نبودیم، 
یک بیماری واگیردار و فراگیر نبودیم به این معنی است که ما در 
خدمات پزشکی کار بزرگی انجام می دهیم. در کشوری که سیل 
همه جا را فرا گرفته است و ممکن است بیماری های واگیردار در 
آنجا شیوع پیدا کند و این اتفاق نیفتاد نشان از این است که خدمات 
پزشکی را به موقع رساندیم و غذاهای سالم به آنها رساندیم. مسکن 

موقت و چادر سالم در اختیار آنها قرار دادیم.
رئیس جمهوری ادامه داد: آنها در همه داستان ها سرخورده شده 
بودند اخیراً سردرگم هم شده اند. اصلًا نمی دانند که چه کار باید 
انجام دهند. کارهای عجیب و غریبی می کنند، کارهایی که هیچ 
آدم عاقلی در تاریخ سیاسی دنیا حداقل من یاد ندارم، یا اگر هم بوده 

آنقدر کم بوده که در ذهن ما نیست.
* آمریکایی ها دچار ناتوانی ذهنی شده اند

وی اضافه کرد: این به خاطر سردرگمی بزرگ است. آنها دچار 
ناتوانی ذهنی شده اند. کاخ سفید دچار معلولیت ذهنی شده است 
و نمی داند چه کار کند. هر روز دچار یک مشکل شدند.روحانی به 
انهدام پهباد توسط ایران اشاره کرد و گفت: آنها فکر نمی کردند که 
ایران بتواند پهباد آنها را ساقط کند این در حالی است که از لحاظ 
نظامی کشف پهباد مشکل است. پهباد به خاطر کوچک بودن و 
به خاطر شرایط ساختمان تشکیلاتی و آیرودینامیک بودن آن و 

به خاطر رنگی که استفاده می کنند کشف آن خیلی آسان نیست.
وی افزود: بعضی از پهپادها بالای ۵۰ هزار پا پرواز می کند. زمانی 
که کسی فضای کشور را نقض می کند، شما وقت دارید یعنی وارد 
نقض فضا شده یک ساعت بعد شما با آن مقابله می کنید اما زمانی 
فضای شما را نقض کرده و در همان دقیقه اول شما عکس العمل 

نشان می دهید.
* دست همه آنهایی که پهپاد را ساقط کردند می بوسم

رئیس جمهوری ادامه داد: یعنی این پهباد از آب های بین المللی 
عبور کرده و وارد آب های سرزمینی ما شده است بلافاصله به آن 
اخطار دادند، دیدند گوش نمی کند. اینکه بلافاصله این پهباد زده 

شود آن هم با سامانه داخلی ما کار بزرگی است. اگر ما این پهباد را 
با اس ۳۰۰ می زدیم کار بزرگی نبود چرا که با یک موشک خارجی 
زدیم ولی با سامانه ای زدیم که خود سامانه و موشک و رادارش 
ساخت ایران است یعنی با رادار ایرانی ما سرچ و لاک کردیم و با 

موشک ایرانی آن را هدف قرار داریم که کارعظیم و بزرگی است.
وی اضافه کرد: کسانی که مسایل نظامی را دقیق می دانند، 
متوجه هستند که این چقدر کار بزرگی است که انجام گرفته است. 
ما دست همه آنهایی که در وزارت دفاع این صنعت داخلی را ایجاد 
کردند و به وجود آوردند، دست همه آنها که از این ابزار به خوبی 
استفاده کردند در سپاه پاسداران، می بوسیم چرا که کار عظیمی 

انجام دادند.
* به دنبال تحقیر کسی نیستیم

روحانی یادآور شد: من نمی خواهم بگویم که می خواستیم آمریکا 
را تحقیر کنیم چرا که ما دنبال تحقیر کسی نیستیم. ولی این کار 
مایه روحیه بزرگی برای ملت ما شد. ما توانمندی لازم را داریم. اینکه 
می گوییم صبر راهبردی داریم یعنی صبر ما راهبردی است، صبر با 
ترس فرق می کند. ما از آمریکا ترسی نداریم نمونه آن این بود که 
متجاوز وقتی می آید روی فضای ما در عرض چند دقیقه منهدم 

می شود و این قدرت ما را نشان می دهد.
وی اضافه کرد: البته صبر ما تا اول خطر قرمز است. مرزهای ما 
خط قرمز ما است و اینجا وقتی هواپیما وارد مرزهای ما می شود 
از خطر قرمز ما عبور کرده است و اینجا دیگر وظیفه دفاع داریم و 

باید دفاع کنیم.
* حکومتی که ذره ای تدبیر داشته باشد بالاترین مقام 

سیاسی و دینی را تحریم نمی کند
روحانی با اشاره به سردرگمی پنتاگون، سنتکام و کاخ سفید و 
اقدامات غیرمعقول و یاوه گویی آمریکایی ها گفت: هیچ حکومتی 
که ذره ای خرد و تدبیر داشته باشد، بالاترین مقام یک کشور نه 
تنها مقام سیاسی بلکه مقام دینی، اجتماعی، معنوی است و نه تنها 
رهبر ایران که رهبر عاشقان ایران در سراسر جهان، رهبر مسلمانان 

و شیعیان جهان است؛ تحریم نمی کند.
رهبر ایران تنها به ایران تعلق ندارد، مسلمانان زیادی در عراق، 
لبنان، سوریه، پاکستان، افغانستان، کویت، شیعه وغیرشیعه مقلد، 
عاشق و مطیع رهبر ایران هستند. مقامی که عقل خود را از دست 
داده، در اقدامی وقیحانه و احمقانه چنین رهبری را تحریم می کند 

که او به آمریکا سفر نکند!
رئیس جمهوری تصریح کرد: تحریم اموال رهبری، زمانی که 
اموال رهبری تنها یک حسینیه و خانه ساده ای است احمقانه 
خواهد بود. رهبران کشور ما که مانند رهبران بقیه کشورها نیستند 
که در حساب های خارجی خود میلیاردها پول داشته باشند و شما 

بخواهید آن ها را تحریم و مسدود کنید.
* با تحریم وزیر خارجه دروغگویی خود را ثابت می کنید

روحانی تصریح کرد: این موارد نشان می دهد که دشمن ما در 
شرایط و رفتار غیرعادی قرار گرفته است. این اقدامات روحیه مردم را 
بالا می برد و می فهمند که دشمن کاملًا از مسیر عقلانی خارج شده 
است.رئیس جمهوری افزود: مگر آمریکایی ها مذاکره نمی خواهند 
اگر صادق هستند؛ چرا همزمان با مذاکره وزیر امور خارجه ایران را 

تحریم هم می کنند؟ پس معلوم است که دروغ می گویند.
رئیس دستگاه اجرایی خطاب به مقامات آمریکا گفت: حداقل 
مدتی صبر می کردید تا دنیا درباره ادعای مذاکره شما تردید کند که 
آیا راست می گویید یا دروغ؟ بلافاصله با تحریم ها دروغ گویی خود را 

ثابت کردید که دنبال مذاکره نیستید.
وی گفت: اگر شما دنبال مذاکره بودید که ما همیشه با شما 
مذاکره کرده ایم. مگر آقای ظریف با وزیر خارجه ترامپ آقای 
تیلرسون مذاکره نکرد؟ مگر در جلسات ۱+۵ و در کمیته های برجام 
به طور منظم مذاکره نمی کردید؟ خودتان مذاکره را قطع کردید، 
عهد و پیمان را زیر پا گذاشتید و امضای خودتان را باطل کردید، 

خودتان اعلام کردید ما اعتبار نداریم و دنیا به ما اعتماد نکند.
رئیس جمهوری افزود: با چنین شرایطی آیا ما دوباره با شما 
مذاکره کنیم؟ شاید در تاریخ چهل ساله جمهوری اسلامی سابقه 
نداشته است که وزیر خارجه ایران با وزیر خارجه آمریکا اینقدر 
باهم حرف زده باشند. در مراحل نهایی برجام ۱۷ شبانه روز در ماه 
رمضان به طور مداوم باهم مذاکره کردند تا برجام به نتیجه برسد؛ 
پس ما اهل مذاکره بودیم و مذاکره کردیم و به نتیجه رسیدیم. چه 

کسی مذاکره و توافق را به هم زد؟
روحانی با مخاطب قرار دادن مقامات آمریکا گفت: شما تا به حال 
می گفتید ما با دولت مخالفیم و با ملت ایران رابطه خوبی داریم. پس 
چرا ملت ایران را تحریم کردید و با عبارت های زشت مانند ملت 
تروریست به کل ملت اهانت کردید. اینها نشان می دهد که شما 

نمی دانید چه می کنید و راه شما معلوم نیست.
رئیس جمهوری افزود: هدف شما به زانو درآوردن این نظام بزرگ 
و ملت ایران است اما هر راهی می روید به بن بست می خورید. باید 
به مقامات آمریکا این شعر معروف را خواند که »صدبار بدی کردی 
دیدی ثمرش را / خوبی چه بدی داشت که یک بار نکردی«؛ این 
همه در چهل سال علیه ایران کار غلط کردید، یک بار هم کار 

درست انجام دهید ببینید چه نتیجه ای خواهد داشت.
وی تاکید کرد: ملت ما در طول یک سال گذشته به خوبی 
مقاومت کرده و دولت هم در موضوع برجام کاهش تعهدات را آغاز 
کرده است که آمریکایی ها به شدت از آن عصبانی هستند، اما چرا؟ 
مگر آنها نمی گفتند برجام توافق بدی است، ما هم که در پی فاصله 

گرفتن از این توافق هستیم پس چرا عصبانی و ناراحت هستید.
یک بام و دو هوا در برجام راهگشا نیست

رئیس جمهوری با اشاره به اینکه یک بام و دو هوا درباره برجام 
راهگشا نیست؛ گفت: اگر برجام خوب است که چرا از آن خارج 

شدید و اگر بد است چرا با فاصله گرفتن ما ناراحت می شوید؟
روحانی تصریح کرد: ما و مردم اقدامات درستی را شروع کرده ایم. 
مردم یاری می کنند. اقتصاددانان و سرمایه گذاران، کارآفرینان ما در 
حال تلاش هستند. علائم ماه های اخیر برای ما بهتر از ماه های قبلی 
است. در خرداد تورم ما ۰/۸ )هشت دهم درصد( است که نسبت 
به اردیبهشت که تورم ۱/۸ )یک و هشت( یا ۲ درصد بود، کاهش 
خوبی پیدا کرده است.وی با اشاره به تورم خرداد ماه گفت: در خرداد 
تورم نقطه به نقطه کاهش پیدا کرده است. نمی خواهم بگویم مردم 
زندگی راحتی دارند؛ مردم در فشار و سختی و مشکلات هستند اما 
دولت با همه توان به دنبال اجرای برنامه های خود است. همین کار 

امروز یک قدم بزرگ برای رفاه و آسایش مردم است.
رئیس جمهوری در پایان تاکید کرد: همه وزراتخانه ها و 
بخش های خصوصی و عمومی دست به دست هم خواهیم داد تا 
از این مشکل عبور کنیم و مطمئن هستم ملت ایران علیرغم همه 

مشکلات پیروز این مصاف بزرگ تاریخی خواهد بود.

رئیس جمهور در دیدار با وزیر و مدیران ارشد وزارت بهداشت:

کاخسفیددچارمعلولیتذهنیشدهاست

سخنگوی اسبق وزارت امور خارجه  گفت :تحریم های اخیر آمریکا بسیار تعجب آور 
است زیرا تحریم مقام معظم رهبری و دفتر ایشان و تحریم وزیر امور خارجه کشورمان 

هیچ ضمانت اجرایی ندارد.
رامیـن مهمان پرسـت در گفـت و گویـی اظهارداشـت  :وزیـر امـور خارجـه وظیفه 
ذاتی اش برقراری روابط دیپلماتیک با کشـورهای مختلف اسـت و در انجام این وظیفه 
بایـد سـفر کند و با مقامات مختلف مذاکـره کند؛ از ایـن رو تحریم چنین فردی نه تنها 

امکان پذیـر نیسـت، بلکه با عقل هم سـازگاری نـدارد.
وی افـزود : البتـه شـاید ایـالات متحـده آمریـکا بخواهد این تحریـم را بـرای روابط 
دوجانبه خود اعِمال کند که در این صورت کشـور ایران سال هاسـت که روابط رسـمی 
نـدارد؛ اگـر هـم بنا این باشـد کـه از تردد وزیـر خارجه ایـران به نیویورک بـرای حضور 
در سـازمان ملـل ممانعـت شـود که ایـن کار کاملا غیرقانونی اسـت زیرا سـازمان ملل 
مسـتقل از آمریکاست و تنها محلش در نیویورک واقع شـده است و آمریکا وظیفه دارد 
تـا تمـام امکانـات را برای حضور مقامات کشـورهای مختلف فراهم کند. البتـه اقدامات 
اخیـر ترامـپ و تیـم همراهـش آنقدر بـه دور منطق سیاسـی و قواعد بین المللـی بوده 

اسـت کـه حتی تحریم هـای اخیر هم چنـدان انسـان را حیرت زده نمی کنـد چون هر 
عمـل عجیبـی از او برمی آیـد. وی افـزود :واقعا ترامپ حیثیت شـهروندان آمریـکا را به 
تمسـخر گرفتـه اسـت و از اعتبار آمریکا در سـطح جهانـی می کاهد. رفتارهـای ترامپ 
هشـداری بـرای مـردم آمریکاسـت که جلـوی او را بگیرند زیـرا افکار عمومـی دولت ها 
و مـردم کشـورهای جهـان دربـاره ایـالات متحـده آمریـکا قضـاوت خوبـی ندارنـد«.

مهمان پرسـت در پاسـخ بـه این پرسـش که آیا بـا تحریم رهبـری و وزیر امـور خارجه 
باب هرگونه گفت وگو در هر سـطحی با آمریکا بسـته شـد یا خیر، اظهار کرد: »آمریکا 
باید پاسـخگوی رفتار غیردیپلماتیک خود باشد. تحریم مقام معظم رهبری و وزیر امور 
خارجـه نشـان می دهد که تمام ادعاهای این کشـور مبنی بـر مذاکره دروغ بوده اسـت. 
اگـر آمریکایی هـا اهل مذاکـره بودنـد در برجاممی ماندنـد. برجام یک تفاهـم دو طرفه 
میـان ایـران، کشـورهای اروپایی و آمریکاسـت و گرچه می توان به آن نقدهایی داشـت 
امـا بـه هرحـال تمام کشـورهای مورد بحث بر سـر آن توافـق کردنـد.  وی تصریح کرد 
:ترامـپ بـدون هیـچ دلیل موجهی از برجام خارج شـد و همین عمل او نشـان می دهد 
که از اسـاس به مذاکره اعتقاد ندارد و این نخسـتین باری نیست که دولت فعلی آمریکا 

خـلاف تعهـدات بین الملـی اش عمل کرده اسـت؛ بـرای مثال به یـاد داریم کـه ترامپ 
بـه تعهـدات محیط زیسـتی آمریکا در قبـال اروپایی ها عمـل نکرد یا از انجام بسـیاری 
از تعهدات دولت آمریکا نسـبت به روسـیه، چین و کشـورهای آمریکای جنوبی سـرباز 
زد.وقتـی تمـام این مـوارد را کنار هـم می گذاریم، درمی یابیم که ادعاهـای ترامپ درباره 
ضـرورت مذاکـره بی اسـاس اسـت و همان طور که مقام معظـم رهبری اشـاره کردند او 
حتی شایسـته تبادل پیام هم نیسـت. دولت آمریکا مسیر اشـتباهی را در پیش گرفته 
اسـت و تصـور می کند که در چاچوب  های بین المللـی اعِمال زور می تواند تعیین کننده 
باشـد؛ درصورتی که چنین نیست«.سـخنگوی اسـبق وزارت امور خارجه درباره اینکه 
موضـع ایـران در مواجهـه با برجام چگونه باید باشـد، گفـت: »برجام تعهدی کـه ایران 
یک سـوی آن و ۶کشـور دیگر آن سـو قرار داشـتند و قرار بود که ایران محدودیت هایی 
را بپذیـرد تـا حسـن نیـت خـود را در امر هسـته ای به جهانیـان ثابت کنـد و از طرفی 
امتیازاتـی هـم دریافت کند. اگر آن امتیازات و تعهداتی که طرف مقابل داده اسـت، اجرا 
نشـود، دیگـر تعهـد دو جانبه ای باقی نمی مانـد؛ یعنی انتظار اینکه آنها به تعهداتشـان 
عمل نکنند و ما یکسـره به برجام متعد باقی بمانیم کاملا بی منطق و نادرسـت است«.

سخنگوی پیشین وزارت امور خارجه: 

تحریمرهبریووزیرخارجههیچضمانتاجراییندارد
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)خداوندا( مرا چنان غمناك و انديشناك 
مگردان كه بر فريضه  هايت مواظبت نكنم 

و سنتّ  هايت را به كار نبندم

چهارشنبه - 5 تیر 1398- سال بیست و دوم - شماره  4830

نامحـرمانه
درگیری لفظی لاریجانی و حاجی دلیگانی

درگیری لفظی علی لاریجانی رییس مجلس و حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر در 
مورد مصرف درآمدهای ناشی از اجرای احکام مقرر در مورد طرح اعاده اموال نامشروع مسوولان دیروز برای 
دقایقی مجلس را به حاشیه کشاند. حسینعلی حاجی دلیگانی در جلسه علنی دیروز مجلس در تذکری 
خطاب به علی لاریجانی رییس مجلس در مورد پیشنهاد غلامرضا کاتب نماینده گرمسار در مورد اصلاح در 
تبصره ماده ۷ طرح اعاده اموال نامشروع مسوولان گفت: اگر از تمام مجلس بپرسید که یکی از مزیت های 
این قانون این است که بگویند اموال نامشروع افراد صرف فقر زدایی و اشتغال می شود کسی مخالفت نمی 
کند اما نوع رفتار جنابعالی با نوع پیشنهاد کاتب باعث می شود که نمایندگان بگویند که نمی دانند چه اتفاقی 
افتاده است باید اجازه می دادید متن چاپ شده پیشنهاد کاتب در اختیار نمایندگان قرار گیرد.وی افزود: اگر 
هم متن رفع ابهام برای شما و قاضی زاده آمده من حرفم را پس می گیرم در غیر این صورت شما اشتباه 
کردید.علی لاریجانی رییس مجلس در پاسخ به این تذکر گفت: اشتباه نکردیم شما هم قضاوت نکنید، آقای 
کاتب به عنوان یک نماینده اجازه دارد پیشنهاد جایگزین دهد اینکه نمایندگان متوجه نشدند از کجا این 
حرف می زنید نمایندگان رای دادند.وی افزود: شما می گویید رفتار ما، ما چه رفتاری داشتیم؟ کاتب رفع 
ابهام کرد و من خواندن این تغییر عوض شود یا نشود چه تاثیری به حال من دارد.در هنگام صحبت های 

علی لاریجانی حاجی دلیگانی با فریاد نسبت به صحبت های لاریجانی واکنش نشان داد.

توضیحات وزارت اطلاعات درباره خبر نفوذ در وزارت نفت
یک مقام آگاه در وزارت اطلاعات نسبت به اظهارات دو تن از نمایندگان مجلس درباره نفوذ در وزارت 
نفت به واسطه ارتباطات یک خانم با تعدادی از مدیران وزارت نفت واکنش نشان داد. در پی انتشار خبری 
در برخی از رسانه ها به نقل از دو تن از نمایندگان شورای اسلامی مبنی بر نفوذ در وزارت نفت به واسطه 
ارتباطات یک خانم با تعدادی از مدیران وزارت نفت با هدف اخلال و تصمیم سازی در جهت خواسته های 
دشمن، یک مقام آگاه در وزارت اطلاعات ضمن نادرست خواندن خبر مذکور گفت: محتوای پرونده های 
امنیتی صرفاً در اختیار مراجع ذی صلاح امنیتی قرار می گیرد و بیان اتهاماتی از این دست توسط هر فرد 

یا مراجع دیگری فاقد اعتبار است.

شکایت زنگنه از یک نماینده به دادگاه ارجاع شد
سخنگوی هیات نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس گفت: شکایت بیژن زنگنه وزیر نفت از یک نماینده 
درباره اظهاراتش در مورد جکت اوراق شده و دستگاه کارت خوان به دادگاه ارجاع شد. محمدجواد 
جمالی نوبندگانی هار داشت: به دنبال شکایت هایی که از طرف آقای زنگنه وزیر نفت از یکی از نمایندگان 
مجلس صورت گرفته بود روزسه شنبه جلسه با حضور همه اعضا تشکیل شد و آقای زنگنه هم در جلسه 
حضور یافت.نماینده مردم فسا افزود: باتوجه به اینکه نماینده مورد نظر هفته گذشته در جلسه حاضر 
شده بود و توضیحات خود را ارائه کرده بود و ما مستندات آن نماینده را دیده بودیم دیروز هم زنگنه آمد 
و توضیحاتی ارائه دادند و هیأت نظارت با توجه به مباحث مطرح شده موضوعات مربوط به جکت اوراق 
شده و دستگاه کارت خوان را جزو وظایف نمایندگی تشخیص نداد و این موضوع را به دادگاهی که این 

شکایت از آنجا آمده بود محول کرد و این نماینده توضیحات خود را آنجا ارائه خواهند داد.

انتقاد شدید وزیر راه از طرح مسکن اجتماعی 
وزیر راه و شهرسازی ضمن مخالفت با طرح مسکن اجتماعی، آن را طرحی نامناسب برای جامعه 
و فرهنگ ایرانی دانست و گفت: باید برای طبقات مختلف اجتماعی مسکن تولید کنیم که البته تولید 
مسکن اقشار متوسط و کم درآمد جزو اهداف اولویت دار ماست. در عین حال در ساخت و ساز، ترکیب 
جمعیتی ملاک عمل قرار می گیرد.محمد اسلامی در حاشیه پنجمین جلسه شورای عالی شهرسازی و 
معماری ایران با تاکید بر این مطلب که با مسکن اجتماعی به شدت مخالف است، توضیح داد: مسکن 
اجتماعی در هرکجای دنیا که رواج پیدا کرده است به عنوان مسکن های نشان دار شناخته شده است. 
عموما این مناطق به مناطقی تبدیل شده که به واسطه فقر شاهد انواع و اقسام مشکلات و معضلات در 

آن، هستیم. مسکن اجتماعی در آمریکا و اروپا نیز به عنوان تجربه های ناموفق شناخته شده اند.

نمایندگان به تعطیلات تابستانی رفتند
نایب رییس دوم مجلس گفت: جلسات علنی مجلس شورای اسلامی به مدت دو هفته برگزار نخواهد 
شد. عبدالرضا مصری پیش از به صدا درآوردن زنگ پایان جلسه علنی روز-سه شنبه-مجلس شورای 
اسلامی گفت: جلسه علنی بعدی مجلس ۲۳ تیرماه خواهد بود.بر این اساس مجلس در دو هفته آینده 
جلسات علنی نخواهد داشت که طبق اعلام مجلس جلسات یک هفته برای سرکشی نمایندگان به 

حوزه های انتخابیه و یک هفته برای تعطیلات تابستانی تعطیل است.

مصطفی سالاری مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی شد 
 در جلسه دیروز هیأت امنای سازمان تأمین اجتماعی که با حضور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
و همینطور شرکای کارگری، بازنشستگی و کارفرمایی برگزار شد نهایتاً مصطفی سالاری به عنوان 
مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی انتخاب شد.این در حالی است که حدود دو ماه از مهلت قانونی 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی برای انتخاب مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی می گذرد و نهایتاً امروز 
استاندار سابق گیلان به عنوان مدیرعامل بزرگترین سازمان بیمه ای کشور با بیش از ۴۲ میلیون نفر 

بیمه شده منصوب شد.
 

زائران اربعین ارز دولتی می گیرند 
حسین ذوالفقاری رئیس ستاد مرکزی اربعین گفت: براساس وعده بانک مرکزی امسال نیز به منظور 
جلوگیری از بازار سیاه، ارز به زائران اربعین اختصاص پیدا خواهد کرد. البته این ارز تماماً در داخل کشور 

توزیع می شود.

استاندار قم گفت: اولویت اصلی استان 
حفظ واحدها و اشتغال موجود و بعد ازآن 
احیای واحدهای راکد و نیمه تعطیل است. 
در  سه شنبه  روز  سرمست  بهرام 
جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
افزود:  قم  استانداری  جلسات  سالن  در 
دستگاه های دولتی باهدف تسهیل گری، 
بوروکراسی های اداری واحدهای صنعتی و 
تولیدکنندگان را به حداقل برسانند.وی در 
ادامه هزینه های سربار کارشناسی های مرکز 
بهداشت بر روند فعالیت واحدهای تولیدی 
را نیز مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: برای 
اجرای این پیشنهاد باید مسئول کنترل 
آموزش های لازم در رابطه با بهداشت را 
گذرانده باشد.وی با اشاره به الزام همکاری 
کاهش  به  بالاتر  و  مگاوات  یک  صنایع 
مصرف در ساعات اوج بار گفت: مدیریت 
مصرف برق در واحدهای صنعتی باید به 
نحوی اجرا شود که به نهایت بهره برداری 
از منابع موجود منجر گردد.وی اضافه کرد: 
اصل بر این است که با مدیریت مصرف، 
خاموشی ها به حداقل رسیده و فعالیت های 
صنعتی از چرخه تولید متوقف نشوند.

سرمست گفت: شرکت توزیع نیروی برق 

در چهارچوب ارزیابی و نظارت های خود از 
واحدهایی که در اجرای مصوبات استانی 
عملکرد مطلوبی دارند تجلیل و تقدیر به 
عمل آورد.وی بیان کرد: تغییرساعات کاری 
ادارات قم از ابتدای تیرماه تا ۱۵ شهریورماه 
ادامه خواهد داشت تا شرکت توزیع برق 
استان بتواند برنامه های خود را به درستی 

به پیش ببرد.
استاندار قم افزود: بانک ها و مراکز امدادی 
و خدماتی به دلیل ماهیت کاری خود طبق 
روال سابق به فعالیت خود خواهند پرداخته 
و مشمول طرح تغییر ساعت کاری ادارات 

نمی شوند.
نیروی  توزیع  شرکت  گفت:  وی 
برق استان باید نسبت به اجرای دقیق 
دستورالعمل تغییر ساعت کاری نظارت 

داشته و با ادارات متخلف برخورد کند.
وی در ادامه با اشاره به دستورالعمل 
اختصاص یک روز از هفته برای ملاقات 
عمومی مدیران با مردم گفت: این برنامه باید 
بدون وقت قبلی صورت گرفته و نخستین 

ساعات روز به این امر اختصاص یابد.
استاندار قم اضافه کرد: هیچ مدیری حق 
ندارد ساعت مرده روز را به ملاقات عمومی 

اختصاص دهد، بازرسان استان نسبت به 
دیدار مستقیم مدیران با مردم در ساعات 

مناسب نظارت مستمر دارند.
مورد  تاکنون صرفاً ۲  داد:  ادامه  وی 
با ملاقات  گزارش خلاف واقع در رابطه 
استانداری  به  مردم  با  مدیران  مستقیم 
ارسال شده است، این دو مدیر در این دو 
روز علی رغم اظهارنظر شخصی خود در 

مرخصی بودند.
سرمست در بخش دیگری از سخنان 
خود با اشاره به پیشنهاد کسر ۵۰ درصد از 
حق بیمه حقوق کارگران مقرری بگیر بیمه 
بیکاری در صورت بیکاری تصریح کرد: این 
مبحث باید در وهله نخست در شورای 
کفت و گوی دولت و بخش خصوصی 
تصویب شده و از کانال آن به عنوان پیشنهاد 

استانی به کارگروه ملی ارسال شود.
وی در بخش پایانی سخنان خود گفت: 
مدیران استان از بیان مطالب کارشناسی 
پرهیز  استان  در جلسات رسمی  نشده 
کنند، پیشنهادات دستگاه های استانی باید 
در کارگروه های تخصصی پخته شده و صرفاً 
برای تصویب نهایی در جلسات اصلی مطرح 

شود.

استاندار قم :

حفظ اشتغال موجود رویکرد نخست مسئولان استان قم است

قطعات پهپاد آمریکا در تور صیادان قشمی! کاریکاتور

جواد تكجو

مدیرمخابرات منطقه قم در دیدار حجت الاسلام علی لقمانپور :

نقش مخابرات در موزه آرایی مرکز فرهنگی 
انقلاب و دفاع مقدس قم تبیین شود

مدیرمخابرات منطقه قم گفت: استان قم از زیرساخت ها و توانمندی 
های بالایی در زمینه دیتا و مخابرات و زیرساخت های مربوطه برخوردار 
است و باعث افتخار است که این ظرفیت ها در مسیرهای منتهی به ارزش 

هایی همچون انقلاب و دفاع مقدس و شانیت نظام اسلامی استفاده شود.
مهندس سید اسد الله دهناد  در دیدار حجت الاسلام علی لقمانپور 
مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان که در محل 
شرکت مخابرات استان قم صورت گرفت، با اشاره به اهمیت ترویج فرهنگ 
ایثار و شهادت اظهار کرد: امروز نسل سوم و چهارم کسانی هستند که 
دوران انقلاب و دفاع مقدس و ایثارگری آن دوران را ندیده اند و ضرورت 
دارد این ویژگی های ماندگار برای آنان تبیین شود.وی با اشاره به اینکه هر 
جا مقاومت کردیم، پیروز شدیم، افزود: حماسه های دوران دفاع مقدس 
همچون یک امانت الهی آنچنان ارزشمند و پر خیر و برکت است که 
اقتدار و کارآمدی نظام اسلامی را در چشم جهانیان به منصه ظهور رساند.

مدیرمخابرات منطقه قم ادامه داد: بهره برداری از مرکز فرهنگی و موزه 
انقلاب اسلامی و دفاع مقدس قم به عنوان گنجینه ذی قیمتی از جهاد 
و مقاومت، مفید برای کل کشور و نظام بوده و هفته دفاع مقدس بهترین 
زمان برای افتتاح این مجموعه ارزشمند است.وی ادامه داد: در زمان جنگ، 
پست و تلگراف و تلفن سهم وسیعی از ارتباطات رزمندگان اسلام را با 
یگان ها و خانواده هایشان بر عهده داشتند و ضرورت دارد تجهیزات مورد 
استفاده مخابرات در آن زمان، در بحث موزه آرایی موزه انقلاب و دفاع 
مقدس استان در معرض دید بازدیدکنندگان قرار گیرد.دهناد تاکید کرد: 
استان قم از زیرساخت ها و توانمندی های بالایی در زمینه دیتا و مخابرات و 
زیرساخت های مربوطه برخوردار است و باعث افتخار است که این ظرفیت 
ها در مسیرهای منتهی به ارزش هایی همچون انقلاب و دفاع مقدس و 
شانیت نظام اسلامی استفاده شود.وی با اشاره به اینکه حدود 8۰ درصد از 
پرسنل مخابرات استان قم مرتبط با خانواده فرهنگ ایثار و شهادت هستند، 
تاکید کرد: برخی از این افراد سابقه های مفید و اثربخشی در مسئولیت های 
مرتبط با مخابرات در زمان دفاع مقدس داشته اند و کتابی از خاطرات آنان 
جمع آوری و تدوین خواهد شد.در ابتدای این دیدار، حجت الاسلام لقمانپور 
مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم در سخنانی 
با اشاره به اینکه مرکز فرهنگی و موزه انقلاب اسلامی و دفاع مقدس قم 
پایلوت معرفی و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت در استان خواهد بود، ضرورت 
هماهنگی بیشتر در تکمیل زیرساخت های مخابراتی این مرکز و آماده 

سازی برای افتتاح در هفته دفاع مقدس را خواستار شد.

رییس شورای اسلامی شهر قم خبر داد

آماده سازی اراضی ۴۸ هکتاری پردیسان 
برای بازآفرینی بافت فرسوده

رییس شورای اسلامی شهر قم گفت: اراضی ۴8 هکتاری شهرک 
پردیسان برای ساماندهی اطراف حرم مطهر و پیشبرد پروژه های شهرداری 
قم در هسته مرکزی شهر، آماده سازی و مقدمات سرمایه گذاری در آن در 
یک فاصله زمانی ۶ تا ۹ ماهه بسترسازی می شود.عبدالله جلالی در یکصد و 
یکمین جلسه رسمی و علنی شورای شهر که در سالن جلسات ساختمان 
شهید باکری برگزار شد، با اشاره به هفته قوه قضاییه، اظهار داشت: قوه 
قضاییه همکاری های مؤثری با مدیریت شهری قم دارد.رییس شورای 
اسلامی شهر قم افزود: اجرای عدالت، تظلم خواهی و پیشگیری از جرم، 
تلاش های مثبتی بوده که در دوره جدید قوه قضاییه در حال شکل گیری 
است.جلالی تأکید کرد: مردم انتظار دارند که قوه قضاییه با خائنان بیت المال 
و اموال عمومی برخورد شدید و بدون اغماضی صورت بدهد.جلالی با 
بیان اخذ مجوز آماده سازی اراضی ۴8 هکتاری پردیسان برای بازآفرینی 
بافت های فرسوده، عنوان کرد: اراضی ۴8 هکتاری از مدت ها پیش به عنوان 
یک ظرفیت برای استان قم تعیین شده بود اما تصمیمی در نحوه استفاده و 
ارزش افزوده آن تعیین تکلیف نشده بود.وی با اشاره به اخذ مجوز آماده سازی 
اراضی ۴8 هکتاری پردیسان، گفت: تمام این ۴8 هکتار از وزارت راه و 
شهرسازی برای استفاده به نفع شهر در اختیار استان قرار گرفته است، این 
اراضی به صورت تفکیک شده برای پروژه های شهری آماده می شود.رییس 
شورای اسلامی شهر قم خاطرنشان کرد: راه و شهرسازی قم باید در مابه 
ازای آماده سازی این اراضی به شهرداری قطعات و زمین لازم را تأمین کرده 
و در اختیار این نهاد قرار دهد، آماده سازی این اراضی هر میزان که سریع تر 
انجام شود در پیشبرد اهداف و طرح های شهرداری تأثیر بیشتری می گذارد.

شهردار منطقه ۴ قم  خبرداد

اجرا و اصلاح هندسی 
طرح های ترافیکی معابر 

شهردار منطقه ۴ قم از اجرای طرح های ترافیکی و اصلاح هندسی معابر 
اصلی و فرعی در سطح منطقه ۴ با هزینه ای بالغ بر ۶۰۰ میلیون تومان در 

خرداد ماه سال جاری خبر داد.
مهندس مهدی اصفهانیان مقدم با اعلام این خبر افزود: به منظور ارتقاء 
سطح ایمنی تردد و بهبود خدمت رسانی به شهروندان در سطح معابر اصلی 
و فرعی منطقه اقداماتی از قبیل نصب دوربین های کنترل سرعت ، اصلاح 
هندسی ، جدول گذاری و خط کشی و نصب تابلوهای راهنمایی و رانندگی  
صورت پذیرفت .وی با اشاره به طرحهای انجام شده در ماههای اخیر و 
بررسی طرحها و پروژه های زیر بنایی و ساختاری در سطح منطقه با در 
نظر گرفتن اولویت ها  و پیش بینی در بودجه ۹8 گفت: به منظور افزایش 
ضریب ایمنی با رویکرد کاهش تصادفات  و نیز تسریع در عبور و مرور وسایل 
نقلیه و خدمت رسانی به شهروندان طرح و پروژه جدول گذاری رفوژ وسط 
خیابان بهشت و نیز اصلاح هندسی جداول پارکینگ ۹ دی حد فاصل 
خیابان مصلی تا بلوار امین با هزینه ای بالغ بر ۳۲۰ میلییون تومان در خرداد 
ماه سال جاری اجرا شده است.شهردار منطقه۴ در ادامه از انجام عملیات 
خط کشی،نقوش و علائم و جزیره های میانی معابر اصلی و فرعی بلوار امین 
و بلوار زائر ،شوارع شهرک شهید زین الدین و ایثار و  نیز نصب تابلوهای 
ترافیکی و راهنمای مسیر و نصب چراغهای چشمک زن و علائم راهنمایی 
و رانندگی با هزینه ای بالغ بر ۲8۰ میلییون تومان در سطح منطقه نام برد.

شهردار منطقه شش قم  خبرداد

مناسب سازی ۱۶ هزار متر مربع
 از پیاده روهای منطقه شش 

شهردار منطقه شش قم از انجام عملیات بهسازی و پیاده روسازی به 
میزان ۱۶ هزار مترمربع در خیابان امامزاده ابراهیم )ع(، بلوار کشاورز جنوبی 
و خیابان شهید مطهری با اعتباری بالغ بر ۳۱ میلیارد ریال خبر داد.علی 
حاتمی فرد اظهار کرد: پروژه بهسازی گذرگاه های عابر پیاده با هدف سهولت 
در تردد شهروندان و زائران بویژه افراد کم توان یکی از اقدامات نهضت پیاده رو 
سازی است که به منظور ساماندهی و تسهیل در عبور و مرور شهروندان 
در حال اجرا است.شهردار منطقه شش قم با اشاره به نقش بسزای پیاده 
روها در ارتباط و دسترسی شهروندان به مکان های مختلف، اظهار کرد: با 
توجه به فرسوده بودن پیاده رو حاشیه خیابان امامزاده ابراهیم)ع( حدفاصل 
خیابان آیت الله کاشانی تا میدان کشاورز، نیاز منطقه برای بهسازی پیاده رو 
به منظورسهولت تردد و رضایتمندی شهروندان، بازسازی جداول و پیاده 
روهای این قسمت از خیابان امامزاده ابراهیم )ع(، بلوار کشاورز جنوبی و 

خیابان شهید مطهری در دستور کار شهرداری منطقه ۶ قرار گرفت .

اخبــار

پیام آموزشی 
راننده عزیز به یاد داشته باشید توجه به جلو 

در هنگام رانندگی یک ضرورت و استفاده از تلفن همراه 
در حین رانندگی مانع از آن است.

پلیس راهوراستان قم - فرهنگ ترافیک

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم، با بیان اینکه این استان قطب تولید محتوای دینی 
در کشور است گفت: فعالیت موسسه های بزرگ قرآنی و همچنین نهادهای مهم حوزوی 

و دینی در این استان موجب شده تا 8۰ درصد محتوای دینی کشور در قم تولید شود.
سید موسی حسینی کاشانی با تاکید بر به روز رسانی تولید محتوا متناسب با تحولات 
جدید فناوری افزود: در سال های اخیر سهم قم در تولید محتوای دینی مقداری کاهش 
یافته است که باید با تکمیل زنجیره های تولید، به روز رسانی تولیدات و همچنین تکمیل 
زیرساخت های پیرامون فضای مجازی، این موضوع جبران شود.وی با اشاره به ضرورت 
نهضت تولید محتوا در فضای مجازی ادامه داد: سرعت دگرگونی فضای مجازی بسیار 
بالاست که با ارتقای فناوری ها، به طور مستمر در حال دگرگونی است به همین دلیل با 
رصد این تحولات باید تولید محتوا نیز متناسب با الزامات و تغییرات این فضا هماهنگ باشد.

وی با اشاره به ظرفیت های بالای قم در حوزه تولید محتوا در فضای مجازی گفت: به 
منظور بسترسازی و ایجاد تعامل میان بخش های مختلف اثرگذار در حوزه تولید محتوا در 

فضای مجازی در این استان، دوازدهمین نمایشگاه ملی رسانه های دیجیتال به میزبانی قم 
برگزار شد.حسینی کاشانی، ادامه داد: این نمایشگاه به گونه ای ترتیب یافت تا علاوه بر ارتقای 
تفاهم میان فعالان مختلف فضای مجازی، شاهد عقد قرارداد میان آنها و در نهایت رونق 

کسب و کار فرهنگی در حوزه فضای مجازی رقم بخورد.
وی بازار رقابتی را شرط پویایی کسب و کار در حوزه فرهنگی دانست و اظهار داشت: باید 
ضمن باز نگهداشتن عرصه رقابت، نسبت به مدیریت منابع اقدام های لازم صورت گیرد تا به 
جای تمرکز بر کارهای مشابه بستر لازم برای توسعه فعالیت فعالان فضای مجازی و تولید 

نرم افزارها و محصولات جدید و ابتکاری فراهم شود.
حسینی کاشانی با بیان اینکه این استان مرکز تولید محتوای دینی در کشور است ادامه 
داد: با وجود تمام ظرفیت های موجود در قم، با مشکلات و کمبودهایی در زیرساخت ها در 
این استان مواجه هستیم که با شناسایی این مشکلات و ایجاد هم افزایی مؤسسه های مهم 

دینی استان امکان رفع این کمبودها وجود دارد.

مدیر فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم:

۸۰ درصد محتوای دینی کشور در قم تولید می شود

در نظر دارد نسبت به اجرای پروژه های عمرانی به شرح ذیل 
اقدام نماید. 

پروژه احداث پارک ساحلی کبودین با اعتبار 3/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
لذا از کلیه علاقمندان واجد شرایط در مناقصه دعوت بعمل 
می آید جهت دریافت اسناد مناقصه حداکثر تا تاریخ 9۸/۴/۸ به 
دفتر امور پیمان و قرارداد شهرداری صباشهر و با در نظر گرفتن 

شرایط ذیل مراجعه نمایند. 
- آخرین مهلت قبول پیشنهادات پایان ساعت اداری مورخ 

9۸/۴/۱۸ می باشد . 
- شهرداری در رد و قبول پیشنهادات مختار است.

- ارائه سپرده شرکت در مناقصه به میزان 5 درصد قیمت پایه 
الزامی است . 

- کلیه هزینه های مربوط به انتشارآگهی مناقصه عمومی به 
عهده برندگان مناقصه خواهد بود . 

-زمان بازگشایی و رسیدگی به پیشنهادات راس ساعت ۱5 
مورخ  9۸/۴/۱9 در محل دفتر شهردار خواهد بود.

- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه موجود است . 
تاریخ چاپ نوبت اول 9۸/۰3/29
تاریخ چاپ نوبت دوم 9۸/۰۴/5 

شهرداری صباشهر 

امیر کریمی شهردار صباشهر

آگهی فراخوان عمومی )نوبت دوم(

در نظر دارد: پروژه خدمات پشتیبانی فنی، نقشه برداری، نقشه 
کشی و بازاریابی پروژه های مدیریت مهندسی و اجرای طرحها در 
سطح استان قم را از طریق مناقصه عمومی )یك مرحله اي( و پس 

از ارزیابي کیفی به مناقصه گران واجد شرایط واگذار نماید:
الف- شرح مختصر کار:

۱. انجام خدمات پشتیبانی فنی، نقشه برداری، نقشه کشی و 
بازاریابی پروژههای مدیریت مهندسی و اجرای طرحها در سطح 

استان قم
ب- محل اجرا: سطح استان قم مي باشد.

ج- شرایط پیمانکاران متقاضی:
۱. توانایی انجام کار در مدت 3۶5 روز تقویمی.

2. دارا بودن تأیید صلاحیت مرتبط از اداره کل تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی )کدهای امور چاپ و تکثیر یا خدمات عمومی(.

3. توانایی ارایه ضمانتنامه بانکی یا وجه نقد )واریزی به حساب 
به  ریال   ۴۸3,۰۰۰,۰۰۰ مبلغ  به  سیبا(   2۱7۴۶33۴۰3۰۰5 شماره 

عنوان سپرده شرکت در مناقصه همراه اسناد تحویلی.
۴. توانایی ارایه انواع ضمانتنامه های بانکی جهت اجرای تعهدات 

قراردادی.
د- مهلت اعلام آمادگی و دریافت اسناد مناقصه و ارزیابي کیفی 

تا تاریخ ۱39۸/۰۴/۱5 مي باشد.
هـ - مهلت عودت اسناد ارزیابي کیفی و پاکت های مناقصه تا 

پایان وقت اداري مورخ ۱39۸/۰۴/29 مي باشد.
و- زمان گشایش پاکت ها ساعت ۱۰:3۰ روز چهارشنبه مورخ 

۱39۸/۰5/۰2 مي باشد.
مبلغ  )به  مناقصه  اسناد  خرید  جهت  می توانند  مناقصه گران 
۶۰۰,۰۰۰ ریال با لحاظ مالیات بر ارزش افزوده( به آدرس قم، بین 
میدان امام خمینی و میدان شهید زین الدین، کوچه شماره ۱۸، 
شرکت گاز استان قم، امور پیمانها مراجعه نمایند. در ضمن متن 
این آگهی از طریق نشانی سایت شرکت گاز استان قم به آدرس:  
www.nigc-qpgc.ir یا سایت پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات به 

آدرس www.spac.ir قابل دریافت است.  
نکات قابل توجه: 

متقاضیان  را جهت  ارایه مدارک فوق الذکر هیچگونه حقی   .۱
ایجاد نخواهد کرد.

2. به این پیمان پیش پرداخت تعلق نمی گیرد.
3. شرکت گاز استان قم در قبول یا رد کلیه پیشنهادها مختار 

بوده و اعتراضی پذیرفته نخواهد شد.
۴. به پیشنهادهای مشروط و مبهم و پیشنهادهایی که بعد از 

مدت مقرر در آگهی برسد مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.
با  می توانند  متقاضیان  بیشتر  اطلاعات  به  نیاز  صورت  در   .5
شماره تلفکس امور پیمانهای شرکت گاز استان قم 3۶۶2۰۰۰۴-

۰25 یا 3۶۱2۱2۱۴ - ۰25 تماس حاصل فرمایند.

شرکت گاز استان قم 

روابط عمومي شرکت گاز استان قم

»آگهی فراخوان مناقصه عمومی« ) نوبت اول(
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